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Vážení sousedé,
léto je za námi, o své 
slovo se zase hlásí 
podzim. Letos může-
me letní měsíce chvá-
lit za to, že se nám 
horké dny prokládaly 
deštivými okamžiky.  
Ty nám většinou as-

poň na chvíli ochladily letní žár. Díky 
Bohu za to.

Když jsme dávali do kupy tento zpra-
vodaj, uvědomil jsem si více než dříve, 
jak to u nás žije. Odhaduji, že více než tři 
čtvrtiny celého obsahu zpravodaje jsou 
reportáže a  fotografie ze života naší 
obce. Děkuji všem, kteří do tohoto čís-
la čímkoliv přispěli. Domnívám se, že je 
dobrou vizitkou nás samotných. A jsem 
také rád, že i tentokrát v něm naleznete 
spoustu zajímavého.

Prvně bych se zmínil o rozhovoru s Li-
borem Hrozkem, známým telnickým 
zahradníkem. Právě rozhovor s  ním si 
lidé přáli v anketě a své přání zdůvodnili 
krásnou myšlenkou: „[vždyť] nás dopro-
vází od kolébky do hrobu“. Svatá prav-
da. Další dva rozhovory popisují změny, 
které se odehrály na důležitých pozicích 

v naší obci, kterými jsou pan farář a paní 
doktorka. Rozloučili jsme se otcem Vla-
dimírem Langerem a  přivítali nového 
pana faráře – otce Oldřicha Chocholáče, 
rodáka z  nedalekého Slavkova u  Brna. 
Rozloučili jsme se s paní doktorkou Ven-
dulou Bartákovou a  přivítali novou lé-
kařku Hanu Pickovou. Mnozí jste již měli 
možnost seznámit se s nimi osobně, ale 
jistě stojí za to si přečíst, co o sobě pro-
zradili našemu zpravodaji. 

Nový pan farář a nová paní doktorka 
– to jsou nemalé změny na jedno léto. 
Obě tyto osobnosti vždy bývaly, a  my-
slím, že stále jsou, významnými hyba-
teli života v každé obci. Těším se spolu 
s  vámi na spolupráci s  nimi. Věřím, že 
oběma novým členům našeho obecní-
ho společenství poskytneme to nejlep-
ší, co můžeme nabídnout, a  přijmeme 
je mezi sebe. Aby se jim tu s námi sku-
tečně dobře žilo a měli dobrý důvod tu 
s námi vydržet co nejdéle. Tedy, vítejte 
mezi námi!

P. S. Velké díky všem, kteří se jakkoliv 
podíleli na programu Telnického kultur-
ního léta a všech jeho součástí!

Vše dobré a příjemný podzim přeje
František Kroutil, váš starosta
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V souvislosti se zvýšenou ochranou osob-
ních údajů (GDPR) již nyní není možné 
některé konkrétnější údaje v  souvislosti 
s  usneseními zastupitelstva obce Telnice 
zveřejňovat. Děkujeme za pochopení. 

Zastupitelstvo obce schvaluje:
•  Dohodu o změně hranice obcí s Měs-

tem Újezd u Brna (IČ: 00282740), kte-
rou se převádí pozemek parc. č. 4337, 
orná půda, o výměře 350 m2, zapsaný 
na LV číslo 3251 v katastrálním území 
Újezd u  Brna, z  katastrálního území 
Újezd u  Brna pod katastrální území 
Telnice u Brna.

•  Nabídku společnosti EKO-KOM, a.  s. 
(IČ: 25134701) na tašky na tříděný od-
pad pro telnické domácnosti v počtu: 
100 ks sad typu A (á 42,30 Kč vč. DPH/
ks) a 100 ks sad typu B (á 38,60 Kč vč. 
DPH/ks). 

•  Poskytnutí finančního daru ve výši 
2 000 Kč a příslušnou darovací smlou-
vu (ve věci zdravotně postiženého 
syna).

•  Poskytnutí dotací typu B  z rozpočtu 
obce Telnice ve výši 10 000 Kč na akci 
Tennessee Cup X. – nohejbalový tur-
naj, ve výši 3 000 Kč na akci Tennessee 
Challenge Cup 2019 a ve výši 5 000 Kč 
na akci Zájezd na kvalifikaci ME 2020 
v házené mužů – ČR vs. Bosna a Her-
cegovina a  příslušné veřejnoprávní 
smlouvy o  poskytnutí dotace z  roz-
počtu obce Telnice.

•  Podání podnětu ke stanovení míst-
ní úpravy provozu na pozemní ko-
munikaci – účelové komunikaci na 
obecním pozemku p.  č. 3005 v  k.  ú. 
Telnice u Brna a úkol starostovi obce 
zajistit podání podnětu Městskému 
úřadu Šlapanice. Současně schvaluje 
aktualizaci projektové dokumentace 
pro umístění zpomalovacího prahu 
na této komunikaci u  projektanta  
Ing. Martina Smělého (IČ: 72889934) 
za cenu 11 000 Kč bez DPH.

•  Dodatek č. 1  k dohodě o  vytvoření 
pracovních příležitostí v  rámci ve-
řejně prospěšných prací a  poskyt-

  VÝBĚR Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA 
OBCE V ČERVNU A SRPNU 2019
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nutí příspěvku č. BOA-V-7/2019 ze 
dne 13.  2.  2019 s  Úřadem práce ČR  
(IČ: 72496991).

•  Smlouvu o  Smlouvě budoucí o  zříze-
ní věcného břemene č. 1040016289 
se společností E.ON Distribuce, a.  s.  
(IČ: 28085400).

•  Smlouvu o  poskytnutí dotace z  roz-
počtu Jihomoravského kraje č. JMK 
057979/19/ORR s  Jihomoravským kra-
jem (IČ: 70888337) na akci: Doplnění 
vybavení obecní knihovny Telnice.

•  Poskytnutí finančního daru ve výši 
38 304 Kč organizaci TJ Sokol Telnice 
(IČ: 18565786) a  příslušnou darovací 
smlouvu (v souvislosti se sběrem želez-
ného šrotu).

•  Nabídku společnosti RENARDS dotač-
ní, s. r. o. (IČ: 28337361) na zpracování 
žádosti o dotaci v  rámci IROP – Udrži-
telná doprava – integrované projekty 
ITI a  příslušnou mandátní smlouvu 
o dílo č. D002968.

•  Nabídku společnosti Gardentech, s. r. o. 
(IČ: 27719979) na novou sekačku Hon-
da HRG 536VY za cenu 18 990 vč. DPH.

•  Nabídku nákupu pozemku p.  č. 3551 
v k. ú. Telnice u Brna o výměře 3 491 m2 
za cenu 340 000 Kč a příslušnou kupní 
smlouvu. 

•  Nabídku společnosti RIKOSERVIS s. r. o. 
(IČ: 29186838) na srovnání retardéru 
v ulici Růžová do výšky povrchu silnice 
za cenu 42 600 Kč bez DPH.

•  Nabídku společnosti DDISB, s.  r.  o. 
(IČ: 05294398) na pořízení, dodávku 
a montáž 2x nerezových mlžicích sprch 
a 2x nerezových pitných fontán pro za-
hrady ZŠ a  MŠ Telnice v  celkové ceně  
66 963 Kč vč. DPH. Rozvody vody si za-
jistí obec Telnice ve vlastní režii.

•  Smlouvu o  běžném účtu číslo 
1387688683/2700, Smlouvu o  užívá-
ní produktů přímého bankovnictví, 
Smlouvu o  přijímání platebních karet 
a  Dohodu o  výpůjčce EFT/POS termi-
nálu pro přijímání platebních karet se 
společností UniCredit Bank Czech Re-
public and Slovakia, a. s. (IČ: 64948242).

•  Přijetí finančního daru v  souvislosti 
s  pořádáním Folklorního dne od spo-
lečnosti VIMIXA, a. s. (IČ: 26224836) ve 
výši 10 000 Kč a  příslušnou darovací 
smlouvu.

•  Nájemní smlouvu na poskytnutí pro-
storu pro umístění reklamy se společ-
ností KTS Ekologie s. r. o. (IČ: 28310942) 
v  souvislosti s  pořádáním Folklorního 
dne 2019 v Telnici.

•  Smlouvu o spolupráci s obcí Blatnička 
(IČ:00488518) – společný nákup energií 
na komoditní burze.

•  Navržené řešení rekonstrukce vedení 
NN v ulici V dědině, jak bylo předlože-
no společností E.ON Distribuce, a.  s., 
v  zastoupení projektantem ELING CZ, 
s.  r.  o., a  souhlasí s  umístěním před-
mětného distribučního zařízení v rámci 
projektu „Telnice u B., obnova NN ulice 
V dědině“.

•  Smlouvu o  smlouvě budoucí o  zří-
zení věcného břemene č. SOSB/
TEL/10001/2018 se společností Itself, 
s. r. o. (IČ: 18826016).

•  Smlouvu o  smlouvě o  zřízení věc-
ného břemene č. 1040014480/001 
se společností E.ON Distribuce, a.  s.  
(IČ: 28085400).

•  Text poděkování panu faráři Vladi-
míru Langerovi za dosavadní spolu- 
práci.

•  Mimořádný členský příspěvek ve výši 
3  389 Kč Dobrovolnému svazku obci 
Region Cezava (IČ: 71181199) v souvis-
losti s doporučením Svazu měst a obcí 
poskytnout pozůstalým po zastřele-
ném místostarostovi obce Dražůvky 
finanční podporu.

•  Vyhlášení výzvy k  podávání nabídek 
na prodej obecního malotraktoru MT8 
132.2 do 30. září 2019 s  tím, že mini-
mální výše nabízené ceny bude činit 12 
342 Kč vč. DPH. 

•  Nabídku firmy Radim Žižka, Uherské 
Hradiště (IČ: 07607172) na pořízení 
komunálního stroje Park Pro 740 IOX 
vč. příslušenství za cenu 392 514 Kč vč. 
DPH.

•  Dodatek č. 2 Plánovací smlouvy z 11. dub- 
na 2017 ve věci prodloužení ulice Lány 
s odkladem do 31. prosince 2020.

•  Vyhlášení výzvy k podávání nabídek na 
prodej obecní sněžné frézy YANMAR 
YSR 765C do 30. září 2019 s tím, že mi-
nimální výše nabízené ceny bude činit 
57 233 Kč vč. DPH. 

•  Nákup nového vibračního pěchu ZI-
-RAM80C za cenu 19 319 Kč vč. DPH 
a vibrační desky ZI-RPE90C za cenu 10 
856 Kč vč. DPH od společnosti Stroje 
a vybavení, s.r.o. (IČ: 05595436).

•  S účinností od 1. 9. 2019 pronájem čás-
ti obecního pozemku p.  č. 625 v  k.  ú. 
Telnice u Brna o výměře 35 m2 za roč-
ní cenu 350 Kč a  příslušnou smlouvu 
o nájmu pozemku na dobu určitou do 
31. 8. 2020.

•  Smlouvu o zřízení věcného břemene č. 
HO-014330055444/001 se společností 
E.ON Distribuce, a. s. (IČ: 28085400).

•  Smlouvu o Smlouvě budoucí o zřízení 
věcného břemene č. 1040016289/001 
se společností E.ON Distribuce, a.  s.  
(IČ: 28085400).

•  Výzvu k  podání nabídky na veřejnou 
zakázku: „Rekonstrukce místní komu-
nikace Masarykovo nám. – ulička“. Sou-
časně schvaluje lhůtu a místo předlože-
ní nabídek – 20. září 2019 v 10:00 hod. 
Zastupitelstvo obce Telnice dále schva-
luje složení hodnoticí komise: František 
Kroutil, Leona Bímová, Miroslav Homo-
la, náhradník a zapisovatel: Jan Dudák.

•  Pořízení defibrilátoru Lifepack CR®-
Plus od společnosti MEDISET-CHIRO-
NAX, s.  r.  o. (IČ: 48200417) za cenu  
44 770 Kč vč. DPH.

•  Zrušení předkupního práva, které je ve-
deno ve prospěch obce Telnice, u  po-
zemků p. č. 965/1 a 965/5 v k. ú. Telnice 
u Brna. 

•  Pořízení projektoru Acer DLP P5330W 
za cenu 16 001 Kč vč. DPH od společ-
nosti Agerit, s. r. o. (IČ: 26298848) a re-
gálů pro obecní knihovnu od společ-
nosti DIRP, s. r. o. (IČ: 49974955) za cenu 
29 965 Kč bez DPH.

•  Ceník obecních propagačních předmě-
tů s účinností od 1. 9. 2019.

•  Podmínky inzerce v Informační brožuře 
2019.

•  Darovací smlouvu s Jihomoravským kra- 
jem (IČ: 70888337), kterou se obci Tel-
nice věnuje sada vratných nápojových 
kelímků – sestávající z  počtu 500 ks.

•  Nové znění Přílohy č. 3 ke smlouvě s KTS 
EKOLOGIE, s. r. o. (IČ: 28310942) č. 20/10.

•  Dohodu o  vytvoření pracovních pří-
ležitostí v  rámci veřejně prospěš-
ných prací a  poskytnutí příspěvku  
č. BOA-V-49/2019 s  Úřadem práce ČR 
(IČ: 72496991) – pro 6 osob.

•  Dohodu o  vytvoření pracovních pří-
ležitostí v  rámci veřejně prospěšných 
prací a  poskytnutí příspěvku, spolu-
financovaného ze státního rozpočtu 
a Evropského sociálního fondu č. BOA-
-VZ-7/2019 s  Úřadem práce ČR (IČ: 
72496991) – pro 1 osobu.

•  Provedení odborného energetického 
posouzení projektu zděné sportovní 
haly společností Alumbrado, s. r. o. (IČ: 
29194911) za cenu 39 930 Kč vč. DPH 
a příslušnou smlouvu o dílo – energe-
tické posouzení pro novostavbu spor-
tovní haly v Telnici. 

•  Nabídku hliníkových dveří Cortizo 
od společnosti Okna Macek, a.  s. (IČ: 
26906724) za cenu 49 274 Kč bez DPH 
vč. dodávky a  montáže a  příslušnou 
Smlouvu o dílo č. 19008423. 

•  Smlouvu o  obstarávání služeb se spo-
lečností SAZKA, a. s. (IČ: 26493993).

•  Úhradu nákladů souvisejících s  úpra-
vou školní zahrady v  celkové výši  
198 870,64 Kč vč. DPH.
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OBEC TELNICE A DPH

TELNICKÉ ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ V ROCE 2018

Zastupitelstvo obce Telnice  
neschvaluje 
•  Žádost o podporu Klubu Radost, Pros-

tějov (IČ: 47922281).
•  Žádost Linky bezpečí o  poskytnutí fi-

nanční podpory ve výši 7 500 Kč na její 
provoz. 

•  Umístění prezentace obce Telnice do 
knihy Putování za českým a  morav-
ským vínem dle nabídky společnosti 
KULTPRO, z. s.

Zastupitelstvo obce Telnice  
bere na vědomí 
•  Informaci starosty obce o  tom, že 

s účinností od 1. 6. 2019 se obec stává 
plátcem daně z přidané hodnoty.

•  Zprávu předsedy finančního výbo-
ru o  finanční kontrole příspěvkové 

organizace zřizované obcí: ZŠ a  MŠ  
Telnice.

•  Informaci starosty obce o  schválení 
finanční podpory Folklornímu dni ze 
strany MAS Slavkovské bojiště.

•  Neschválení dotace z rozpočtu JMK na 
Sportoviště pro ZŠ Telnice.

•  Dobré výsledky odpadového hospo-
dářství obce Telnice za rok 2018 a dě-
kuje všem, kterým není lhostejné tří-
dění komunálního odpadu.

•  Informaci starosty obce o řešení škodní 
události v případě dvou rozbitých skel 
na autobusové zastávce na nádraží. 
Pojišťovna Kooperativa poskytla plně-
ní ve výši 12 778 Kč, spoluúčast obce  
1  000 Kč. Nová skla byla objednána 
u společnosti Urbania.

•  Odpověď hejtmana Jihomoravského 
kraje ve věci společné žádosti obce Tel-
nice a Otmarov na opravu komunikace 
III. třídy mezi těmito vesnicemi. Zastu-
pitelstvo obce žádá Jihomoravský kraj, 
aby v  roce 2020 zahájil nezbytné pro-
jekční činnosti související s budoucí re-
konstrukcí silnice č. 41610 mezi obcemi 
Telnice a Otmarov.

Zastupitelstvo obce Telnice  
pověřuje:
•  Starostu obce úkolem zajistit deratizaci 

v obci Telnice v podzimním období.
•  Předsedu finančního výboru úkolem pro- 

vést analýzu investičních rizik spojených 
s  angažovaností obce ve věci zachová-
ní stávající dispozice nádražní budovy.

František Kroutil, starosta obce

Lidé v Telnici třídí komunální odpad. 
Dokonce lze konstatovat, že naše vý-
sledky jsou v  porovnání s  jinými jiho-
moravskými obcemi (toto srovnání lze 
jistě provést i  celorepublikově) mezi 
nejlepšími vesnicemi. Podíl směsného 
komunálního odpadu se nyní pohybu-

je na 39 %, přičemž jej „dohnal“ biodo-
pad, který tvoří již 38 % z  odevzdané-
ho množství (váhy) odpadu. Jelikož se 
chystají změny v  odpadové legislativě, 
která bude s velkou pravděpodobností 
klást důraz právě na poměr směsného 
komunálního odpadu vůči dalším dru-

hům (tříděného) odpadu, má Telnice 
dobře našlápnuto. Neměli bychom ale 
usínat na vavřínech a  budeme se dále 
snažit zvyšovat objem vytříděného od-
padu. Je zcela jisté, že při chystaném 
omezování skládkování v  naší zemi 
bude nezbytné, abychom směsného 

Obec Telnice se s účinností od 1. červ-
na 2019 stala plátcem DPH. A to proto, 
že přesáhla hranici obratu ve výši 1 mi-
lionu korun na straně příjmů, které se 
do ročního výpočtu pro stanovení plát-
covství zahrnují. Hlavním důvodem je 
především zvýšení příjmů z  pronájmu 
vodovodu a  kanalizace (které ale obec 
musí vyčleňovat povinně do fondu 
oprav). Pro obecní úřad to samozřejmě 
znamená další práci navíc, včetně zvý-
šených nákladů spojených s  přecho-
dem na plátcovství. Pro občany se si-
tuace změní jen v některých ohledech, 
neboť ne všechny příjmy, se kterými 
obec (obecní úřad) během roku pracu-
je, podléhají DPH. Například poplatky 
za popelnice, psa, nájemné pozemků, 
poplatky za zábory veřejného prostran-
ství apod. do této povinnosti nespadají, 
tzn. že jejich výše se kvůli plátcovství 
DPH nezmění. Naopak se to dotkne pří-
jmů za prodej propagačních předmětů 
a dalšího zboží, služeb, které obec pro-
dává či poskytuje (např. cena inzerce ve 
zpravodaji). Zastupitelstvo obce Telnice 
proto schválilo nový ceník propagač-
ní předmětů, který uvádíme v tabulce.  

Název propagačního předmětu Cena v Kč vč. DPH
pamětní list oslav 770. výročí obce 200,00 Kč
pamětní poštovní známka - samostatně 50,00 Kč
pamětní poštovní známka - v archu 9 známek 450,00 Kč
malá pohlednice (A6) 5,00 Kč
velká pohlednice (A5) 10,00 Kč
DVD ze života obce 200,00 Kč
autosamolepka Telnice (TE) 50,00 Kč
Telnický zpěvník hodových písní 100,00 Kč
Kniha o Telnici - 2018 250,00 Kč
turistická známka 30,00 Kč
turistická samolepka 12,00 Kč
malovaná mapa 30,00 Kč
Telnický malovaný betlém 50,00 Kč
pamětní mince 50,00 Kč
stolní kalendář 100,00 Kč
psí známka 20,00 Kč
šály Kometa Brno s nápisem TELNICE 300,00 Kč

Zásadně se tedy plátcovství DPH obča-
nů naší vesnice nedotkne. Z  pohledu 
příjmů nelze očekávat, že by plátcovství 
DPH obci prospělo tak, jak je to napří-

klad běžné v podnikatelském prostředí. 
Problematika uplatňování DPH u obcí je 
totiž velmi odlišná od té, na kterou jsou 
lidé zvyklí v komerčním sektoru.

FK

Ceník propagačních předmětů
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komunálního odpadu v naší obci vypro-
dukovali co nejméně. Cesty k dosažení 
tohoto výsledku jsou prakticky dvě:
•   ještě důsledněji třídit směsný komu-

nální odpad (i v Telnici se najdou lidé, 
kterým je to bohužel lhostejné, na-
štěstí je jich velmi málo, okolo 3–4 %),

•   snažit se vytvářet co nejmenší množ-
ství odpadu (jakéhokoliv); tato snaha 
je jistě především o  osobní změně 
myšlení či návyků, ale začít se dá tře-
ba i  od drobností a  postupně se na 
tímto tématem zamýšlet.
Za rok 2018 vyprodukoval v  Telnici 

průměrně každý občan: 115,3 kg směs-
ného komunálního odpadu, 109,5 kg 
biodpadu, 28,3 kg papíru, 26 kg plas-
tu, 12,4 kg skla a 82 kg kovů. Jak uvádí 
společnost Ekokom, v roce 2018 vytřídil 
každý Čech průměrně 49 kg odpadů 
(papír, plasty, sklo a nápojové kartony). 
V témže roce celkem 73 % obyvatel ČR 
aktivně třídilo odpady. Zajímavou in-
formací také je, že 71 % vytříděného 
odpadu bylo předáno k  využití nebo 
recyklaci.

PRÁCE PRACOVNÍ ČETY V LÉTĚ
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Graf – Vývoj třídění komunálního odpadu v Telnici v letech 2010–2018

Z tohoto grafu je patrné, že od zave-
dení nového systému třídění komu-
nálního odpadu (v roce 2016) klesá 
zásadně podíl směsného komunální-
ho odpadu a  rostou jednotlivé tříděné 
složky. Výkyv sběru papíru mezi lety 
2017–2018 nemá žádné podstatné vy-
světlení. V každém případě obec Telnice 

provedla doplnění kontejnerů 1100L na 
sběrné místo u sokolovny (papír, plast, 
sklo) a  také v  nádražní čtvrti na Hliní-
kách (sklo). 

Děkujeme vám, že třídíte! A těšíme se, 
že ti, kteří ještě nezačali, se k nám také 
přidají.

František Kroutil, starosta obce

Pracovní četa obecního úřadu v  létě 
nezahálela. I  když si někteří členové 
vybírali dovolenou, jejich síly doplnili 
brigádníci (Adam Pikna, Štefan Esterka, 
Martin Sklenář, Milan Škrobáček, Old-
řich Dvořáček a Tomáš Kmínek). Kromě 
běžné údržby obce (úklid, sečení trávy, 
zalévání, ořez zeleně, péče o  odpado-
vé hospodářství, hřbitov, dětská hřiš-

tě apod.) se pracovní četa podílela na 
řadě dalších činností na veřejném pro-
stranství i ve škole a školce. Za všechny 
můžeme jmenovat např. přesun nádrže 
na zalévání v  parku v  nádražní čtvrti, 
úpravu školní zahrady: školní hřiště, im-
pregnace dřevěných oken ŽS, úprava 
(rozšíření) chodníku před školou, rea-
lizaci odstavné plochy před Jednotou 

u parkoviště U Laštůvků, různé terénní 
úpravy, natírání plotů a  zdí (ZŠ, MŠ), 
dětských a  dalších prvků na veřejném 
prostranství, realizace malé opěrné 
zídky na zahradě ZŠ, terénní příprava 
na instalaci pítek a  mlžítek v  ZŠ a  MŠ, 
příprava a úklid po obecních kulturních 
akcích, opravy místního dopravního 
značení, příprava plochy na podzimní 
výsadbu (doplnění parku v  nádražní 
čtvrti), oprava mostu na Zlatém poto-
ku, opravy a  doplnění laviček, opravy 
a  aktualizace uličního informačního 
systému atd.

Starosti nám také přidělává obecní 
technika, která v  některých případech 
už dosloužila: vibrační pěch i  deska už 
bohužel mají své za sebou. Jejich opra-
va by byla již neekonomická, proto do-
šlo k jejich vyřazení a nákupu nové tech-
niky. Oba stroje odvedly velký kus práce 
při předlažďování naší obce a navíc si na 
sebe i „vydělaly“ – obec je průběžně za-
půjčovala místním obyvatelům na jejich 
drobné stavební práce. Dalším strojem, 
který už dosluhuje po více než 10 leté 
službě, je Husqvarna Rider, tedy naše 
hlavní mechanizace pro sečení trávy 
a  zimní údržbu chodníků. Jeho opravy 
již v poslední době začínají být za hra-
nicí ekonomické rentability, proto bude 
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DOPIS VŠEM TELNICKÝM ORGANIZÁTORŮM

ZASE TI PODOMNÍ PRODEJCI

Vážení zástupci telnických organizací, 
spolků a organizátorů,

dovolte mi, abych vás tímto s předsti-
hem srdečně pozval na naše společné 
setkání, na kterém bychom si navzájem 
zkonzultovali termíny zvažovaných či 
připravovaných kulturních, společen-
ských, sportovních či jakýchkoliv dal-
ších akcí v naší obci na rok 2020, které 
by bylo možné vložit do obecního ka-
lendáře na příští rok.

Pozvánku zveřejňuji v  předstihu 
proto, aby bylo možné termíny akcí 
včas promyslet či projednat ve výbo-
rech či komisích. Těším se na setkání 
ve čtvrtek 3. října 2019 v  18 hod. 

v  zasedací místnosti obecního úřadu  
Telnice.

Srdečné pozvání je jmenovitě určeno 
těmto subjektům: Základní škole a Ma-
teřské škole Telnice, telnické farnosti, 
telnickému Sokolu, telnické jednotě 
Orla a Spolku pro postavení a udržová-
ní Orlovny v Telnici, házenkářům Sokola 
Telnice, telnickým SUPům, Telnickému 
sluníčku, Myslivecké spolku Telnice, 
Sboru dobrovolných hasičů Telnice a ha-
sičské jednotce, Milovníkům dobrého 
vína, Sportovnímu rybářskému klubu 
Telnice, telnickému KLASu, Pobočnému 
spolku zdravotně postižených Brněn-
ska, z. o. Telnice, fotbalistům Fotři Telni-

ce, telnickým chovatelům, vodáckému 
klubu Vorvaň Tennessee, Telnickému 
folklornímu spolku, Obci Telnice, a dále 
jednotlivým organizátorům: Zdeňkovi 
a  Michalu Kubíčkovým, Olze Netolické, 
Svatoslavu Motalovi, Leoně Bímové, Ivě 
Donovalové, Monice Hanikové, manže-
lům Sekaninovým (koňská stáj) a všem 
dalším, kteří v Telnici pořádají jakékoliv 
aktivity, které by bylo vhodné zazname-
nat do telnického kalendáře.

Děkuji všem výše jmenovaným za do-
savadní spolupráci a těším se na společ-
né setkání.

S přátelským pozdravem
František Kroutil, starosta obce

Znají to především lidé, kteří jsou vět-
šinu pracovního dne doma. Obvykle do-
poledne nebo hned po poledni navště-
vují domácnosti (spíše starší obyvatele) 
neznámí a  často nevítaní lidé. Dobře 
vědí, že v Telnici a dnes už asi ve většině 
obcí naší země platí tržní řády, které za-
kazují podomní prodej. Jenže oni chtě-
jí své služby či zboží prodat i přes toto 
omezení. A  tak vymýšlejí nové a  nové 
postupy. Jednou je to nenápadná a ne-
závazná dotazníková akce, podruhé lá-
kavá soutěž, potřetí průzkum spokoje-
nosti, počtvrté kontrola funkčnosti, po-
páté odborná konzultace apod. Někdy 
se stane, že si schůzku s několika lidmi 
v naší obci domluví telefonicky a pak se 
na tato ujednání odvolávají. Nezřídka 
jejich aktivity otevřeně ukazují na ne-
zdravý konkurenční boj. Nejaktivnější 
jsou v této činnosti především prodejci 
energetických služeb (plyn, elektřina). 

Jak s tímto nešvarem dnešní doby bo-
jovat? Pomoci si mohou lidé především 

sami. „Omlouvám se, ale s cizími lidmi se 
nebavím,“ může klidně reagovat jakýkoliv 
starší občan. Nebojte se dveře zavřít, ješ-
tě lépe je vůbec neotevřít. Už jsme tady 
měli falešnou sociální pracovnici i poku-
sy o  majetkovou trestnou činnost. S  tě-
mito lidmi není radno si zahrávat. Nikdy 
opravdu nevíte, kdo vám stojí za dveřmi. 
Pokud se ohánějí tím, že to mají s obec-
ním úřadem nebo starostou domluvené, 
nevěřte jim – nikdy jsme nikoho nedo-
poručovali a ani to dělat nebudeme. Po-
kud však skutečně potřebujete porovnat 
nabídky různých (např.) energetických 
společností, využijte bezplatných služeb 
různých občanských poraden, např. spo-
třebitelského časopisu dTest – tam vám 
určitě dobře poradí (tel.: 299 149 009 
v době Po–Pá od 9 do 17 hod.). 

Pomoci vám může i vaše obec. V Tel-
nici se lidé naučili hned volat, jakmile je 
navštíví podezřelá osoba s  podobnými 
úmysly. S  ohledem na jejich vylepšené 
strategie sice pro nás není jednoduché 

se s obtěžujícími návštěvami vypořádat, 
ale vzhledem k tomu, že téměř vždy po 
diskusi prodejců se starostou obce na-
konec z vesnice odjedou, zřejmě to fun-
guje. V případě arogantního či útočné-
ho jednání „prodejců“ neváháme volat 
policii či okamžitě vyhlásit upozornění 
v obecním rozhlase. Na nekalé jednání 
jsme upozornili také Úřad pro ochranu 
hospodářské soutěže. 

Buďte tedy prosím opatrní, zvláště ti 
z  vás, kteří jste staršího věku. Za těch 
pár let, co jsem měl tu čest s  těmito 
často vychytralými obchodníky udělat 
zkušenost, mohu říci, že drtivá většina 
z nich se zaměřuje právě na vás. Nejlep-
ším řešením je tedy cizím lidem neotví-
rat, anebo s nimi diskusi rychle ukončit 
a dveře zavřít. A pak rovnou zavolat na 
obecní úřad, abyste o  své zkušenosti 
informovali zprostředkovaně i  ostatní 
sousedy, které tímto můžete od rizika 
nekalého jednání ochránit.

František Kroutil, starosta obce

tento stroj letos nahrazen novým řeše-
ním od švédské firmy Stiga. Abychom 
si také udělali pořádek v  garáži, nabízí 
obec k odprodeji dva nepotřebné stro-
je: starší malotraktor a  sněžnou frézu, 
kterou kdysi obec získala za jednu koru-
nu k nákupu nového traktoru (její vyu-
žitelnost je v našem prostředí prakticky 
nulová).

Děkuji všem členům pracovní čety za 
spolupráci a  věřím, že si výsledku jich 
práce pozorní občané na veřejném pro-
stranství, na dětských hřištích či ve škol-
ních areálech všimnou a také ji ocení.

  František Kroutil, starosta obce
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Již několikrát adresovalo obecní za-
stupitelstvo (i ve spolupráci se zastupi-
teli sousedního Otmarova) dopis Jiho-
moravskému kraji, resp. přímo hejtma-
novi Michalu Haškovi či Bohumilu Šim-
kovi. Přes počáteční určité naděje však 
dorazil v létě dopis tohoto znění:

Vážený pane starosto, 

obdržel jsem Váš dopis s  usnesením 
zastupitelstva obce, kterým je po Jihomo-
ravském kraji požadováno zahájení pří-
pravy rekonstrukce silnice III/41610 v úse-
ku Telnice–Otmarov v roce 2020. 

K Vašemu požadavku si Vám dovoluji 
sdělit, že ve vazbě na dotační program 
SFDI a IROP provedla Správa a údržba 
Jihomoravského kraje, p.  o. (dále jen 
„SÚS JMK“) v  průběhu června aktuali-
zaci investičních i  neinvestičních akcí 
na rok 2019, s  výhledem na období 
2020, v  rámci níž prověřila i  možnost 
zahájení přípravy Vámi požadované re-
konstrukce silnice. Výsledkem prověře-
ní je skutečnost, že vzhledem k rozpra-
covanosti dotačních projektů vyššího 
dopravního významu není Jihomorav-
ský kraj momentálně schopen vyho-

vět Vašemu požadavku a  garantovat 
zahájení přípravy rekonstrukce silnice 
III/41610 v roce 2020. 

Vážený pane starosto, přestože není 
možné v krátkém časovém horizontu za-
jistit provedení rekonstrukce, bude SÚS 
JMK nadále věnovat pozornost Vaší zále-
žitosti a jakmile to okolnosti dovolí, zahájí 
proces přípravy. 

S přátelským pozdravem

 JUDr. Bohumil Šimek,  
hejtman Jihomoravského kraje

FK

Zastupitelstvo obce Telnice vyzývá 
zájemce o  koupi sněžné frézy YAN-
MAR YSR 765C k  předložení nabídek 
v  uzavřených obálkách s  označením: 
„SNĚŽNÁ FRÉZA“ do 30. září 2019 do 
18.00 hod. na adresu: OÚ Telnice, Růžo-
vá 243, 664 59 Telnice a stanovuje mi-
nimální cenu prodeje na 57 233 korun 
vč. DPH. Sněžná fréza bude prodána 
tomu zájemci, který nabídne nejvyšší 

cenu. Obec Telnice si vyhrazuje právo 
zrušit bez udání důvodu toto nabídko-
vé řízení.

Povinné náležitosti nabídek:
–  cena v  Kč, za kterou nabízí zájemce 

sněžnou frézu odkoupit,
–  jméno a  příjmení zájemce s  uvede-

ním data narození a trvalého bydliště, 
příp. u podnikajících osob uvedení IČ 
a sídla firmy,

–  kontaktní údaje: jméno a  příjmení 
osoby, telefonní číslo a kontaktní ad-
resu, pokud se liší od adresy trvalého 
bydliště/sídla firmy.
Technické informace o sněžné fréze je 

možné si získat ze znaleckého posudku 
Ing. Antonína Buriánka č. 545-51-2019, 
který je možné si prohlédnout na inter-
netových stránkách obce www.telnice.cz 
nebo na obecním úřadě.  FK

Zastupitelstvo obce Telnice vyzývá 
zájemce o  koupi traktoru MT8.132.2 
k  předložení nabídek v  uzavřených 
obálkách s  označením: „TRAKTOR 
MT8“ do 30. září 2019 do 18:00 hod. 
na adresu: OÚ Telnice, Růžová 243, 
664 59 Telnice a  stanovuje minimál-
ní cenu prodeje na 12 342 korun vč. 
DPH. Traktor bude prodán tomu zá-
jemci, který nabídne nejvyšší cenu. 

Obec Telnice si vyhrazuje právo zrušit 
bez udání důvodu toto nabídkové ří-
zení.

Povinné náležitosti nabídek:
–  cena v  Kč, za kterou nabízí zájemce 

traktor odkoupit,
–  jméno a  příjmení zájemce s  uvede-

ním data narození a trvalého bydliště, 
příp. u podnikajících osob uvedení  
IČ a sídla firmy,

–  kontaktní údaje: jméno a  příjmení 
osoby, telefonní číslo a kontaktní ad-
resu, pokud se liší od adresy trvalého 
bydliště/sídla firmy.
Technické informace o  traktoru je 

možné si získat ze znaleckého posudku 
Ing. Antonína Buriánka č. 543-49-2019, 
který je možné si prohlédnout na inter-
netových stránkách obce www.telnice.
cz nebo na obecním úřadě.  FK

OPRAVY SILNICE NA OTMAROV JSOU V NEDOHLEDNU

VÝZVA K PODÁVÁNÍ NABÍDEK NA SNĚŽNOU FRÉZU

VÝZVA K PODÁVÁNÍ NABÍDEK NA MALOTRAKTOR

ZPRÁVY Z OBECNÍHO ÚŘADU
ČESKÝ VELVYSLANEC 
V MONGOLSKU NAVŠTÍVIL TELNICI

Památný den obětí invaze (21. srpna 
2019) jsme si v Telnici připomněli vzác-
nou návštěvou dvou českých diploma-
tů: velvyslance České republiky v Mon-
golsku pana Jiřího Brodského a  jeho 
manželky paní Hany Brodské. Spolu 
s rodiči paní Hany navštívili nového tel-
nického pana faráře a při té příležitosti 
poctili návštěvou také naši radnici. Sta-
rosta obce měl možnost se v „bilaterál-
ním“ rozhovoru dozvědět spoustu zají-
mavých reálií o mongolské společnosti 
a také zevrubně seznámil hosty s živo-
tem v naší obci. Při sice krátké, ale o to 
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milejší besedě předal panu velvyslanci 
telnické tričko a poprosil jej o jeho příle-
žitostnou fotografii z Mongolska právě 
v  telnickém dresu. Podle všech indicií 
bychom se mohli třeba v  příštím zpra-
vodaji těšit na pozdrav z  této daleké 
a  rozlehlé asijské demokratické země 
s telnickou stopou…

PLATEBNÍ TERMINÁL NA POŠTĚ
Od této chvíle již mohou zákazníci 

telnické pošty platit za obecní služby 
či výrobky pomocí platebního termi-
nálu. Ten umožňuje samozřejmě také 
moderní bezkontaktní platbu a  probí-
há jednoduše přiložením bezkontaktní 
karty, popř. mobilního telefonu k  bez-
kontaktní čtečce platebního terminálu. 
Tento typ platby je možné použít pro 
jakoukoliv platbu na poště i  obecním 
úřadě, vč. poplatků (např. za domovní 
odpad), za nájemné apod. Přijímány 
jsou běžné typy karet – Visa, Master-
Card, Diners Club a  American Express, 
Union Pay a JCB. Služby platebního ter-
minálu pro naši obec poskytuje banka 
Unicredit Bank, obslouženi však budou 
za stejných podmínek i  klienti jiných 
bankovních domů. Vše tedy funguje 
tak, jak jsou lidé zvyklí platit u pokladny 
v obchodě, supermarketu apod.

PARKOVIŠTĚ V NÁDRAŽNÍ ČTVRTI
Obec Telnice požádala o dotaci na rea-

lizaci stavby parkoviště v nádražní čtvr-
ti, které by sousedilo s  nádražní budo-
vou. Jelikož se jedná o řešení problému, 
který souvisí s  provozem dopravního 
uzlu IDS-JMK a svou podstatou se dotý-
ká i  tématu dopravy v  městě Brně, byl 
tento záměr podpořen v  rámci připra-
vovaných dopravně-stavebních záměrů 
v brněnské aglomeraci. Do konce roku 
2019 by mělo být známo, zda na podpo-
ru tohoto projektu získá Telnice dotační 
prostředky z  evropských fondů. Pokud 
ano, mohla by tato stavba být realizo-
vána již příštím roce. O dalším postupu 
vás budeme informovat. S ohledem na 
tento záměr byl také pozemek vyklizen 
a  je nyní udržován v „přírodním“ stavu 
s volným přístupem místních obyvatel, 
ale i cestujících. 

REKONSTRUKCE MÍSTNÍ 
KOMUNIKACE NA MASARYKOVĚ 
NÁMĚSTÍ

Přestože si naše obec požádala o do-
taci na Ministerstvu pro místní rozvoj na 
projekt Rekonstrukce místní komuni-
kace Masarykovo nám. – ulička, nebyla 

úspěšná. Z  výsledků vyhodnocených 
žádostí o dotací je patrné, že kromě ob-
rovského převisu žádostí nad možnost-
mi ministerstva se ukazuje, že úspěš-
nými obcemi jsou téměř vždy vesnice 
menší než Telnice. Za posledních 9  let 
nám na tomto ministerstvu nevyšla ani 
jedna žádost o dotaci – prakticky vždy 
byly úspěšnější ty obce, které ani zda-
leka nedosahují počtu obyvatel Telnice. 
Jelikož však obec má na tento projekt 
(již prodloužené) stavební povolení, 
rozhodla se, že tuto rekonstrukci pro-
vede (snad ještě) letos z vlastních pro-
středků. Občané, kteří bydlí v této části 
naší obce (z Masarykova nám. směrem 
na Sokolnice), budou o dalším postupu 
s předstihem informováni.

NOVÉ VEŘEJNÉ KNIHOVNY 
Po instalaci první veřejné knihov-

ny v  podloubí autobusové zastávky 
u Šatlavy projevili lidé zájem i o instalaci 
podobných knihoven na dalších zastáv-
kách veřejné dopravy. Na doporučení 
kulturní komise a  po schválení telnic-
kého zastupitelstva se výroby ujal stolař 
Jaroslav Kozdera a nové knihovny jsou 

již v tuto chvíli doplněny na autobusové 
zastávce u školy, školky a také v nádraž-
ní budově. Pravidla používání veřejné 
knihovny, která jsou vyvěšena u  kaž-
dé z nich, zde také zveřejňujeme: „Tato 
malá veřejná knihovna slouží všem 
slušným lidem, kteří si chtějí zapůjčit 
a přečíst knihu na svých cestách, doma, 
ve škole… Jakoukoliv knihu je možné si 
zde kdykoliv bezplatně zapůjčit a  také 
kdykoliv vrátit. Věříme, že bude vráce-
na alespoň v  takovém stavu, v  jakém 
byla zapůjčena. Pokud chcete sami do 
fondu této veřejné knihovny přispět 
nějakou svou vlastní knihou, tak ji sem 
prostě přineste a rovnou zařaďte do po-
lice. Děkujeme všem, kteří se k tomuto 
drobnému svépomocnému dílu budou 
chovat ohleduplně. Přejeme vám pří-
jemné zážitky s našimi/vašimi knihami.“ 
Za spolupráci děkujeme stolařské dílně 
Jaroslava Kozdery a věřím, že toto (roz-
měrem) malé dílo bude lidem dobře 
sloužit.

VÁNOČNÍ OSVĚTLENÍ  
NA KOSTELNÍM NÁDVOŘÍ 
ZREKONSTRUOVÁNO

Ačkoliv vánoční LED osvětlení, které 
je umístěno na smrku uprostřed kos-
telního nádvoří, má teprve několik let, 
bylo třeba za pomoci plošiny provést 
jeho rekonstrukci. Některé části řetězu 
totiž byly nefunkční (oprava provede-
na), řetěz také natolik zarostl do stromu, 
že v  některých místech již nebyl vidět 
– nejvíce to v  tomto ohledu odnesla 
vánoční hvězda. Díky opravě a novému 
zavěšení se tedy nejen děti mohou tě-
šit na vánoční osvětlení, které by mohlo 
zase svítit jako nové.

Vestibul nádražní budovy

Zastávka u školky

Zastávka u školy
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OPRAVY MÍSTNÍCH KOMUNIKACÍ 
ASFALTEM

V  srpnu a září 2019 proběhly dvě 
opravy místních komunikací asfalto-
vou směsí, které provedla společnost 
Opravy komunikací Vysočina za použití 
technologie Turbo, celkem 20 tun štěrku 
a 2 tun asfaltové emulze. Zadáním bylo 
opravit nejvážnější praskliny a  výtluky 
v místech, kde se v blízké době nechystá 
zásadnější oprava asfaltového povrchu. 
Jedna oprava ještě proběhne během 
října.

RETARDÉR
Na žádost občanů ulice Růžová byl 

snížen zděný retardér, který se nacházel 
zhruba v  polovině této ulice. Stavební 
práce provedla v  červenci společnost 
Rikoservis za cenu 42 600 Kč bez DPH. 
Věříme, že současný stav občanům, kte-
ří ke společné žádosti připojili svůj pod-
pis, plně vyhovuje.

TELNICKÝ BOBR 

i přes maximální vyleštění v něm nebylo 
prakticky nic vidět. Výměnu provedli na 
konci srpna členové pracovní čety.

NOVÉ KOŠE NA PSÍ EXKREMENTY 
V NÁDRAŽNÍ ČTVRTI

Nádražní čtvrť se dočkala nových 
košů na psí exkrementy – jeden se na-
chází v  novém parku, jelikož se toto 
místo začalo v  poslední době hemžit 
pejskaři, a  druhý u  přírodního hřiště 
v  blízkosti vlečky. V  případě, že byste 
měli dobrý tip na místo, kde takový koš 
chybí a mohl by plnit své poslání, ozvě-
te se prosím na obecním úřadě.

ÚPRAVA ŠKOLNÍ ZAHRADY –  
NOVÉ HŘIŠTĚ

Závěr školního roku a letní prázdniny 
přinesly do areálu základní školy novou 
důležitou změnu, kterou je naplnění 
jednoho z  cílů Dohody o  cílech auditu 
Family Friendly Community – tedy úpra-
va školní zahrady. Ta proběhla formou 
terénních úprav a  instalací sportovních 
sloupků na volejbal, nohejbal, tenis, pře-
hazovanou apod. Odborné práce pro-
váděla telnická společnost Zemní práce 
Rusiňak, s. r. o., další činnosti přidali ro-
diče na brigádě a členové pracovní čety. 
I když realizace prakticky trvala 2,5 měsí-
ce, přesto se podařilo dosáhnout velice 

příznivé ceny v součtu za všechny souvi-
sející náklady: 198 870,64 Kč vč. DPH. Za 
tento dobrý výsledek patří poděkování 
všem, kteří se na něm podíleli. Věříme, 
že dětem přinese nové hřiště sportovní 
vyžití jak v hodinách tělocviku, tak i při 
činnostech v družině.

OSVĚŽENÍ PRO DĚTI V ZŠ A MŠ 
V HORKÝCH DNECH

Zastupitelstvo obce Telnice se rozhod-
lo zpříjemnit dětem horké dny, kterých 
bývá během školního roku požehna-
ně, a objednalo čtyři nerezové prvky do 

V pátek 12. července 2019 v odpoled-
ních hodinách byl nalezen ve Zlatém 
potoce nedaleko mostu u  Brněnské 
ulice uhynulý bobr. Jelikož se jednalo 
o státem chráněné zvíře, byla přivolána 
hlídka Policie ČR a situace konzultována 
s  několika orgány působícími v oblasti 
ochrany životního prostředí i s místním 
mysliveckým spolkem. Policie shledala, 
že bobr nezahynul násilným způsobem, 
odhadla, že příčinou uhynutí zvířete 
mohla být srážka s  vozidlem na hlavní 
silnici. Zvíře bylo z vody vytaženo a po 
poradě s uvedenými institucemi i mys-
livci předáno k odborné asanaci. 

VYMĚNĚNÉ DOPRAVNÍ ZRCADLO 
NA UL. RŮŽOVÁ 

Z  podnětů občanů bylo na spodním 
výjezdu z  ulice Růžová vyměněno do-
pravní zrcadlo. Jak jsme byli upozor-
něni, původní zrcadlo „osleplo“, takže 

Fontána (pítko) v zahradě MŠ
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se nakonec nestalo. Všechny škody byly 
uhrazeny, rozbité značky opraveny. Na 
poděkování za ochranu dětí byla v ne-
děli 11. srpna 2019 sloužena mše svatá 
v místním kostele sv. Jana Křtitele. 

NÁKUP ZEMĚDĚLSKÉ PŮDY 
Obec Telnice zakoupila zemědělský 

pozemek p. č. 3551 v k.ú. Telnice u Brna 
o výměře 3 491 m2 za cenu 340 000 Kč. 
Nákup tohoto pozemku sice nebyl v pů-
vodním plánu, ovšem naskytla se příle-
žitost, a  tak ji obec využila. Pozemek 
bude propachtován a  tedy z  něj bude 
mít obec výnos v podobě zemědělské-
ho pachtu, současně bude rezervou 
pro případné směny pozemků s  jinými 
vlastníky. V  této souvislosti chce obec 
Telnice oslovit všechny vlastníky země-
dělské půdy na telnickém katastru, aby 
obci nabídli své parcely, pokud zvažují 

Mlžící sprcha (mlžítko) v zahradě ZŠ

TAŠKY NA TŘÍDĚNÝ ODPAD
Zastupitelstvo obce Telnice se roz-

hodlo využít marketingových prostřed-
ků, které měla pro letošní rok pro tyto 
účely vyčleněné společnost EKO-KOM  
a s její podporou objednalo pro své ob-
čany zásilku 200 ks sad tašek na tříděný 
odpad (100 ks menších a 100 ks větších). 
Tyto tašky jsou dobrým pomocníkem 
všech, kteří svůj odpad třídí v  domác-
nosti (např. v kuchyni). Zájem o bezplat-
ný odběr byl veliký, během asi tří týdnů 
byly tašky rozebrány. Obec Telnice tuto 
investici bere jako podporu třídění od-
padu. Celková cena rozdaných tašek 
činí 8 090 Kč vč. DPH. 

NEHODA S KOŇSKÝM POVOZEM
Ve středu 3. července 2019 zažila Tel-

nice okamžiky, na které by někteří jistě 
rádi zapomněli. Koňský povoz s  dětmi 
jel odpoledne ulicí V  dědině směrem 
na Masarykovo náměstí. Koně se spla-
šily a rozběhly tak, že si projely náměs-
tím po vlastní trase za plného provozu 
běžného pracovního dne. Svou jízdu 
pár koní ukončil na chodníku před ško-
lou, který byl právě částečně stavebně 
upravován (rozšiřován). Díky tomu, 
že mezi svodidly a  budovou školy stál 
zrovna obecní traktor s vlečkou, vznikla 
bariéra, kterou už koně díky Bohu ne-
mohly překonat. Po vcelku dramatické 
jízdě byly největším zraněním odřeniny 
a modřiny. Jak poznamenal jeden z ro-
dičů: „Všichni andělé strážní se tehdy 
museli na náměstí sejít.“ Nic vážnějšího 

školní a školkové zahrady. Během letních 
prázdnin nainstaloval dodavatel DDISB 
dvě nerezové mlžicí sprchy a dvě nerezo-
vé pitné fontány, celková cena dodaného 
díla činí 66 963 Kč vč. DPH. Rozvody vody 
a výkopové práce si zajistila obec Telnice 
ve vlastní režii. Ve školce byla samozřejmě 
dodána fontána s nižší výškou, aby na ni 
děti mohly dosáhnout. Fontány (pítka) 
umožní dětem dodržet pitný režim, ml-
žicí srpchy (mlžítka) je pak osvěží jemně 
rozptýlenou vodou a zvýší vlhkost vzdu-
chu ve svém okolí. Na zimu se budou obě 
zařízení demontovávat, na jaře se vždy 
zase vrátí na své místo. Za spolupráci dě-
kujeme instalatérovi Ivanu Michlovi.
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jejich prodej. Všichni vlastníci pozemků 
jsou zvyklí na pravidelnou várku dopi-
sů, ve kterých je oslovují cizí společnosti 
s odkupem jejich pozemků. Mnozí pod-
léhají a  svou půdu prodávají do rukou 
spekulantů či velkých kolosů, jež mo-
hou v budoucnu zásadně promluvit do 
hospodaření v  našem regionu. Pokud 
chcete své pole či políčko prodat, na-
bídněte ho své obci. Věříme, že se na 
rozumné ceně domluvíme.

VÝSLEDKY PROVOZU SPORTOVNÍ 
HALY V SEZÓNĚ 2018/2019

Přetlakovou sportovní halu provozo-
vala obec v  další sezóně ve spolupráci 
se správcem Adamem Langerem. Kro-
mě nákladů na postavení i  demontáž 
tvořily hlavní část výdajů tradičně elekt-
řina a plyn. Celková suma nákladů za ce-
lou sezónu činila: 392 302,36 Kč vč. DPH, 
příjmy za pronájem tohoto sportoviště 
dosáhly částky: 308 875 Kč. Výsledkem 
je tedy ztráta ve výši 83 427,36 Kč. V této 
sumě jsou však započítány i slevy za ho-
diny sportování dětí a mládeže v míst-
ních sportovních oddílech a také provoz 
haly pro účely telnické školy a  školky. 
Proto je možné konstatovat, že přetla-
ková sportovní hala má pro naši vesnici 
velký význam a smysl a je provozována 
za velmi rozumnou cenu.

ENERGETICKÉ POSOUZENÍ 
PROJEKTU ZDĚNÉ SPORTOVNÍ 
HALY

Obec Telnice zadala společnosti Alum-
brado s.r.o. provedení odborného ener-
getického posouzení projektu zděné 
sportovní haly. Toto odborné posouzení 
bude použito především jako informač-
ní nástroj o  projektu a  jeho budoucích 
nákladech v  reálném porovnání s  jiný-
mi podobnými (již funkčními) projekty. 
Cena tohoto odborného posouzení činí 
39 930 Kč vč. DPH.

VIBRAČNÍ PĚCH A DESKA 

Stávající malé obecní stavební stroje 
– vibrační pěch a  deska – bohužel do-
sloužily. Poslední technické závady již 
nebylo rentabilní opravovat, a tak obec 
pořídila nové stroje podobného typu: 
vibračního pěchu ZI-RAM80C za cenu 
19 319 Kč vč. DPH a vibrační desky ZI-
-RPE90C za cenu 10 856 Kč vč. DPH od 
společnosti Stroje a  vybavení, s.  r.  o. 
Tyto stroje budou nadále sloužit potře-
bám pracovní čety a současně je možné 
si je zapůjčit o víkendech i pro potřeby 
místních obyvatel. Více informací získá-
te u starosty obce.

DEFIBRILÁTOR 
Zastupitelstvo obce Telnice vyhově-

lo žádostem některých občanů po de-
fibrilátoru. Zařízení, které za určitých 
okolností dokáže elektrickým výbojem 
obnovit člověku činnost srdce, se může 
stát nástrojem záchrany lidských živo-
tů. Po diskusi se zástupkyní záchranné 
služby JMK a výběru ze čtyř nabídek byl 
nakonec zvolen model Lifepack CR®Plus 
za cenu 44 770 korun vč. DPH, který je 
využíván také v  některých sousedních 
obcích. Jakmile bude zařízení dodáno 
a spuštěno do provozu, budeme vás in-
formovat. Připravujeme také dobrovol-
nické seznámení s  tímto zařízením pro 

širokou laickou veřejnost, i když výrobce 
i uživatelé potvrzují, že ovládání tohoto 
přístroje zvládne napoprvé i neškolená 
osoba. Zařízení vás totiž hlasově navádí 
k tomu, co máte dělat. O tomto tématu 
se více dozvíte v příštím vydání Telnic-
kého zpravodaje. Mapu umístění defib-
rilátorů v našem regionu naleznete zde: 
www.fsps.muni.cz/aed/mapa. 

NOVÁ SEKAČKA STIGA 
Současná sekačka (rider) Husqvarna 

PF21 AWD si odsloužila na telnickém 
veřejném prostranství více než 10 let. 
V  průběhu tohoto období byla v  pro-
vozu prakticky každý den. Obec ji vyu-
žívala jak na sečení trávy, tak i na zimní 
údržbu. V posledních letech se však již 
počet vyvolaných (a často nečekaných) 
servisních zásahů začal zvětšovat, opra-
vy střídaly opravy a rentabilita takového 
udržování již překračuje hranici rozum-
ného hospodaření. Obec se tedy roz-
hodla pro pořízení nového rideru STIGA 
Park Pro 740 IOX 4WD s dvouválcovým 
motorem Briggs & Stratton o výkonu 27 
koní, pohonem všech kol, který by měl 
zvládnout zimní údržbu i  užších chod-
níků v naší obci. Výrobce tohoto stroje 
působí na českém trhu více než 20 let. 
STIGA je tradiční švédskou značkou, 
která vznikla již v roce 1934. Jak o sobě 
hrdě hovoří výrobce: „Výrobky nesoucí 
značku STIGA se vždy vyznačovaly tech-

nickou dokonalostí, jedinečností, tech-
nologickou vyspělostí a moderním nor-
dickým designem.“ Takže se jistě máme 
na co těšit. Důležitým požadavkem bylo 
dodání včetně kabiny. Nebylo jedno-
duché v této cenové hladině najít stroj, 
který bude mít kabinu (je důležitá hlav-
ně v  zimním provozu). Dodavatelská 
firma Radim Žižka z Uherského Hradiště 
byla vybrána nejen s  ohledem na vý-
hodnou cenovou nabídku, ale i fakt, že 
může nabídnout kabinu vlastní výroby, 
kterou obec v  rámci kompletní dodáv-
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ky od dodavatele také obdrží. Celková 
cena celé sestavy činí 392  514 Kč vč. 
DPH s tím, že stroj by mohl v Telnici začít 
sloužit počátkem října, kabina bude do-
dána v průběhu podzimu (zatím se vy-
rábí). V ulicích naší vesnice stroj pozná-
te podle výrazné žluté barvy. Původní 
rider Husqvarna bude pravděpodobně 
nabídnut občanům k  odkoupení. Pro 
práci na zahradě, která nebude tak per-
manentní, jako je na veřejném prostran-
ství, může ještě nějaký čas sloužit.

VRATNÉ KELÍMKY
Jelikož je naše obec součástí skupiny 

Zdravé municipality, kterou metodicky 
vede Jihomoravský kraj, aktivně se po-

NOVÉ RYCHLOSTNÍ RADARY 
V TELNICI?

V současnosti je v naší obci instalová-
na technologie úsekového měření rych-
losti projíždějících vozidel na ulici Br-
něnská a  Draha, která postihuje téměř 
celý hlavní průtah naší obcí. Nicméně 
dalšími velmi zatíženými ulicemi jsou 
Palackého, V dědině a U rybníka. V prů-
běhu roku 2019 probíhalo v  těchto lo-
kalitách testovací měření a  dodavatel 
rychlostní radarů v tuto chvíli připravu-
je řešení pro případné umístění nového 
úsekového měření na ulici Palackého 
a  bodového měření u  parku na ulici 
U rybníka. Takovéto zadání dostala spo-
lečnost Dosip, která v této oblasti s obcí 
spolupracuje. Do samotné realizace 
tohoto záměru je sice ještě poměrně 
daleko (i realizace stávajícího řešení na 
průtahu trvala řadu let). Nicméně v tuto 
chvíli je alespoň jasné konkrétní zadání 
a nyní probíhá příprava a projednávání 
projektové dokumentace. 

DOPLNĚNÍ CHYBĚJÍCÍHO KOUSKU 
CHODNÍKU NA ULICI HLINÍKY

Na ulici Hliníky provádí v  průběhu 
září pracovní četa doplnění chybějící-
ho chodníku v dolní části ulice Hliníky. 
O toto řešení byla požádána obec míst-
ními obyvateli, jejichž děti chodí do 
školy v Sokolnicích a musejí procházet 
poměrně nepřehlednou křižovatkou 
ulic Hliníky a  Na Vilách. Ve chvíli, kdy 
čtete tyto řádky je možné, že je již toto 
doplnění téměř hotové. Za spolupráci 
a  vstřícnost zvláště děkujeme rodině 
paní Moniky Radvanové.

PODZIMNÍ VÝSADBY STROMŮ 
V OBCI

Každoročně v podzimním období sá-
zíme v Telnici stromy. Obvykle v říjnu si 
svůj (asi první) stromeček zasadí malí 
prvňáčci za asistence starších žáků naší 
školy. Pravděpodobně v  říjnu nás pak 
bude čekat výsadba stromů v  parku 
v nádražní čtvrti. O přesných termínech 
obou výsadeb budete včas informová-
ni a předem děkujeme všem, kteří se do 
této aktivity zapojí a přidají ruku k dílu.

VYÚČTOVÁNÍ LETNÍHO HLÍDÁNÍ 
DĚTÍ

Projekt Letního hlídání dětí letos pro-
bíhal po tři turnusové týdny v červenci 
a srpnu v nové budově MŠ Telnice (od 
15. července 2019 do 2. srpna 2019). 
Projekt řídila Veronika Slezáková a spo-
lu s pěti kolegyněmi v uvedeném čase 

hlídala celkem 39 většinou telnických 
dětí. Na příspěvcích od rodičů bylo vy-
bráno celkem 42 000 Kč, náklady na 
režie a  na mzdy činily také přesně cel-
kem 42 000 Kč, tedy letošní rozpočet byl 
zcela vyrovnaný. Náklady pokryly režii 
za mzdové náklady vč. vstupních lékař-
ských prohlídek, školení – první pomoc 
a hygienické minimum, fotografa a dal-
ší drobnou režii (materiál, odměny). Dě-
kujeme všem, kteří se o úspěch tohoto 
projektu zasloužili, zvláště paní Iloně 
Kučerové z OÚ, včetně toho, že letos vy-
šel s vyrovnaným rozpočtem.

NOVÉ ŠÁLY KOMETA S TELNICKÝM 
ZNAKEM 

dílíme na akci „Kraj bez plastů“. Požáda-
li jsme – a bylo nám vyhověno – o 500 
ks vratných kelímků, které obdrží naše 
vesnice od JMK pro účely svých spo-
lečenských a  kulturních akcí. Snahou 
je omezit používání jednorázových 
plastových kelímků. Obec tyto kelímky 
bude schopná nabídnout provozova-
telům restauračních služeb, se kterými 
právě bude na realizaci své kulturní 
aktivity spolupracovat. K zapůjčení pak 
jistě budou i aktivitám místních spolků, 
pokud je budou chtít využít. Jedná se 
o kelímky značky NICKNACK (bílé, čiré) 
opatřené logy JMK a  projektu Zdravý 
kraj – kelímky byly v  době uzávěrky 
Telnického zpravodaje již dodány na 
OÚ. Děkujeme Jihomoravskému kraji za 
tento prospěšný dar, který aspoň troš-
kou může přispět v  boji za omezování 
jednorázových plastových obalů.

Obec Telnice ve spolupráci s  hokejo-
vým klubem HC Kometa Brno připravila 
pro místní fanoušky šály tohoto hokejo-
vého klubu se znakem naší obce. Cena 
za kus činí 300 korun. Šály jsou v prodeji 
na obecním úřadě a poště do vyprodání 
zásob. 

SVATEBNÍ OBŘAD MANŽELŮ 
MOTLOVÝCH 

V sobotu 23. února 2019 si své „ANO“ 
v zasedací (obřadní) místnosti obecního 
úřadu Telnice před starostou obce řekli 
novomanželé Filip a Marie Motlovi. Vel-
kou radost z  důležitého životního roz-
hodnutí ještě zvýraznilo to, že se hned 
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druhý den novomanželům narodila 
krásná holčička. To bylo radosti! Celé 
rodince přejeme hodně zdaru na jejich 
společné životní cestě a příjemné byd-
lení v novém domečku.

TELNIČTÍ ŽENÁČI A ŽENÁČSKÉ 
KROJE

Ve čtvrtek 5. září 2019 se sešla skupi-
na telnických ženáčů, aby prodiskuto-
vala další vývoj v oblasti folklorního vy-
stoupení skupiny ženáčů v  telnických 
krojích na příštích Ženáčkých hodech 
v  Růžové ulici. Řeč přišla nejen na pří-
pravu samotného vystoupení, ale i  na 

telnické ženáčské kroje. Bohatá diskuse 
přinesla upřímné názory všech asi 15 
přítomných (přijít mohl kdokoliv – po-
zvánky byly rozneseny do všech do-
mácností), přičemž se skupina dohodla 
na následujícím postupu: První setkání 
s představením repertoáru, který by byl 
předveden na Ženáčských hodech, se 
uskuteční v pondělí 11. listopadu 2019 
v 18.00 hod. v zasedací místnosti OÚ – 
kdo by se chtěl přidat, může také přijít. 
Po dohodě Jana Rožnovského s  Re-
natou Jahodovou budou na příštích 
Ženáčských hodech představeny další 
varianty místních ženáčských krojů, 

které by v budoucnu mohly doplnit na-
bídku telnických lidových oděvů. Tyto 
nabídnuté varianty budou vycházet 
z  průběžných konzultací s  etnografy 
tak, aby co nejvěrněji odpovídaly histo-
rickému vývoji místních krojů a součas-
ně poskytly všem, kteří je budou nosit, 
větší míru pohodlí. Lidé na Ženáčských 
hodech budou moci sami posoudit, jak 
se jim nabízené varianty líbí. Následně 
budou tyto varianty krojů představeny 
místnímu zastupitelstvu, aby zvážilo, 
zda je zařadí mezi podporované pro-
jekty. 

František Kroutil, starosta obce

Centrum Anabell je nezisková or-
ganizace, která se již od roku 2002 
věnuje osobám s  poruchami příjmu 
potravy a  jejich blízkým. Nabízí klien-
tům a  celým rodinám širokou škálu 
podpůrných, terapeutických a  sociál-

ních služeb ke zvládání života s  tou-
to nemocí. Kontaktní centra Anabell 
působí v Brně, dále v Praze a Ostravě. 
Ročně využije služeb Centra Anabell 
prostřednictvím všech nabízených ak-
tivit asi 2 000 klientů. Od června 2019 

Centrum Anabell přináší nové služby. 
Odbornou pomoc zde mohou nově 
získat i  rodiny s  dětmi s  psychickými 
obtížemi či psychiatrickou diagnózou. 
Více naleznete na www.anabell.cz.

Centrum Anabell

Program akce Charity Day – Pomáhá-
me společnou cestou, který zaštiťoval 
DSO Region Cezava, byl určený pro 
celou rodinu. Návštěvníci viděli fotba-
lové zápasy žákovských kategorií, ale 
také exhibiční zápas výběru starostů 
proti Mercedes týmu složeného Pe-
trem Švancarou, který se, stejně jako 
další známé osobnosti, charitativní-
ho dne zúčastnil. Kromě fotbalových 

utkání byly pro dospělé i děti k dispo-
zici různé dráhy, kde si lidé bez posti-
žení mohli vyzkoušet jízdu na invalid-
ním vozíku, chůzi se slepeckou holí, 
byl k  vidění výcvik asistenčního psa 
a další. Dále byly pro děti přichystány 
skákací hrady, skluzavky, jízda na koni 
či hudební scéna, kde nás přes den ba-
vili zpívající popeláři, show mimoňů 
a  také kapela složená z  handicapova-

ných hudebníků V  rytmu. Za zmínku 
stojí také účast umělců, kteří malovali 
na nadměrně velká plátna obrazy k vy-
dražení. Večer končil hudební scénou 
před 22.00 hod. Neuvěřitelný výtěžek 
334  882 Kč pomůže nejen trojčatům 
Koláčkovým z  Újezda u  Brna, která se 
stala tváří akce Charity Day, ale i dalším 
rodinám s  handicapovanými dětmi. 
Akci podpořilo mnoho sponzorů a dal-

• 
VÝZNAMNÁ ŽIVOTNÍ JUBILEA TELNICKÝCH OBČANŮ

CENTRUM ANABELL

CHARITY DAY V TĚŠANECH VYNESL PŘES 300 000 KORUN

V červnu 2019 oslavili významné narozeniny: Rudolf Laš- 
tůvka, Blanka Bartáková, Jarmila Hrdličková, Jindřich 
Svoboda, Metoděj Dudák, Pavel Průdek, Jindřich Čech, Jan  
Kukla, Vladimír Lukáš, Jiří Válka, Anna Svobodová a Pavel 
Trnavský.

V červenci 2019 si svá jubilea připomněli: Oldřiška Matějková, 
Jaroslav Šenk, Anna Svobodová, Jaroslav Pražan, Magda-
lena Zaoralová, Josef Müller, Marie Přerovská a Miluše Led-
vinová. 

V srpnu 2019 svá výročí oslavovali: Marie Doležalová,  
Ladislav Kořalník, Alice Kolčavová, Alois Padalík, Marie 
Demková, František Jeniš, Oldřich Vymazal, Marie Uhrová, 
Vojtěch Menšík, Drahomíra Mrkvicová a Jiřina Kamenická.

Srdečně blahopřejeme!  Obec Telnice
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 Letos to bude 30 let od sametové 
revoluce. V  minulém vydání zpravoda-
je jsme si tuto dobu před rokem 1989 
připomněli vědomostním kvízem. Potě-
šilo mě, že kvíz vyplnilo 110 soutěžících 
a většinou (v 88 %) odpovídali správně. 
Nejvíce nejistoty bylo v  ceně benzínu, 
správně na tuto otázku odpovědělo 61 

dotazovaných. Přestože stál litr jen 8 Kč, 
tak byl v  přepočtu na průměrný plat 
mnohem dražší než dnes. Pokud byste 
si dnes koupili za celou výplatu jen ben-
zín, naplníte nádrž velkou 1.069 litrů, 
zatímco v roce 1989 by to bylo jen 396 
litrů. Podobné zajímavosti a  zároveň 
správné odpovědi na otázky z kvízu na-
jdete na konci tohoto článku.

Výsledky:
– �27 kvízů jste odevzdali na papíře – 

z toho do slosování postoupilo všech 
27 odpovědí

– �83 kvízů jste vyplnili na internetu – 
do slosování postoupilo 43 odpovědí 
(zařadili jsme pouze ty, které obsaho-
valy kontaktní údaje)
Celkem bylo slosováno 70 odpovědí. 

A tady jsou ti šťastní:
Kristýna Svobodová 
Marie Gallová
Petra Skop
Ivan Holeček
Václav Kunc
Ladislav Hrdlička
Alena Hamšíková
Renata Zemanová
Monika Haniková
Filip Motl
Výhercům patří gratulace a  výhra 

v  podobě vstupenky do unikátního  
RETRO MUZEA NA STATKU v  hodnotě 
150 Kč. Sbírku muzea provozuje soukro-
mý nadšenec, který v  Dolních Heršpi-
cích nashromáždil na tisíce předmětů 
z 50.–90. let minulého století a je oprav-
du zážitek vidět vše na jednom místě.

VYHODNOCENÍ KVÍZU „17. LISTOPAD“ 

ších podporovatelů a  také starostové 
a  obce Brna venkova a  okolí (Blučina, 
Měnín, Moutnice, Nesvačilka, Nikolči-
ce, Otmarov, Otnice, Telnice, Těšany, 
Žatčany, Velatice, Újezd u  Brna, Hruš-
ky...). Svou návštěvou ji poctily i  tel-
nické rodiny a  podpořili telničtí pod-
nikatelé (VIMIXA a  Pneuservis Kejda). 
Děkujeme všem, kteří tuto charitativní 
akci jakkoliv podpořili. 

Miroslav Zborovský,  
starosta obce Těšany 

František Kroutil,  
místopředseda DSO Region Cezava

Kvíz – správné odpovědi v %
 1. Jaká byla cena rohlíku v r. 1989?   ■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■ 94 %
 2. Co označuje pojem „Husákovy děti“   ■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■ 98 %
 3. Co byla výjezdní doložka?   ■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■ 98 %
 4. Co byl Vitacit?   ■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■ 95 %
 5. Který údaj se mimojiné zaznamenával do …   ■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■ 96 %
 6. Co je to čůčo?   ■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■ 92 %
 7. Jaký stát reprezentovalo označení „Země, kde zítra …  ■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■ 84 %
 8. Co byly tzv. živé květy?  ■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■ 84 %
 9. Jaká byla hodnota nového vozu v r. 1989?  ■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■	 84 %
 10. Jaké bylo telefonní předčíslí pro Brno?  ■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■	 82 %
 11. Kolik stál v r. 1989 litr benzínu?  ■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■	 55 %
 12. Co to byly bony?  ■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■	 98 %
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Jaká byla cena rohlíku v roce 1989?
• 0,30 Kčs
• 1,- Kčs
• 1,90 Kčs

103 správných odpovědí ze 110

Za jednu výplatu se dalo pořídit asi 10.500 rohlíků. 
Dnes si jich koupíte necelých 18.000.
1989: 0,30 Kčs za rohlík, průměrný plat 3.170 Kčs, 
2018: 1,90 Kč za rohlík, průměrný plat 33.800 Kč.

Co označuje pojem „Husákovy děti“
• děti do 15 let s vysokými dioptriemi
• vlastní děti prezidenta Gustáva Husáka
•  generace, která se narodila v době vlády 

G. Husáka
 108 správných odpovědí ze 110

Jako Husákovy děti se někdy zjednodušeně označují lidé narození v Českoslo-
vensku v silné populační vlně, která začala počátkem 70. let 20. století, v době 
tzv. normalizace. V té době byl prvním, později generálním tajemníkem KSČ 
a od roku 1975 prezidentem Gustáv Husák.

Co byla výjezdní doložka?
• poukaz na dovolenou u moře zdarma
• potvrzení, že auto může jezdit po dálnici
• povolení vycestovat „na západ“
 108 správných odpovědí ze 110

Do prosince 1989 neumožňoval platný cestovní pas Československým ob-
čanům cesty do většiny zemí, ale pouze do některých zemí tzv. východního 
bloku (Albánie, Bulharsko, Maďarsko, Polsko, Rumunsko, Sovětský svaz a Vý-
chodní Německo).
Pokud občan nebyl sledován Státní bezpečností a  jeho cestu doporučil za-
městnavatel, mohl vycestovat na dvacet dní průměrně jednou za deset let. 
Výjezdní doložka platila i pro tehdejší Jugoslávii (dnes Chorvatsko, Slovinsko, 
Srbsko, Černá hora, Makedonie).

Co byl Vitacit?
• nápoj v prášku
• multivitamín
• jogurt s vitamíny

104 správných odpovědí ze 110

Vitacit – jeden z  nejoblíbenějších socialistických výrobků byl patentován 
v roce 1970 a stále se vyrábí! Sypali jsme si ho do dlaní a pak kyselý prášek 
lízali.
Jak Vitacit vznikl?
V Zemědělských závodech Kaznějov sesypal pracovník Jiří Bastl do míchač-
ky kyselinu citronovou, kterou zde vyráběli, tuny cukru, vitamin C a citronové 
aroma. A název? Britská firma Vitacid, vyrábějící jed na krysy, Čechům umož-
nila podobný název jen s »t« na konci.

Který údaj se mimojiné zaznamenával  
do občanského průkazu?
• pracovní doba
• zaměstnání
• velikost bytu

106 správných odpovědí ze 110

Mezi lety 1985–1991 byl vydáván občanský průkaz, kam se mimo osobních 
údajů jako je jméno, datum narození, bydliště apod. zapisovaly také zaměst-
nání, studium, trvalý a přechodný pobyt.
Kdo neměl práci, byl považován za příživníka a za příživnictví hrozil trest od-
nětí svobody až na tři roky.

Co je to čůčo?
• pálenka z rybízu
• sladké ovocné víno
• dlouhý pohled do dálky

101 správných odpovědí ze 110

Jako čůčo se označovalo přeslazené ovocné víno často vyrobené doma a ne-
valné kvality. Někteří si ho „vylepšovali“ francovkou (Alpou). Prodávalo se 
v zelených skleněných litrovkách a buď tam byl špunt, nebo bílá umělá zátka, 
která se musela odřezat.

Jaký stát reprezentovalo označení  
“Země, kde zítra znamená včera”
• Sovětský svaz
• USA
• Československo
92 správných odpovědí ze 110

Země, kde zítra znamená včera bylo dílo komunistického novináře Julia Fučí-
ka, který napsal reportáž o cestě po Sovětském svazu ve třicátých letech mi-
nulého století.

Co byly tzv. živé květy?
• voňavka
• květina v květináči
• masožravé rostliny

92 správných odpovědí ze 110

Šlo v  podstatě o  usušenou větvičku květů ponořenou do jakéhosi roztoku 
a výsledkem byla nejčastěji vůně konvalinky, fialky nebo karafiátu. Voňavku 
si v roce 1960 nechalo patentovat výrobní družstvo Vřídlo z Karlových Varů, 
které zásobovalo československý trh i  dalšími kosmetickými produkty jako 
například solí do koupele nebo koupelovým olejem Ozalur.

Jaká byla hodnota nového auta v roce 
1989?
• 27 výplat
• 10 výplat
• 2 výplaty

92 správných odpovědí ze 110

V roce 1989 stála nová Škoda Favorit 84.600 Kčs a při tehdejším průměrném 
platu 3.170 Kčs byla k mání za necelých 27 výplat. Ovšem problém byl auto 
sehnat. V Mototechně se na auta vypisovala pořadníky.
Pro srovnání dnes koupíte Škodu Fabii v základní výbavě za 264.000 a to je 
necelých 8 průměrných platů. V r. 2018 byla průměrná mzda 33.800 Kč.
Takže pokud bychom si kupovali dnes auto s tehdejších cenách, stálo by přes 
900.000 (výpočet ceny auta v tehdejších cenách s dnešním platem 27x33.800)



Telnický zpravodaj – září 2019 Aktuality 15

Jaké bylo telefonní předčíslí pro Brno?
• 2
• 5
• 54

90 správných odpovědí ze 110

Telefony fungovaly jen jako tzv. pevné linky, byly připojené drátem do zdi. 
Ceny za volání byly rozděleny na lokální a meziměstské. Meziměstský hovor 
byl několikanásobně dražší než telefonování mezi lidmi žijícími ve stejném 
městě, resp. okrese. Ne každý měl telefon doma - někdy se na linku čekalo i ně-
kolik let - a tak fungovaly telefonní budky. To byly přístřešky v ulicích, kde byl 
veřejný telefon, do kterého se házely mince.

Kolik stál v roce 1989 litr benzínu?
• 1,20 Kčs
• 4 Kčs
• 8 Kč

61 správných odpovědí ze 110

Pro srovnání: v  r. 1989 byste koupili za jednu výplatu 396 litrů benzínu   
a dnes dokonce více než 2,5x tolik tj. 1.069 litrů benzínu.
1989: 8 Kčs/ l při průměrný plat 3.170,
2018: 31,60 Kč/ l, průměrný plat 33.600

Co to byly bony?
• losy do loterie
• poukázky na nákupy zahraničního zboží
• pohledné dívky

108 správných odpovědí ze 110

Sehnat v minulém režimu například značkové džíny byl velký problém. Existo-
valy však prodejny, kde se zahraniční zboží ze Západu koupit dalo. Jmenovaly 
se TUZEX a dalo se tam platit pouze tuzexovými poukázkami, tzv. bony.
Bony bylo možné oficiálně získat pouze při povinné výměně za valuty.
Oficiálně měl jeden bon hodnotu jedné Kčs. Na černém trhu se 1 bon v osmde-
sátých letech 20. století prodával přibližně za 5–6 Kčs.

Markéta Kyzlinková, kulturní komise

Kulaté výročí – 30 let od revoluce 
– si v  Telnici připomeneme v  pátek  
15. listopadu 2019, kdy pojedeme do-
bovým autobusem s dětmi do újezdské 
školy. Pak vyrazíme na komentovanou 
výstavu se soutěží na téma „Život před 

30 lety“ do RETRO MUZEA NA STATKU 
v  Dolních Heršpicích, kde je nejucele-
nější expozice běžného života z  obdo-
bí 50.–90. let 20. století (více na www.
retromuzeumnastatku.cz).  Pamětníci si 
zavzpomínají a děti se možná budou di-

vit, jak dříve vypadal telefon a na čem se 
pouštěla muzika. Návštěva muzea je or-
ganizovaná pro děti ze ZŠ Telnice a pro 
zájemce z řad telnických obyvatel.

Harmonogram programu  
15. listopadu:
v 7.30 – nástupiště u školky 

  odjezd historickým busem s dětmi do 
školy v Újezdě

v 8.00 – nástupiště u Laštůvků 
  odjezd do Retro muzea pro veřejnost 
– bezplatná jízda, vstupné do muzea 
není v ceně

v 9.00 & 10.00 – nástupiště u školy 
 odjezd do Retro muzea – děti 1.–2. tří-
da & 3.–5. třída – vstupné hradí Obec 
Telnice
 Cesta zpět zajištěna. 
Délka programu 1,5 h.
Akci pořádá Obec Telnice. Bližší in-

formace na tel. 544 224  410 nebo na  
urednice@telnice.cz.

Markéta Kyzlinková,  
kulturní komise

OSLAVA 17. LISTOPADU V TELNICI 

Hudební škola Yamaha v  Telnici za-
hájila nový školní rok v  úterý 3. září 
v 17 hodin v učebně na faře. Na tomto 
setkání byly rodičům předány infor-
mace o  výuce, která pokračuje z  loň-
ského roku, ale i  o nových oborech, 
kam stále můžete své dítě přihlásit. 
V letošním školním roce pro Vás rozši-
řujeme nabídku výukových oborů. Od 

září můžete v Telnici navštěvovat tyto  
programy:

Robátka – pro děti od 4 do 18 měsíců 
– účast rodiče je nutná. Výuka se bude 
konat od počtu 6 přihlášených dětí.

První krůčky v hudbě – pokračuje 2. 
ročník, nově otevřen bude i  1. ročník. 
Výuka dítěte s rodičem (prarodičem) za 
předpokladu minimálně 8 přihlášených 

dětí. Věk dítěte v tomto programu je od 
18 do 24 měsíců.

Rytmické krůčky – pro děti od 5(4) do 
6 roků za předpokladu minimálně 6 při-
hlášených dětí.

Populární zpěv – pro žáky od 6  ro- 
ků – při přihlášení minimálně 4  žáků. 
Horní věková hranice žáků není stano-
vena.

HUDEBNÍ VZDĚLÁVÁNÍ V TELNICI POKRAČUJE 
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Hra na zobcovou flétnu – pro žáky od 
6  do 10 roků při počtu 4  přihlášených 
žáků.

Hra na keyboard – pro žáky od 6 roků 
– nutný počet nejméně 6 žáků.

Všechny nabízené obory jsou orga-
nizovány formou skupinové výuky, 
která je pro žáky vhodnější, atraktiv-
nější, přičemž je respektován indivi-
duální přístup k jednotlivci. Výuka trvá  
45 minut. 

Všechny podrobné informace k  jed-
notlivým oborům se zájemci dověděli 
na zahajovací schůzce 3. září na faře. 
Pokud jste neměli možnost sem přijít, 
nabízíme možnost přihlásit se elektro-
nicky na webových stránkách hskuf.cz. 
Zde jsou také zveřejněny podrobnější 
informace o hudebních programech.

Účast na zahajovací schůzce nebyla 
nutná pro rodiče žáků, kteří v  červnu 
již nahlásili pokračovaní dítěte v daném 

programu. Rodičům byly poslány infor-
mační maily v rámci systému HŠ Yamaha.

Výuka v Telnici byla zahájena v týdnu 
od 16. 9. 2019. Předpokládaný výukový 
den je opět pondělí. 

Na Vás i  Vaše děti se těší ředitel HŠ 
Yamaha Tomáš Küfhaber, e-mail tomas.
kufhaber@kuf.cz a  učitelka HŠ Božena 
Küfhaberová, e-mail bozena@kuf.cz. 
Vaše dotazy rádi zodpovíme.

Božena Küfhaberová

Na úterý 18. června 2019 byla ohlá-
šena uzávěrka výtvarné soutěže o líst-
ky na kolotoče. Celkem bylo dodáno 
47 podepsaných soutěžních obrázků 
s tím, že odborná porota rozhodla, že 
všechny přihlášení autoři získají jeden 
lístek na kolotoče. Porota se navíc roz-
hodla, že vítězným autorům v  každé 
věkové kategorii udělí jako bonus je-
den lístek na kolotoče navíc. Všechny 
obrázky však byly nádherné, tento-
krát se věnovaly tématu: „Moje neob-
líbenější místo v Telnici“.
Nejkrásnější obrázky v kategorii  
do 6 let:

Kristýna Michlová 
Lucie Burdová 
Sandra Fialová

Nejkrásnější obrázky v kategorii  
7–8 let:

Barbora Sekerová 
Adéla Březinová 
Matyáš Nezval

Nejkrásnější obrázky v kategorii  
9–10 let:

Tereza Kliková 
Tadeáš Skoupý 
Nicolas Prášek

Nejkrásnější obrázky v kategorii 11 
a více let:

Karolína Bartlová 
Julie Sklenářová 
Filip Persch
Děkujeme všem 47 dětem za účast 

v  této soutěži a  věříme, že si pořádně 
užili všech lunaparkových atrakcí.  FK

VÝSLEDKY SOUTĚŽE O LÍSTKY NA KOLOTOČE

HLEDÁME KE KOUPI POZEMEK 
pro stavbu RD, nebo RD v Telnici.
Financování zajištěno.  Tel. 777 553 758, e-mail: Pozemektelnice@seznam.cz

První místo: Karolína Bartlová, 13 let
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Tajenkou je zkrácený název jedné z místních tradičních „firem“.
Vyluštěnou tajenku doručte obec-

nímu úřadu osobně nebo emailem 
na adresu: urednice@telnice.cz nej-
později do 17. října 2019. Šťastný vý-

herce bude vylosován a odměněn 
zajímavými obecními upomínkovými 
předměty. Všem luštitelům doporuču-
jeme, aby si dobře přečetli především 

aktuální vydání Telnického zpravoda-
je, kde je množné téměř všechny od-
povědi jednoduše dohledat. Hodně 
štěstí v luštění!

Do uzávěrky doručení tajenky 
z  křížovky červnového vydání tel-
nického zpravodaje bylo na obecní 

úřad doručeno celkem pět správ-
ných odpovědí: Jan Cin Vykouřil. 
Výherkyní se po losování starostou 

obce stala paní Monika Haniková. 
Gratulujeme.

Marcela Drápalová, OÚ Telnice

KŘÍŽOVKA – JAK DOBŘE ZNÁTE TELNICI?

1 P

2 J

3 A

4 N

5 Y

6 E

7 I

8 A

9 L

10 A

11 A

12 R

13 A

14 K

15 Č

16 Á

17 V

18 R

Název zdravotní pojišťovny, která připravila 
pro děti program VZPoura úrazům.

Příjmení telnického nimroda, který dětem 
představil svou sbírku trofejí.

Křestní jméno nové telnické paní doktorky.

Název jednoho z filmů letošního telnického 
letního kina.

Název slovenské obce, kam se vydali telničtí 
sokolové slavit 100leté výročí.

Název nedalekého města, kam si děti  
z Telnického sluníčka vyjely na vláčky.

Jméno rodiny, která provozuje v Telnici  
koňskou stáj.

Název města, kde sídlí spřátelený  
chorvatský házenkářský klub RK Pecine.

Křestní jméno telnického velitele hasičské 
jednotky.

Příjmení hlavního stárka příštích hodů.

Název řeky, kterou letos zdolali telničtí  
vodáci.

Křestní jméno pana faráře, se kterým  
se farnost letos loučila.

Název telnické ulice.

Příjmení telnického vinaře, který na výstavě  
v Jarné získal zlatou medaili.

Příjmení nového telnického pana faráře.

Příjmení hlavní stárky příštích hodů.

Název vesnice na Vysočině, kam letos  
o prázdninách vyrazila farní mládež.

Název firmy na zemní práce z nádražní čtvrti, 
která pomáhala budovat hřiště v ZŠ.

 VÝHERCE TAJENKY KŘÍŽOVKY  
ČERVNOVÉHO TELNICKÉHO ZPRAVODAJE



Telnický zpravodaj – září 2019Rozhovory18

  ROZHOVOR S MUDR. HANOU PICKOVOU,  
NOVOU TELNICKOU LÉKAŘKOU

Od 1. května 2019 začala v  Telnici ordinovat nová praktická lékařka  
MUDr. Hana Picková, která pracuje v  ordinaci společnosti Mediclinic 
v naší obci a v Sokolnicích. Zeptali jsme se jí na její první dojmy z Telnice 
a jejího nového zaměstnání.

n Slyšela jste ještě předtím, než jste za-
čala ordinovat v Telnici, o naší vesnici?

Znala jsem ji jako železniční stanici, 
protože jsem tudy dříve několikrát pro-
jížděla. Takže doslova jako z „rychlého 
vlaku“ (smích).

n Jak se tedy přihodilo, že jste se v rámci 
své lékařské praxe objevila právě v Telni-
ci, resp. v Sokolnicích?

Byla to vlastně náhoda. Před Telnicí 
jsem pracovala jako praktická lékařka 
v  centru Brna a  hledala jsem změnu, 
přičemž jsem se rozhodla spolupra-
covat právě se společností Mediclinic. 
Moment rozhodnutí přišel ve stejnou 
chvíli, kdy zde končila paní doktorka 

Bartáková, proto mi nabídli možnost 
nástupu zde.

n Jaké byly vaše první dojmy z naší ves-
nice?

Poté, co jsem ráno přijela do Telnice, 
nemohla jsem svoji novou ordinaci najít 
(smích). Ona je tak šikovně ukrytá za au-
tobusovou zastávkou. Mediclinic mě do 
nového zaměstnání uvedl jen v ordinaci 
v  Sokolnicích, tu telnickou jsem si holt 
musela najít sama. Při vstupu do čekár-
ny mne okamžitě oslovilo zdejší přátel-
ské a bezprostřední prostředí. Měla jsem 
radost, jak vstřícně a mile mne pacienti 
přijali. I  následující dny pokračovaly ve 
stejném duchu.

n To jistě potěší. Nedlouho na to jste na-
vštívila telnické ženáčské hody…

Na tuto událost jsem se velmi těši-
la, protože jako děvče z  města jsem 
něco podobného ještě nezažila. U  nás 
v  Bohunicích taky slavíme hody, ale ty 
probíhají v  úplně jiné atmosféře. Moje 
očekávání ohledně zdejších hodů se 
naplnila. Již od chvíle, kdy jsem přichá-
zela do Růžové ulice, bylo vidět, že si to 
tu lidé užívají. Byla jsem opravdu nad-
šená. Ráda poznávám nové věci, a proto 
mě potěšilo, že jsem si s místními lidmi 
mohla zatančit a zazpívat. Tak bych vám 
všem chtěla poděkovat za krásný večer 
ve vaší společnosti.

n Věřím, že určitě některé „hodové tvá-
ře“ pak následně potkáváte ve své ordi-
naci.

Několik „hodových tváří“ jsem skuteč-
ně ve své ordinaci potkala a  bylo milé 
navázat na první neformální seznámení 
z hodů, které jistě pomohlo z jinak ofici-
álního kontaktu v ordinaci vytvořit přá-
telskou atmosféru. 

n Ačkoliv jste praktickou lékařkou, chtěl 
bych se zeptat, jestli se sama věnujete 
nějaké „specializaci“ v rámci medicíny?

Dříve jsem několik let pracovala v ne-
mocnici jako internistka a interní medi-
cína je mi dodnes blízká. Dále se blíže 
zajímám o  psychosomatickou medicí-
nu. Tento obor vychází z  toho, že stav 
těla a lidských emocí spolu úzce souvisí. 
Proto je osobní rozhovor lékaře s paci-
entem tak důležitý a nenahraditelný.

n Jak důležitá je u vás preventivní pro-
hlídka?

Společnost Mediclinic v této věci své 
pacienty zatím neoslovuje, ale do  bu-
doucna má vizi těm, kteří na ně mají ná-
rok, preventivní prohlídky připomínat. 
Do té doby pacienty s  nabídkou jejich 
provedení oslovujeme sami. Pro mě je 
preventivní prohlídka jedním z  pilířů 
praktického lékařství, zvláště nyní, kdy 
se se svými pacienty teprve seznamuji. 
Pomáhá udělat si ucelený obraz o zdra-
votním stavu daného člověka a násled-
ně již je každé vyšetření jednodušší pro 
mne i pro samotného pacienta. Takže ji 
mohu každému vřele doporučit. Připo-
mínám, že preventivní prohlídka je plně 
hrazená ze zdravotního pojištění.
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n Sešlo se, že s nástupem nové lékařky 
spustil Mediclinic v  naší ordinaci sys-
tém objednávání pacientů. Znamená 
to tedy, že – kromě vysloveně akutních 
stavů – by se lidé měli dopředu nahlá-
sit a přijít za svým lékařem ve smluvený 
čas. Jak se stavíte k této změně?

Nový systém objednávání zde byl za-
veden těsně před mým nástupem, ale 
já na něj byla zvyklá i ve své předchozí 
praxi. Jeho hlavní smysl spočívá v tom, 
aby měl lékař vyhrazený čas na vyšetře-
ní, která se dají naplánovat, jako např. již 
zmíněné preventivní prohlídky, pracov-
nělékařská vyšetření, různá potvrzení 
pro úřady, pro pojišťovny apod. Akutní 

pacienti mohou dále využívat ordinační 
dobu, která je jim vymezena a je k akut-
ním vyšetřením určena – proto je pro 
tyto pacienty nejlepší dostavit se ještě 
zrána, dokud máme možnost provést 
odběry krve, které často souvisejí se 
stanovením diagnózy. 

n Obraťme list. Co vás kromě medicíny 
nejvíce naplňuje?

Mám ráda přírodu, od malička jsem 
byla vychovaná v lásce k horám a k nim 
se na svých cestách stále vracím. Něko-
lik let již působím v roli vedoucí dětské-
ho turistického oddílu, a tím zprostřed-
kovávám vztah k  naší krásné krajině 
i dětem. Mám také ráda hudbu různých 

žánrů a v pěveckém sboru Capella Poly-
phonica Salesiana se věnuji reprodukci 
barokních a renesančních skladeb zná-
mých autorů jako např. Adam Michna 
z  Otradovic, J. S. Bach či G. F. Händel 
apod. Můžu zmínit ještě třeba malo-
vání či lásku ke španělštině. Kdyby ně-
který z  pacientů toužil osvěžit si nebo 
vyzkoušet španělštinu při návštěvě mé 
ordinace, jsem k dispozici (smích).

n Tak na to jsem docela zvědavý, ko-
lik španělštinářů vás v  ordinaci osloví. 
Přeji vám hodně zdaru ve vaší práci 
a  spoustu spokojených a  uzdravených 
pacientů. 

František Kroutil

Libor Hrozek (*1970) je telnickým  
rodákem a  pochází z  místního  za-
hradnického rodu Hrozků. Spolu 
s  manželkou Martinou vychovali 
dvě děti, Libora a Silvii. Asi málokdo 
by neznal jejich rodinné zahradnic-
tví na ulici V dědině.

n Jak je to s  tím zahradnickým řemes-
lem a rodem Hrozků?

Můj děda Jan Hrozek pocházel z  ne-
dalekých Lovčiček. Vždycky chtěl rozjet 
pořádné zahradnictví a  hledal vesnici 
blíž k Brnu. Naskytla se příležitost usadit 
se v Telnici, koupil si dům a založil nové 
zahradnictví. Od té doby naše rodina na 
tomto místě zahradničí. Po dědovi pře-
vzal řemeslo můj otec Jan a v roce 2003 
jsem od něj firmu oficiálně převzal já.

n Věděl jsi celý život, že chceš být za-
hradníkem?

Když se paní učitelka ve škole nás dětí 
ptala, co chceme v životě dělat, mě au-
tomaticky přeskočila s tím, že u mne je 
to přece jasné (smích). Sice mě rodiče 
do ničeho nenutili, ale cítil jsem, že je 
to ode mne očekáváno. Tak jsem se šel 
vyučit do Rajhradu zahradníkem. Určitě 
jsem tím udělal celé naší rodině radost. 
Větší problém byl najít k sobě partner-
ku, která by do toho šla se mnou. A jsem 
rád, že se mi to podařilo.

n A  je naděje, že některé z  vašich dětí 
půjde ve Tvých šlépějích?

Je to otázka: syn studuje farmacii 
a dcera začíná svou profesní kariéru ve 
školství. Uvidíme, co ještě život přinese 
(smích). Manželé Martina a Libor Hrozkovi

ROZHOVOR S LIBOREM HROZKEM
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n Čím se tvoje firma dnes zabývá?

Náš sortiment a služby jsou poměrně 
široké. Ve sklenících pěstujeme přísady, 
letničky a balkonové květiny, na podzim 
macešky a  další hrnkové květiny. Ce-
loročně se věnujeme prodeji řezaných 
květin, ale také přípravě slavnostních 
a  smutečních vazeb. Pravidelně spolu-
pracujeme s pohřební službou. Zvláštní 
péči věnujeme dušičkovému období, 
kdy nabízíme široké spektrum živých 
i  suchých vazeb, svíček a  dalšího sor-
timentu. Konec každého roku se nám 
připomene o  Vánocích, kdy pro naše 
zákazníky připravujeme vánoční vazby 
k vánočnímu stolu, ale třeba i na hřbitov.

n Tvoji manželku často vídáme na Ad-
ventním tvoření, které pořádá Telnické 
sluníčko, a je o ně velký zájem. Advent-
ní věnce a vazby učíte zájemce v rámci 
tohoto tvoření, anebo i  nabízíte svoje 
vlastní v prodeji?

Rádi pomáháme šikovným mamin-
kám při Adventním tvoření předávat 
naše bohaté zkušenosti z  této oblasti, 
ale pokud si lidé chtějí koupit hotovou 
vazbu, mám pro ně vždy připravenou 
širokou nabídku vč. doplňků v naší pro-
dejně.

n Znamená to tedy, že když si někdo 
chce adventní věnec udělat sám doma, 
může si u vás nakoupit jednotlivé doplň-
ky pro jeho výrobu?

Určitě, v tomto období obvykle nabí-
zíme široký výběr korpusů, ozdob, sví-
ček apod.

n Jak se od sebe dnes vlastně liší jednot-
livá zahradnictví, ať už ve městě, nebo 
na vesnici?

Náš obor se vlastně v  průběhu let 
rozdělil na dvě skupiny. Většina „zahrad-
níků“ si dnes už sama nic nepěstuje 
a  raději všechno nakoupí ve velkoskla-
dech. Stali se z nich tedy spíše květináři. 
Chápu to, protože tento způsob přiná-
ší menší náklady, snížené riziko a  nižší 
požadavky na prostory. Dříve nebyla 
na trhu taková velkoobchodní nabíd-
ka, proto si zahradníci museli vše sami 
vypěstovat. A generace skutečných za-
hradníků, kteří si pěstují alespoň část 
vlastního sortimentu květin či zeleniny, 
stárne. A čím dál více se ze zahradničiny 
stává klasický obchod – nákup, prodej. 
V  našem zahradnictví se pořád snaží-
me udržet vlastní výrobu, ať už se týká 
pěstování nebo i přípravy vazeb a dal-
šího sortimentu. Věřím, že naši zákazní-
ci ocení, že si mohou u nás koupit náš 
vlastní sortiment. 

n Kdo je vaší největší konkurencí?
Největší konkurencí není ani zdaleka 

žádný hobby market, jak by si někdo 
mohl myslet. Skutečným konkurentem 
je nám každý opravdový zahradník, kte-
rý se nespoléhá jen na velkosklady, ale 
pěstuje si svůj sortiment sám. Ale tako-
vých už dnes moc není.

n Jaká je časová náročnost tohoto po-
volání?

Je to stejné jako každé jiné domácí 
hospodářství. Pracujeme s  živým ma-
teriálem, který nezná neděli ani svátek, 
prostě se o něho musíme starat neustá-
le. Není možné se jen dívat na otevírací 
dobu, která visí na vstupní brance – pra-
cujeme samozřejmě prakticky bez pře-
stání. 

n Od vyučení se věnuješ zahradničině. 
Baví tě to ještě?

Vlastně můžu říct, že nic jiného neu-
mím (smích). A už na tom ani nehodlám 
nic měnit. Ale kdyby mi ta práce nepři-
nášela radost, už bych ji dávno nedělal.

n Lidé si mohli všimnout, že vám každo-
ročně děkuje telnický Sokol za věnované 
květinové dary pro oslavence, které k to-
muto účelu poskytujete bezplatně. Co 
vás k tomu vede?

Naše rodina se vždycky hlásila k Soko-
lu a rádi ho podporujeme naším vlastní 
sortimentem. 

n Chtěl bys něco vzkázat svým zákazní-
kům?

Chtěl bych říct, že si vážím každého 
člověka, který k nám najde cestu. S  ra-
dostí každého obsloužíme a bude-li to 
v  našich silách, tak mu i  rádi vyjdeme 
vstříc. Nicméně mít doma firmu a  do-
slova v ní bydlet není opravdu jednodu-
ché, protože v  našem případě z  práce 
opravdu nikdy neodejdete.

n Neznámý autor v  minulém vydání 
zpravodaje uvedl do obecní ankety: 
vaše květiny doprovází člověka od ko-
lébky po celou jeho životní pouť. Člověk 
si při tomto výroku uvědomí, jak je toto 
povolání vlastně zajímavé. Kromě krásy 
přírody, se kterou se jistě každý zahrad-
ník denně setkává, tak vlastně i dopro-
vází květinami život každého člověka. 
Chtěl bych tobě a  celé tvojí rodině za 
tuto péči a  laskavost poděkovat a  po-
přát hodně zdaru do dalších let. A  na-
konec i to, aby vaše letitá rodinná firma 
našla v budoucnu svého pokračovatele.

František Kroutil

Oldřich Chocholáč (*1975) pochází ze Slavkova u Brna. Vystudoval Střední 
knihovnickou školu v Brně, Lateránskou univerzitu v Římě v oboru teologie 
a Papežskou univerzitu sv. Jana Pavla II. v Lublinu (Polsko) v oboru církevní-
ho práva. Vysvěcen na kněze byl v brněnské katedrále v roce 2004. Jako kap-
lan působil ve farnostech Blansko a Adamov, Rousínov, jako farář ve farnosti 
Deblín a Křoví, od roku 2011 v Mikulově a okolních farnostech na Pálavě. 
Od 1. srpna 2019 byl jmenován farářem v římskokatolické farnosti Telnice 
a administrátorem excurrendo v Praci. Současně vykonává službu soudce 
u Diecézního církevního soudu v Brně.

n V předchozím odstavci nám však ještě 
chybí jedna funkce, kterou lidé o vás na 
internetu asi zjistí hned jako první. Byl 
jste jmenován „olympijským kaplanem“. 
Jak jste se k tomuto zajímavému poslání 
dostal?

Jako slepý k  houslím (smích). V  roce 
2014 jsem si splnil svůj velký sen a od-
jel na závěr zimních olympijských her 
do Soči společně s  ostatními českými 
fanoušky. V létě jsem se pak setkal s pa-
nem kardinálem Dukou, který na Pálavě 

požehnal novou sochu sv. Anežky Čes-
ké. Ten se osobně účastnil ZOH v  Soči 
při jejich zahájení, a když zjistil, že jsem 
byl na olympijských hrách také, zeptal 
se mne, zda bych nedoprovázel české 
sportovce jako jejich kaplan na příštích 
olympijských hrách. Po souhlasu České-
ho olympijského výboru jsem pak jako 
první oficiální kaplan odletěl s  českou 
výpravou do Rio de Janeira na letní 
olympijské hry v roce 2016. O dva roky 
později jsem doprovázel výpravu také 
na ZOH v  Jižní Koreji. V  letošním roce 
jsem mohl navštěvovat české sportovce 
během Evropských her v  běloruském 
Minsku. 

ROZHOVOR S P. OLDŘICHEM CHOCHOLÁČEM 
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n Když se tedy vysloví jméno Oldřich 
Chocholáč, vyvstává hned slovo olym-
piáda. Napadá mne, jestlipak jste do 
této chvíle slyšel něco o naší telnické Mi-
nistrantské a Dívčí olympiádě?

Ano, protože pocházím z  nedaleké-
ho Slavkova. A  když jsem při různých 
příležitostech byl v  sakristii tamního 
kostela, zahlédl jsem mnoho vítězných 
trofejí slavkovských ministrantů z těch-
to olympiád. Osobně jsem se prozatím 
žádné z nich nezúčastnil, ale velmi se na 
ně těším.

n I my se těšíme. Přišel jste k nám po os-
miletém působení v příhraničí s Rakous-
kem. V tuto chvíli jste v Telnici již necelý 
měsíc, a tak bych se rád zeptal, jak vní-
máte změnu svého působiště?

Jsem rád, že přicházím do kraje, který 
je mi blízký. Vždyť pocházím ze stejné-
ho „bojiště“, jehož symbolem je dnes 
Mohyla míru. Velkým a stále aktuálním 
posláním nás křesťanů je modlitba za 
mír a  pokoj ve světě, zvláště nás, kteří 
žijeme na místě, které pamatuje tolik 
utrpení. Díky dlouholetému působení 
v  pohraničních farnostech, které zažily 
pohnuté dějiny 20. století, jsem velmi 

vděčný za každé přijetí a  každou po-
moc. Mám radost z toho, že se v této far-
nosti setkávám s tolika aktivními farníky 
zapojenými do mnoha různých služeb. 
Těším se na setkání nejenom s těmi, kte-
ří pravidelně přicházejí do kostela, ale 
i  na ostatní obyvatele obcí, ve kterých 
působím. Věřím, že se budeme postup-
ně setkávat i při různých obecních slav-
nostech a akcích. 

n Každý kněz, který u  nás působil, při-
nesl vždy do farnosti kus své osobitos-
ti a  mnohdy i  nové aktivity. Máte i  vy 
v plánu s něčím takovým přijít?

Domnívám se, že je moudré a prozí-
ravé nejlépe poznat, jak probíhá život 
ve farnosti a pokoušet se navázat na to 
dobré a  životaschopné. Při svém při-
vítání jsem farníkům sliboval, že první 
rok se nemusejí obávat žádných dra-
matických změn. Rád bych především 
navázal na požehnané působení mých 
předchůdců. Velmi bych rád poděkoval 
otci Vladimírovi a všem farníkům, kteří 
v posledních letech vybudovali úžasné 
zázemí na telnické faře jak pro kněze, 
tak i pro aktivity farnosti. Díky dlouho-
letému působení v  Mikulově, které je 

nejen krásným turistickým cílem, ale 
i poutním místem, věřím, že se podaří 
v  dohledné době uspořádat např. ně-
jakou farní pouť do tohoto kraje, třeba 
do kostela sv. Cecilie v  Dobrém Poli, 
která je patronkou zpěváků a muzikan-
tů. V letošním roce si připomeneme 30. 
výročí od svatořečení Anežky České. 
Jak jsem již zmínil, v Pavlově na Pálavě 
je postavena její moderní socha, jejíž 
zmenšená kopie dnes zdobí i chrám sv. 
Petra ve Vatikánu. Mohli bychom uspo-
řádat výlet, když ne do Vatikánu, tak 
právě na Pálavu a  poděkovat u  sochy 
této české světice za dar svobody pro 
naši zemi. 

n Máte ve vašem kněžském životě ně-
jakou myšlenku či krédo, které by vás 
inspirovalo?

Velkou inspirací pro můj život je ital-
ský světec sv. Filip Neri, který je patro-
nem humoru. Jakýmsi nepsaným mo-
ttem je pro mne přání: „Dokázat mít 
naději tam, kde ji už všichni ostatní ztra-
tili.“ Přiznávám, že se mi ne vždy toto 
motto daří naplnit. Často se spíš člověk 
musí zasmát své hlouposti a  křehkosti 
a vložit ji do Božích rukou.

n Na závěr mi dovolte takovou obecněj-
ší otázku, možná trochu provokativní. 
Jakou roli bude podle vás hrát křesťan-
ství ve společnosti v naší zemi nebo v Ev-
ropě v blízké době?

V  duchu zmíněného motta mám na-
ději. Při této otázce se mi vybavila pouť, 
kterou jsem absolvoval před několika 
lety po stopách sv. apoštola Pavla po 
Malé Asii, tedy území dnešního Turecka. 
Jde o místa s hlubokou křesťanskou mi-
nulostí. Např. Cařihrad, dnešní Istanbul, 
byl po staletí jedním z  klíčových křes-
ťanských center světa. Později se tímto 
centrem stala Evropa, dnes se jím stává 
Latinská Amerika a  Afrika. Křesťanství 
je v  těchto oblastech nesmírně živo-
taschopné. Je otázka, nakolik tomu je 
a bude v Evropě. Možná nás čeká něco 
podobného, čím prošla Malá Asie. Ale 
Pán Bůh má jistě své plány. Když jsem 
působil v pohraničí, tak v sousední far-
nosti v  Rakousku byl farář černé pleti. 
Pán Bůh má smysl pro humor, čekali 
byste třeba takového faráře v  Telnici? 
(smích)
n Děkuji za milý a  úsměvný rozhovor. 
Přeji vám hodně zdaru a Božího požeh-
nání do vaší služby v naší farnosti a tě-
ším se na spolupráci s vámi.

František Kroutil
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Do základní školy nastoupilo v  le-
tošním školním roce celkem 91 žáků. 
Třídní učitelkou prvního ročníku je 
paní Mgr. Leona Bímová (nastoupí 

20 žáků), druhého ročníku Mgr. Mar-
ta Zmrzlá (21 žáků), třetího ročníku  
Mgr. Martina Zapomělová (20 žáků), 
čtvrtého ročníku Mgr. Hana Umláš-

ková (15 žáků) a  pátého ročníku  
Mgr. Yvona Slabá (15 žáků). Oddělení 
školní družiny vedou Šárka Bursáková 
a Johana Rožnovská.

V  mateřské škole zůstává personál-
ní složení stejné, jako v  loňském roce. 
V  oddělení Medvídků: Eva Stehlíková 
DiS., Bc. Vladimíra Barcíková (Králová); 
v  Myšičkách: Bc. Veronika Slezáková, 
Eva Klanicová; v Tygřících: Markéta Krej-
čiříková, Ivana Drápelová.

Vedoucí školní jídelny Alenu Floriano-
vou bude i nadále zastupovat Miroslava 
Pokorná. O spokojenost strávníků a dal-
ší servis související s výdejem obědů se 
postarají kuchařky: Miroslava Langero-
vá, Jiřina Sekaninová, Dana Koláčková 
a  Vlasta Doležalová. Úklid v  budovách 
a jejich nejbližším okolí mají na starosti: 
Vlasta Doležalová, Martina Lengálová, 
Klára Chlupová a Miroslava Pokorná.

Petr Gabrhel, ředitel školy

INFORMACE O ŠKOLNÍM ROCE 2019/2020 

V pondělí 3. června 2019 se v základ-
ní škole uskutečnil  pohádkový dětský 
den. Celý zábavný program, včetně po-
zvánek, informačních cedulek a dalších 
rekvizit,  připravili žáci  pátého ročníku 
pro své mladší kamarády z  1.–4. třídy. 
Na  svém stanovišti si také během akce 

sami řídili průběh aktivit. V  kostýmech 
pohádkových postav zadávali dětem 
různé úkoly, za které následovaly drob-
né odměnky. Soutěžící děti si tak mohly 
vyzkoušet vázání „dračí smyčky“  u dra-
ka, skákání přes švihadlo u víly nebo si 
vyrobit růži  z krepového papíru u  Šíp-

kové Růženky. Vodnici pomáhaly navlé-
kat ztracené perly, u kovbojů střílely na 
„plechovkové gangstery“, u  skřítka Le-
prechouna poznávaly po hmatu přírod-
niny v  hrnci s  pískem. U  Popelky vybí-
raly těstoviny zamíchané mezi fazolemi  
a z nich si potom navlékaly náhrdelníky. 
Sněhurka si ověřila, jestli děti znají jmé-
na všech sedmi trpaslíků. Skládat puzzle 
nebyl vůbec problém, jen ta jména se 
hodně pletla!  U prince se závodilo ve 
cvalu na koních a u trpaslíka bylo cílem 
trefit šiškou houpajícího se pašíka zavě-
šeného v  bráně. Čarodějnice připravila 
své nejoblíbenější pokrmy, jejichž ná-
zvy se děti snažily uhodnout pouze po-
dle chuti. A pejsek s kočičkou odměnili 
papírovým origami pejskem každého, 
kdo po jedné minutě prohlížení uhodl 
co nejvíce zakrytých předmětů... Celý 
program provázela spousta legrace, 
zábavného soustředění i  napětí, trpěli-
vosti a především spokojenosti a bezva 
zážitků – tak, jak by to mělo na správné 
oslavě Dne dětí být! 

Hana Kašparová, ZŠ Telnice

POHÁDKOVÝ DEN DĚTÍ V ZŠ TELNICE

HOSPODÁŘ 
Ve středu 29. května 2019 jsme byli 

pozváni s telnickými dětmi do zeměděl-
ského družstva k paní Ivaně Sekanino-
vé. U vstupu do stájí nás přivítala neoby-

čejně příjemná paní a hned jsme mohli 
obdivovat výzdobu s  koňskou témati-
kou. Obdivovali jsme i historický kočár, 
který můžeme vidět i  v  nejedné české 
pohádce. Paní Sekaninová se věnuje 

i práci s koňmi před televizní kamerou. 
Po úvodu, ve kterém jsme se dozvěděli, 
co všechno musí dnešní chovatel koní 
umět a  s  čím vším pracovat, jsme se 
přesunuli do stájí, kde už na nás čekali 

DĚTI POZNÁVAJÍ TELNICI
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hnědáci, vraníci i strakáčci. Bylo krásné 
vidět děti, jak pobíhají po stáji, hladí si 
koně, poníky, osla, kočky, psy a ti odváž-
ní dokonce i krávy. Tím naše prohlídka 
ještě neskončila. Prohlédli jsme si výběh 
pro kozy, berana a slepice, kterých tam 
mají manželé Sekaninovi několik druhů. 
Děti si tento den opravdu užily. Běhaly 
sem a tam a nevěděly, se kterým zvíře-
tem se mazlit dřív. Nevím, kolik z  nich 
sní o  vlastní farmě, ale vím, že se brzy 
potkáme u těchto farmářů jako zákazní-
ci skutečně zdravých produktů. Děkuje-
me paní Sekaninové za milou návštěvu 
na telnické farmě a přejeme jí všechno 
dobré, ať se jí daří.

HASIČ 
Ve středu 5. června 2019 navštívili 

mladí žáci hasičskou zbrojnici v budo-
vě obecního úřadu. Bylo velké horko, 
proto jsme zkrátili úvodní slovo o bez-
pečném chování uvnitř zbrojnice. Pan 
starosta, hasič tělem i duší, když viděl ty 
slunkem utrápené tváře, začal je spon-
tánně kropit vodou z  okna kanceláře 
v  první patře. Po zklidnění rozjařilých 
dětí jsme se přesunuli do zbrojnice, kde 
nás čekal profesionální hasič a  velitel 

telnické hasičské jednotky pan Marcel 
Bojo. Barvitě dětem vyprávěl, jak hasi-
či zasahují při haváriích, nehodách, jak 
je důležité, aby byli dobře trénovaní 
a udržovali se v kondici. Pár odvážlivců 
si nechalo obléct hasičský záchranný 
oděv. Mohli si sami na vlastní kůži vy-
zkoušet, že není žádná legrace ho nosit. 
Děti se také podívaly do hasičské do-
dávky a  mohly si ji celou prozkoumat. 
Zaujalo je hasicí zařízení včetně všech 
hadic, čerpadel, nasávacích košů, stříka-
cích pistolí a všeho dalšího, co všechno 
profesionální hasič ke své práci potře-
buje. Našeho telnického velitele potěšil 
zájem dětí o jeho povolání a rád odpo-
vídal na všechny zvídavé dotazy. Těším 
se, až uvidíme, kolik z nich se v Telnici 
stane dobrovolným hasičem. Věřím, že 
jich bude dost.

MYSLIVEC A KYNOLOG 
Středa 12. června 2019 se stala pro 

děti z telnické školy výjimečným dnem. 
Byli jsme pozváni k  vášnivému lovci, 
myslivci, kynologovi a  skutečnému 
ochránci přírody. Byli jsme pozváni do 
rodiny Rafajových. Když jsme vstoupi-
li do haly jejich rodinného domu, tak 
si nešlo nevšimnout fotografií po stě-
nách, na kterých je pan Evžen Rafaj vy-
focen vedle svých úlovků. Věděl jsem, 
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že dnešní den bude neobyčejným zá-
žitkem. V první místnosti jsme si mohli 
prohlédnout vycpané ptáky. Kdejaký 
kabinet přírodopisu by mohl závidět. 
Děti si zopakovaly ptactvo, co se nau-
čily ve škole, a  o dalších exemplářích 
vyprávěl pan Rafaj tak poutavě, že jin-
dy rozvášněná skupina byla tentokrát 
naprosto potichu. Zvědavost způsobil 
lovcův trezor na zbraně a každý do něj 
mohl nakouknout. Poté jsme se přesu-
nuli do další místnosti, kde byla vylo-
ženě až zámecká sbírka trofejí  srnců, 
divokých prasat, jelenů, muflonů, růz-
ných druhů afrických zvířat, vycpaných 
jezevců, lišek, lasiček, hranostaje a do-
konce tam byla i veverka. Pan Rafaj vy-
světlil dětem, co obnáší práce myslivce. 
Je to především péče o zvěř žijící ve vol-
né krajině, krmení v  zimních měsících 
a  zvláště pak ochrana jejich přiroze-
ného prostředí. Ještě jsme byli s dětmi 
pozváni na dvůr, kde jsme si mohli pro-
hlédnout různá plemena lovecky upo-
třebitelných psů, které pan Rafaj občas 
bere s  sebou na naháňky, čekané, pří-
padně šoulačku. Za každým vycviče-

ným psem je spousta hodin tvrdé práce. 
Je hezké vidět, jak i  v  dnešní moderní 
elektronické době jsou mezi námi lidé, 
kteří mají zájem o přírodu a jsou ochot-
ni pro ni hodně obětovat. Chtěl bych 
poděkovat paní Marii Rafajové, která 
nám připravila pohoštění v parném let-

ním odpoledni, a panu Evženu Rafajovi 
za to, co dělá pro přírodu a  v  koneč-
ném důsledku pro nás všechny. Stře-
deční odpoledne jsme si všichni užili 
a  odcházeli jsme plní energie a  elánu.  
Děkujeme. 

 Jan Dudák, místostarosta

V úterý 11. června 2019 se v 16 hodin 
sešli ve třídě prvního ročníku rodiče 
prvňáčků. Důvodem nebyly žádné mi-
mořádné třídní schůzky, jak by se moh-
lo na první dojem zdát! Prvňáci pod ve-
dením třídní učitelky Mgr. Marty Zmrzlé 
nacvičili úžasné představení O Růžence, 
při jehož premiéře nejedno oko přítom-
ných nezůstalo suché... Dojemný příběh 

o pomoci a přátelství nás pohádkovou 
formou seznámil s možnými riziky úra-
zů  a nebezpečným chování při kon-
taktu s  cizími lidmi. Empaticky nabádá 
především děti, jak se správně chovat 
v nebezpečných situacích, jak umět na-
slouchat radám druhých anebo jak sami 
můžou jiným pomoci v  těžké situaci. 
Repríza pro žáky 3. a 5. ročníku se usku-

tečnila v pondělí 17. června 2019 v prů-
běhu dopoledního vyučování. Naše 
velké poděkování patří především paní 
učitelce Martě Zmrzlé za kreativitu 
a úsilí nejen při nácviku, plnému nasa-
zení a skvělým hereckým výkonům prv-
ňáčků a koordinační práci „kostymérky“ 
paní Mirky Šlampové. Děkujeme!

Hana Kašparová

O RŮŽENCE – PŘEDSTAVENÍ ŽÁKŮ 1. ROČNÍKU
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Ve středu 19. června 2019 se kona-
la na zahradě mateřské školy velká 
událost. Všichni předškoláci byli pa-
sováni na velké školáky a děti z Telnic-
kého sluníčka byly pasovány na „škol-
čátka“. Na slavnost se dostavil i  král 
s  královnou a  vyslankyně Telnického  
sluníčka.

Předškoláků bylo opravdu mnoho. 
V  září odcházelo od nás ze školky do  
první třídy celkem 22 dětí. Ze třídy Tyg-
říků absolvovalo slavnostní akt sedm 
předškoláků, ze třídy Myšiček pět před-
školáků a  ze třídy Medvídků bylo pří-
tomno šest statečných z  deseti, zby-
tek bohužel schvátila choroba. Téměř 

všechny děti, které byly přijaty do ma-
teřské školy, v  průběhu svých prvních 
tří let alespoň občas navštívily setkání 
v  mateřském klubu Telnické sluníčko. 
Slavnosti pasování a  udělení řádu Tel-
nického sluníčka se zúčastnilo 9 dětí.

Za celoroční práci a přípravu na ško-
lu byl pro všechny budoucí prvňáčky 
připraven pamětní list na MŠ, krásná 
kniha Atlas strašidel i nějaká sladká od-
měna. Velké poděkování patří samo-
zřejmě všem paním učitelkám, které 
celý rok s dětmi pečlivě pracovaly a po-
máhaly jim. Děti z Telnického sluníčka 
obdržely pamětní certifikát a vystřiho- 
vánky.

Slavnost dále pokračovala velkým tá-
borákem a opékáním špekáčků. V par-
ném horku nás ovlažil i  krátký deštík, 
který se nad zahradou mateřské školy 
přehnal. S dobrou náladou a úsměvem 
na tváři jsme se ve večerních hodinách 
rozešli do svých domovů.

Všem malým „sluníčkům“ přejeme 
rychlou adaptaci mezi novými kama-
rády v  mateřské škole. Letošním prv-
ňáčkům mnoho úspěchu ve škole. Pev-
ně věříme, že po prázdninách všichni 
nové výzvy hravě zvládnou. 

Veronika Slezáková, MŠ Telnice 
a Pavla Chovancová, Telnické sluníčko

PASOVÁNÍ NA ŠKOLČÁTKA

Ve čtvrtek 27. června 2019 byl pro 
žáky třetího a  čtvrtého ročníku při-
praven program s  názvem VZPoura 
úrazům, který zaštiťuje a nejen školám 
nabízí pojišťovna VZP. Možná si někte-
ří z  žáků, ale i  vyučujících nedokázali 
představit, co se pod tímto názvem 
skrývá. Skutečnost ale předčila naše 
očekávání a  potvrdila, že i  o prevenci 
úrazů je možné s  použitím audiovi-
zuální techniky, a  především z  vlastní 
zkušenosti mluvit velmi poutavě. Před-
nášejícími byla paní Jarmila Onderko-
vá a pan Pavel Bambousek, oba aktivní 
sportovci, kteří zažili ve svém životě 
těžký úraz s  následným poškozením 
páteře.

Následně se žáci přesunuli do areálu 
Sokola, kde mezitím manželé Martina 
a  Zbyněk Kotkovi připravili sedm sta-
novišť minigolfu. Po rozdělení do sedmi 
týmů trénovali třeťáci a čtvrťáci patová-

VZPOURA ÚRAZŮM – MINIGOLF NA SOKOLOVNĚ
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V pátek 28. června 2019 se už od čas-
ného rána škola hemžila dětmi, květina-
mi, sladkostmi, dárečky a radostnou ná-
ladou. Konečně nastal onen deset měsí-
ců očekávaný poslední školní den. Děti 
předaly květiny a dobroty svým třídním 

učitelkám a  většina z  nich potom také 
s  radostí přebírala vysvědčení a  diplo-
my za plavání či atletiku. Samé jednič-
ky potěšily 43 žáků a  jejich rodiče. Po 
krátkém rozloučení ve třídách a poučení 
o  bezpečném chování o  prázdninách 

se všichni přesunuli na školní dvůr. Zde 
bylo setkání zahájeno poslechem naší 
hymny. Po krátkém proslovu ředitele 
Petra Gabrhela a  starosty obce Františ-
ka Kroutila, poděkování pedagogickým 
i  nepedagogickým pracovníkům školy, 
následovalo  loučení nejen s  odcházejí-
cími žáky 5. ročníku, ale také s paní uči-
telkou Hanou Kašparovou, která odchází 
pracovat do pedagogické poradny. Tím-
to jí děkuji za energii, starostlivost, trpě-
livost a obětavost, se kterou se věnovala 
všem svým žákům, a za pozitivní přístup 
ke všem kolegům. Přejeme jí hodně sil 
do další pracovní a životní etapy.

Našim odcházejícím  páťákům pře-
jeme  dobrý start v  nových školách.   
V září  se rozběhnou opravdu  všemi 
možnými  směry: 7  žáků bude navště-
vovat ZŠ Újezd u  Brna, 3  žáci Městské 
víceleté gymnázium Klobouky u  Brna, 
2 žáci odchází do ZŠ Sokolnice, 1 žák do 
ZŠ Klobouky u Brna a 1 žákyně bude na-
vštěvovat ZŠ v Chrlicích.

Tak hodně zdaru, vstřícných učitelů 
a dobrých kamarádů!  Petr Gabrhel

ní, střelbu míčkem na terč, odpalování na 
cíl a další dovednosti. Na závěr si každá 
skupina zvolila svého kapitána – hráče, 
který ji zastupoval v  závodu (patování, 
střelba na terč a odpalování na stanove-
ný cíl). V prvních dvou disciplínách byly 
výsledky velmi vyrovnané a rozhodla te-
prve třetí disciplína – odpalování na cíl.

Na 5. místě skončil s  32 nasbíranými 
body tým pod vedením Markéty Horáč-
kové, dalšími hráči byla Julča Skoupá, 
Kája Kristová a Táďa Skoupý; 4. místo ob-

sadily s  28 body dva týmy (Dan Sklenář, 
Kája Mácová, Terka Škopíková a  Lukáš 
Kučera; Dominik Štefke, Matyáš Štelcl, 
Michal Tichák, Kuba Blažek); 3. místo s 24 
body obsadili po velkém boji také dva 
týmy (jeden pod vedením Elišky Chovan-
cové, Terka Kliková, Verča Šlampová, An-
drea Zemková; druhý pod vedením Lucky 
Kašparové, Nikča Smutná, Julča Gargulo-
vá a Marek Sekanina); 2. místo s pouhým 
rozdílem jednoho bodu na nejlepší tým 
obsadil tým, který vedl David Bartl, Alex 

Borýsek, Felix Král, Šimon Křen – získali 
19 bodů. K vítězství s 18 body dovedl svůj 
tým Petr Gabrhel ml. – další členové Kuba 
Roznos, Kuba Václavek a Tomáš Blažek.

Děkujeme Sokolu Telnice za možnost 
využití sportovního areálu. Velký dík 
patří manželům Lucii a Vlastimilu Hebel-
kovým za přípravu a pomoc při realizaci 
této zdařilé akce a  také všem lektorům, 
kteří se během dopoledne bezplatně vě-
novali našim žákům.

Petr Gabrhel

Jako již každý rok, tak i letos proběhlo 
v  prostorách mateřské školy Letní hlí-
dání dětí. Probíhalo po dobu tří týdnů, 

a to v termínu od 15. července 2019 do 
2. srpna 2019. Po celou dobu byl pro 
děti připraven zábavný program, plný 

her, vyrábění a  radovánek na hřišti. 
V  prvním týdnu se o  děti starala paní 
Ivana Drápelová a  paní Monika Keita. 
Děti měly možnost si vyrobit krásné 
včelky z plechovky a celý týden se za-
bývaly tématy ze světa hmyzu. Hrály 
různé hry na hřišti. Na zahradě pro děti 
bylo připraveno hmyzí bludiště a  pře-
kážková dráha s úkoly. Ve druhém týd-
nu jsem si děti vzala na starost já spo-
lečně se slečnou Silvií Hrozkovou. Při-
pravily jsme pro děti zábavný program 
na téma piráti a  podmořský svět. Po 
celý týden měly děti možnost vyrábět 
různé pirátské předměty jako například 
dalekohled, poklad, pirátskou čepici, 
pirátské tričko apod. Nakonec jsme si 

UKONČENÍ ŠKOLNÍHO ROKU 2018/2019

LETNÍ HLÍDÁNÍ DĚTÍ
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s dětmi vyrobili i velkou pirátskou loď! 
Podnikli jsme i  jednu velkou pirátskou 
výpravu za pokladem. Po cestě děti 
plnily různé náročné úkoly a zdolávaly 
překážky! Nakonec jsme dospěli k  cíli, 
kde na děti čekal velký poklad, který 
si ovšem nejdříve musely najít! Ve tře-
tím týdnu měla děti na starost slečna 
Simona Poláčková a paní Miroslava Po-
korná. Celý týden se zabývaly tématem 
s názvem „Naše ZOO“. Děti si každý den 
vyráběly různá zvířátka a tvořily zoolo-
gickou zahradu. Vypravily se i  na vel-

ký výlet k  Žatčanům na farmu. Na pa-
mátku si děti potiskly různými motivy 
plátěné tašky a upekly si společně vý-
borný štrůdl. Po celou dobu se o úklid 
staraly paní Vlasta Doležalová a Oldřiš-
ka Kozderová, kterým bych touto ces-
tou ráda poděkovala! Výborné obědy 
pro nás připravovali v  restauraci pana 
Stanislava Krále na orlovně, za což také 
velice děkujeme. Myslím si, že letošní 
ročník Letního hlídání proběhl ve velmi 
parádní a dobrodružné atmosféře. Moc 
děkuji všem, kteří se podíleli na zajiš-

tění této akce, zvláště pak paní Iloně 
Kučerové z obecního úřadu, která měla 
na starosti administrativní zajištění. Na 
děti se budeme těšit zase za rok.

Reakce jedné z  maminek: „Chtěla bych 
vám moc a  moc poděkovat za pomoc 
a  ochotu. Také děkuji děvčatům (paním 
učitelkám) ze školky, ten týden, co nám 
u vás vyšel, byl moc príma, dceři se tam ve-
lice líbilo a říkala, že by šla zase. Paní učitel-
ky byly velice milé, příjemné, ochotné. Tak 
uvidíme, zda by nám to vyšlo i  příští rok.“ 

Veronika Slezáková, vedoucí projektu

V červenci a srpnu probíhaly v základ-
ní a  mateřské škole následující práce: 
V  mateřské škole byl opraven hlavní 
přívod elektrické energie do budovy, na 
kterém se týden před koncem školního 
roku vyskytla porucha. S touto opravou 
souvisela potřeba znovu vymalovat část 
kuchyně. Dále probíhaly naplánované 
činnosti: výmalba oddělení Tygříků, re-
konstrukce stěn školní jídelny (zasekání 
datových rozvodů, které byly dosud ve-
deny v lištách, oškrabání starých maleb, 
stěrkování, výmalba). Pracovníci obecní-
ho úřadu a brigádníci vyseli trávu v mís-
tech bývalých herních prvků, natřeli 
vjezdovou bránu, herní prvek, kontejne-
rové stání a plot mezi bytovým domem 
a školkou.

V základní škole byla vymalována 
třída v  přístavbě, schodiště a  chodba 
v  prvním patře. Dále proběhly drob-
né opravy topného systému a  výmě-
na bojleru ve staré budově školy. Bylo 
také dokončeno školní hřiště a  okolní 
terénní úpravy (dosypání země, vysetí 

trávníků). Na zahradě školy byla po-
stavena nová opěrná zídka u  starého 
plotu mezi školním hřištěm a prostran-
stvím u kostela. Také zde byl natřen plot 
kontejnerového stání. Speciálním nátě-
rem byla impregnována dřevěná okna  
v budově.

Ve  všech budovách ZŠ a  MŠ došlo 
k seřízení oken a dveří, v obou areálech 
proběhla instalace pítek a mlžítek a s tím 
související zemní práce. Děkujeme pra-
covníkům obecního úřadu, brigádníkům 
a všem ostatním, kteří se na pracích po-
díleli za spolupráci.  Petr Gabrhel

PRÁZDNINOVÉ PRÁCE V ZŠ A MŠ TELNICE

CIMBÁLOVÉ POSEZENÍ S MUZIKOU ALEŠE SMUTNÉHO
• 

Počasí sobotního hodového víken-
du (22. června 2019) nevěstilo, že by 
se tradiční setkání s  cimbálovou mu-

zikou Aleše Smutného mohlo usku-
tečnit na obvyklém místě – venku 
u  Šatlavy. Jenže odpolední déšť ustal 

asi hodinu před začátkem a  teplý ve-
čer umožnil uskutečnit vše, co bylo 
připraveno. Muzikanti tradičně zahráli 
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všem na přání, nechybělo ani verbo-
vání, ani pohostinnost rodiny Vese-
lých, kteří nezapomněli své oblíbené 
muzice upéct koláče a frgále. I když se 
nakonec asi někteří neodvážili ve větr-

nějším večeru dorazit kvůli nejistému 
počasí, večernímu folklornímu setkání 
nic nechybělo a  nálada byla tradičně 
vynikající. Moc děkujeme všem muzi-
kantům za skvělé vystoupení i  všem, 

kteří si přišli užít pohodovou atmosfé-
ru se skutečnými virtuózy. Poděkování 
patří také restauraci U Laštůvků, která 
po celý večer zajišťovala nabídku ob-
čerstvení pro účastníky.   FK

TELNICKÉ HODY 2019
Letošní hodové veselí v  areálu soko-

lovny začalo jako vždy generálkou stár-
ků v  pátek večer. Stavění májek hlav-

nímu stárkovi a stárce patří k  rituálům, 
které nesmí před hlavním hodovým 
děním chybět. Sobotní stavění máje 

proběhlo jako obvykle ručně za pomo-
ci chlapů z celé vesnice. Tato tradice se 
stále dodržuje a jsme na ni hrdí. Odpo-
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lední dešťová přeháňka sice krásně na-
zdobené májky trošku poznamenala, 
ale určitě neubrala na náladě při hodo-
vé zábavě, které se zúčastnilo přes 700 
návštěvníků. K  tanci a  poslechu hrála 
kapela Impuls, a  tak se všichni mohli 
dobře bavit. Občerstvení zajištěné re-
staurací U Seňora bylo dostačující, takže 
nálada všech přítomných byla skvělá. 
Počasí naštěstí vydrželo, déšť v nočních 
hodinách už neměl vliv na průběh zá-

bavy. Nedělní dopoledne sice částečně 
propršelo, ale tradiční hodové utkání 
v  házené to neovlivnilo a  odpolední 
průvod krojované mládeže a  stárků už 
probíhal za letního počasí, které vydrže-
lo až do večera. Návštěvníci odpolední 
části hodových slavností mohli shléd-
nout vystoupení nejmenších dětí s je-
jich maminkami, tanečky předškolních 
dětí, Moravskou besedu v podání škol-
ní mládeže a  vyvrcholením byla Česká 

beseda, kterou zatančili telničtí stárci. 
K tanci a poslechu hrála dechová kape-
la Zlaťanka, která provázela i krojovaný 
průvod. Večerní zábava už tradičně pat-
řila především stárkům, kteří se pomalu 
rozloučili s  letošními hody. Poděkování 
patří všem, kdo se organizačně podíleli 
na nácviku vystoupení krojovaných, na 
úklidu areálu i zdárném průběhu celého 
hodového víkendu.

Leona Bímová, Sokol Telnice
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Vrcholem hodových slavností je vždy 
oslava svátku patrona farního kostela 
– sv. Jana Křtitele. Letos jsme se k této 
slavnosti sešli v neděli 23. června 2019 
za účasti hlavních stárků, krojovaného 

průvodu a  dalších věřících. Slavnostní 
mši svatou celebroval telnický farář P. 
Vladimír Langer a na závěr všem popřál 
krásné hody. Letos nám bylo dopřá-
no vynikající počasí, když noční déšť 

skončil patnáct minut přede mší sva-
tou a příjemně osvěžil ovzduší na celý 
slavnostní den. Děkujeme všem, kteří 
s  námi přišli do kostela oslavit hody, 
zvláště pak všem krojovaným.  FK

HODOVÁ MŠE SVATÁ

Nedělní hodové odpoledne pat-
řilo tradičně velkolepému průvodu 
stárků a  dalších krojovaných, kteří 
se z  ulice Palackého vydali na Masa-
rykovo náměstí. Zde je už u  Šatlavy 
čekali starosta a  místostarosta obce, 
aby hlavním stárkům nabídli koláče 
a víno, symboly telnické pohostinnos-
ti. Hlavní stárek přijal z rukou starosty 
obce hodové právo a  po jeho zvolá-
ní „Čí só hody?“ pokračovala chasa 
tancováním a  průvodem ulicí Draha, 
Nová, U  rybníka, Růžová, V  dědině, 
Brněnská, Za sokolovnou až do so-
kolského areálu. Průvod krojovaných 
doprovázela dechová hudba Zlaťan-
ka, ale také strážníci Městské policie 
Šlapanice a telničtí dobrovolní hasiči. 
O  bezpečnost tak bylo dobře posta-
ráno. Děkujeme všem, kteří se o zda-
řilý průběh telnických hodů zasloužili 
a také všem, kteří naši krásnou vesnici 
uklidili, aby jako vždy v těchto dnech 
doslova zářila.

FK

HODOVÝ PRŮVOD A PŘEDÁNÍ HODOVÉHO PRÁVA
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Před čtrnácti lety vznikla myšlenka 
obnovit tradiční ženáčské hody, které se 
v Telnici konaly vždy v pondělí po klasic-
kých svatojánských hodech. Chtěli jsme 
to ale udělat jinak, na neutrální půdě, 
posedět se sousedy a  přáteli, pobavit 
se a  zatancovat. V  té době jsem byla 
členkou nově vzniklé cimbálové muzi-
ky Primáš a zároveň mezi dobré přátele 
a  vlastně i  rodinu patřil i  kapelník de-
chové hudby Dambořanka pan Mayer. 
Výběr kapel byl tedy jasný, a proč to ori-
ginálně nenakombinovat? A tak jsme se 

i letos – už po patnácté! – sešli v Růžové 
ulici, svépomocí vyrobili parket, posta-
vili máju, vypůjčili a  rozestavěli stoly 
a  lavice, vyzdobili celé okolí a dík dob-
rému počasí nic nebránilo řádně oslavit 
svátek všech Janů, Janků, Jendů, Jeníč-
ků, Honzů a Honzíků. A že to byla oslava 
řádná: téměř třicet místních ženštin se 
obléklo do krojů, stejně tak i  pár chla-
pů a několik dětí. Veselí bylo slyšet tak 
daleko, že za námi doputovali i Mužáci 
z Přibic či dokonce návštěva ze sloven-
ského Cíferu. Mezi zpestření programu 

patřila již tradiční beseda nebo půlnoč-
ní překvapení. Každý si mohl zazpívat, 
zatancovat, pobavit se a  zapojit podle 
svého. A  několik dobrých duší to do-
vedlo téměř k  dokonalosti tím, že dru-
hý den přišlo pomoct i  poklidit. Dnes 
toto milé sousedské posezení a  oslavu  
sv. Jana připomíná již jen hrdě stojící 
mája uprostřed ulice. „Ej mája, vyso-
ká mája, stavěli ju chlapci od samého 
rána...“ Tak třeba napřesrok zas.

Kateřina Umlášková, 
jménem pořadatelů z Růžové ulice

Rada starších telnických starků se během ve-
čera na ženáčských hodech v Růžové ulici usnes-
la, že novým hlavním stárkem příštích hodů 
bude Michal Sobotka. Ten se také na hodech 
všem představil a  sdělil, že si za hlavní stárku 
vybral Silvii Hrozkovou. Obecní úřad Telnice 
se s  oběma těší na budoucí spolupráci a  přeje  
hodně zdaru!

OÚ Telnice

ŽENÁČSKÉ HODY

HLAVNÍM STÁRKEM 
PŘÍŠTÍCH HODŮ 
BUDE MICHAL SOBOTKA
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Návštěva dvou autobusů ze slo-
venské partnerské obce Cífer dora-
zila v  teplém pondělním odpoledni  
24. června 2019, aby nejdříve navští-
vila heršpické Retro muzeum a  ná-
sledně poctila ženáčské hody v  Rů-
žové ulici. Však se také o  ni postarali 
zdejší pohostinní pořadatelé. Přáte-
lům z Cíferu se hody moc líbily. Jeden 
z autobusů se i s cíferským starostou 
Marošem Saganem vrátil ještě v noci 
domů. Druhý (menší) autobus přespal 
v Těšanech u Maryši a navštívil zdejší 
kovárnu, kde měl možnost okoštovat 
i vína místního regionu.

Úterní poledne pak opět patřilo ku-
linářské pohostinnosti sousedů z  Rů-
žové ulice, po které se všichni s Telni-
cí rozloučili a  těší se na příští setkání 
zase v  Cíferu (o cíferských hodech). 
Děkujeme všem, kteří se jakýmkoliv 
způsobem podíleli na programu či 
pohoštění pro naši slovenskou návště-

vu, poděkování také patří těšanskému 
starostovi Mirkovi Zborovskému za 
prohlídku tamější hasičky a  Richardo-

vi Janouškovi za košt vína s folklorním 
doprovodem.

FK

Před měsícem jsem poprvé navštívil 
Telnici. Netušil jsem, co jsou to hody, 
jen jsem věděl, že na ně jedu. A hned 
jsem si je zamiloval. Atmosféra byla 
výborná. Líbilo se mi, že muži museli 
před začátkem hodů hlídat vysokou 
máju. Opravdu jsem ji chtěl ukrást… 

První večer hodů jsem si užil a  když 
zapršelo, cítil jsem se tu opravdu 
jako doma. Víno bylo skvělé, grilova-
ná klobása vynikající. Také lidé byli 
velmi milí. Druhý den jsem byl na že-
náčských hodech a  ty byly opravdu 
super. Líbila se mi muzika, tance byly 

velmi zábavné. Ochutnal jsem vel-
mi dobrou slivovici, pečené hovězí 
s  křenem bylo vynikající. Hody byly 
skvělé, prostě jsem si Telnici zamilo-
val. Pokud budu mít příležitost, zase  
přijedu.

Cormac Lynch, Dublin, Irsko

NÁVŠTĚVA CÍFEŘANŮ V TELNICI

TELNICKÉ HODY POHLEDEM IRSKÉHO NÁVŠTĚVNÍKA

Vážený pán starosta,
tento týždeň sme u Vás zažili krásny 

a  nezabudnuteľný deň, ktorý bol pre 
mňa a pre nás všetkých účastníkov zá-
jazdu veľkým poznaním, že ešte exis-
tujú hodnoty iné, ako politické a ktoré 
vyplývajú z  funkcií, hodnoty ľudské, 
človečenské... Bolo o  nás na každom 
kroku kráľovsky postarané, či už občer-
stvenie, program, na ktorý nezabud-

neme, a tá Vaša maximálna srdečnosť, 
že ste nám venoval veľa Vášho času 
a  správal ste sa ku každému srdečne. 
Ešte raz Vám zo srdca ďakujeme a tiež 
aj obyvateľom Ružovej ulice, ktorý 
nám vo svojom príbytku nezištne po-
skytli občerstvenie. Veľké poďakova-
nie patrí všetkým Telničanom, ktorý 
nám spríjemnili posedenie pri hudbe. 
Taktiež chceme poďakovať Vášmu spo-

lupracovníkovi, ktorý sa o nás staral už 
v autobuse a potom až do nášho od-
chodu. Samozrejme ďakujeme aj pani 
starostovej, ktorá nás vyprevádzala 
– no jednoducho ste skvelí ľudia. Pra-
jeme Vám veľa pracovných a súkrom-
ných úspechov, veľa zdravia a ešte raz 
vďaka!

Katarína Krištofíková  
a účastníci zájazdu – dôchodcovia

PODĚKOVANIE Z CÍFERA 

V úterý 28. května 2019 jsme se se-
šly v  KLASu, abychom se v  hlavním 
tématu zmínily o  některých hrdinech 
z  doby 2. světové války, ale i  z doby 
poměrně nedávné. Šlo o  Sira Nicho-
lase Wintona narozeného v  roce 1909 
ve Velké Británii, kam jeho rodina emi-
grovala z Německa. Šlo o velmi schop-
ného muže všestranných zájmů. Stal 

se pilotem RAF, vynikal v  šermu – na 
jeho počest se dosud koná šermířská 
soutěž Winton Cup. Nejdůležitější však 
byla jeho zásluha na záchraně téměř 
sedmi set dětí, převážně židovského 
původu, které by čekal v  koncentrač-
ním táboře neblahý konec. Winton se 
zasloužil o  to, že se podařilo složitou 
cestou zorganizovat transporty oněch 

dětí do bezpečí – unikly tak před nacis-
ty jisté smrti. Studiem BBC bylo zorga-
nizováno setkání  zachráněných dětí, 
nyní již v pokročilém věku a v nízkém 
počtu. Došlo také ke zfilmování jeho 
příběhu pod názvem „Všichni moji 
blízcí“ a dále vznikl dokument „Síla lid-
skosti – Nicholas Winton“. Získal řadu 
ocenění, v  roce 2014 mu bylo propůj-

SETKÁNÍ KLUBU AKTIVNÍCH SENIORŮ
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V  pátek 7. června 2019 ráno vyra-
zila naše vorvaní parta už podesáté 
sjíždět tuzemskou řeku. Letos padla 
volba na řeku Moravu. Původně jsme 
plánovali úsek Hanušovice – Ruda nad 
Moravou, nicméně půjčovna lodí nás 
varovala před nízkým stavem vody. 
Rozhodli jsme se tedy sjíždět tok o pár 

kilometrů níže, kde alespoň nějaká 
voda bude.

Večer před naším příjezdem ovšem 
spadlo na Jeseníky tolik vody, že řeka 
Morava vypadala jako Dunaj. Mnozí 
zakusili na vlastní kůži, co řeka umí 
a  jak je snadné do vody spadnout 
(udělat se) a zároveň nesnadné za to-

hoto stavu vylézt zpět do lodi. První 
den se díky kulminaci řeky stal jed-
ním z největších vodáckých zážitků za 
celou vorvaní historii. Drobné tržné 
rány, žaludeční problémy a po návra-
tu medicínsky diagnostikovaná dvě 
zlomená žebra svědčí o  opravdovém 
adrenalinovém vodáckém dobrodruž-

VORVANI NA VODĚ PO DESÁTÉ

čeno nejvyšší české státní vyznamená- 
ní – Řád bílého lva. Další osobností byl 
třebíčský rodák-hrdina Antonín Kalina. 
Během 2. světové války byl rovněž věz-
něn v koncentračních táborech, kde se 
mu podařilo  v průběhu let soustředit 
a  zorganizovat a  nakonec zachránit 
životy více než devíti set židovských 
chlapců. V  roce 2013 díky velvysla-
nectví Státu Izrael bylo zorganizová-
no setkání přeživších „dětí“ a  příbuz-
ným Antonína Kaliny předána medaile 
Za zásluhy 1. stupně. Další osobností 
je žena, pocházela z  Francie, jménem 
Caroline Eigle. Jde o  hrdinku z  doby 
poměrně nedávné, vždyť se narodila 
teprve v roce 1974. Vynikala pílí, disci-
plínou, lidstvím. Stala se bojovou pilot-
kou, první v  dějinách Francie. Získala 
titul major. Když čekala své druhé dítě, 
zjistila se u ní rakovina – léčbu odmít-
la, aby neohrozila život dítěte. Dítě se 
narodilo zdravé, avšak Caroline nemo-
ci za několik dní podlehla. Bylo jí pou-
hých 32 let. Navštívil nás v KLASu jako 
vždy pan starosta. Kladně jsme hodno-
tili zpívání u cimbálu, které zorganizo-

val se svojí harmonikou pan Jindřich 
Čech. S panem starostou jsme „probra-
li“ i další události, jako např. zavedení 
výpůjčky knih apod.

V úterý 11. června 2019 jsme se 
v KLASu sešly před prázdninami v po-
čtu patnácti již naposledy. Setkání 
bylo zvláštní v  tom, že nás po roce 
navštívila naše „nadřízená“, Mgr. Tere-
za Kozderová z Brna. Hned na začátku 
byla navozena příjemná atmosféra, 
slečna Kozderová si prohlédla naši 
další kroniku KLASu a  vepsala do ní 
svůj názor. Zazpívaly jsme si veselou 
píseň „Když nám bylo devatenáct“ 
a slovo bylo předáno kronikářce paní 
Darce. Informace byly pečlivě připra-
veny, jako vždy. Dále jsme se zmínily 
o panu faráři Langerovi, který pak bo-
hužel brzy opustil naši farnost. Došlo 
na procvičení paměti (co se mate-
matiky i  jazyka českého týče). Hlavní 
téma bylo poněkud vážné. „Opustit 
cokoliv, co vlastním“. Jde o široký po-
jem – zmínka byla o biblické postavě 
Abraháma a dále jsem se zaměřila na 
dobu, která je některým seniorkám 

známá přímo a  jiným zprostředko-
vaně (znárodnění majetku, násilné 
odchody do ciziny, hrůzy války a  po-
byty v koncentračních táborech, poté 
ve vězeních...). Pro odlehčení situace 
jsme si zopakovaly, např. co kam s se-
bou vzít, na co nezapomenout (pobyt 
v  nemocnici, v  lázních) apod. K  pro-
cvičení dlouhodobé paměti posloužil 
pracovní list. Dokončení si děvčata 
nechala na některý volný den, proto-
že už přišel pan starosta, přivítal se 
s návštěvou z Brna a jako obvykle od-
povídal na dotazy z naší strany. Závě-
rem setkání jsme si popřály pěkné dva 
měsíce (vždyť se budeme potkávat!). 
Popřály jsme i našim hostům a rozešly 
se do svých domovů.

SETKÁNÍ KLUBU 
AKTIVNÍCH SENIORŮ  
DO KONCE ROKU 2019

Do konce roku 2019 se Klub aktiv-
ních seniorů bude scházet tradičně 
každé druhé a  čtvrté úterý v  měsíci 
s těmito tématy:
24. září

Beseda s Monikou Hanikovou
8. října

Známe dobře naši vesnici?
22. října

Setkání s novým knězem
12. listopadu

 Setkání dvou generací – návštěva 
v MŠ

26. listopadu
 Keramická dílna paní Zaoralové – 
praktická ukázka

10. prosince
Blíží se Vánoce – tvoření

Srdečně zveme všechny senior(k)y 
do klubovny KLASu v budově Šatlavy, 
vchod z  hlavního vchodu obecního 
úřadu, vždy od 9 hodin.

Marie Fialová, animátorka KLAS Telnice
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Dne 24. května 2019 jsme se opět 
sešli při posezení s  harmonikou. Ten-
tokrát jsem připravil pro všechny zú-
častněné překvapení, které jsem si 
přál k  mým blížícím se narozeninám. 
Pozval jsem pana Richarda Janouška 
s dcerou Kájou (housle), pana Michala 
Kučeru (basa) a  pana Karla Klodwiga 
(cimbál). Během akce se na chvíli při-
dala k  muzikantům ještě s  houslemi 
Katka Jahodová. Počasí se tento den 
umoudřilo, vysvitlo sluníčko, a  tak 
jsme mohli sedět venku v parku před 
Šatlavou až do pozdních hodin. Věřím, 
že se zábava vydařila. Na všechny se 
opět těší  Jindřich Čech

ství. Druhý den už se řeka umoudřila 
(škoda) a  telničtí vodáci dorazili do 
cíle bez zranění či ztráty zavazadel.

Ubytovaní jsme byli na koupališti 
v Rudě nad Moravou, které patřilo jen 
nám. Bazén sice nebyl úplně v  kon-
dici (sezóna začíná až v červenci), ale 
prostor, chatky, hřiště a  vše, co bylo 
v  kempu, hodnotíme na jedničku. 
Paní správcová by nám snesla mod-
ré z  nebe. Prostě super místo. Večery 
byly jako vždy gastronomicky úžasné 
díky skvělému týmu kuchařů Lukáše 
a  Michala. Kluci v  akci opět potvrdili, 
že řád zlaté měchačky nenosí pro nic 
za nic. Vysoký výkon podala samo-
zřejmě i naše kapela. Oba dny i večery 

byly naplněny skvělou atmosférou, na 
kterou se nezapomíná.

Neděle byla odpočinková. Zača-
la polní mší, kterou nám odsloužil  
P. Vladimír Langer. Chtěl bych mu tou-
to cestou poděkovat za to, že za námi 
přijel, a popřát mu vše dobré v novém 
působišti. Cestou domů jsme navštívili 
městečko Loštice, kde údajně vznikly 
a  dodnes se vyrábějí olomoucké sy-
rečky. Navštívili jsme místní muzeum 
a poté houfně nakupovali tyto voňavé 
produkty v  závodní prodejně. Posled-
ní zastávkou cestou domů byl hrad 
Bouzov. Díky nečekaně omezenému 
počtu hradního personálu a  zpřístup-
nění dvou okruhů z  devíti jsme se 

pouze pokochali pohledem na hrad 
z nádvoří a poté následoval odjezd do  
Telnice.

V  těchto málo větách není možné, 
ani z pěti procent, popsat osobní zážit-
ky. Chtěl bych moc poděkovat všem, 
kteří s námi jeli – podesáté nebo popr-
vé – za neuvěřitelný víkend. Dovolte, 
kamarádi vodáci, abych v tomto výroč-
ním roce i za vás, speciálně poděkoval 
Honzovi Rožnovskému za pomoc při 
organizaci a  podpoře všech ročníků. 
Moc si toho vážím. Děkuji rovněž obci 
Telnici za finanční podporu.

Tak zase třeba za rok. Ahoj na vodě!
Údajně letos zvolený, nikým nevolený 

kapitán Štefan Chovanec

  SETKÁNÍ PŘÁTEL 
  LIDOVÝCH PÍSNÍ 
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Při slavnostní mši svaté v  neděli 
26. května 2019 přistoupilo osm dětí 
z naší farnosti k prvnímu svatému při-
jímání. Z Telnice Julie Gargulová, Eliš-
ka Chovancová, Petr Gabrhel a Lukáš 
Kučera. Ze Sokolnic Beáta Skalníková, 
Anna Baláková, Stanislav Beran a Be-

nedikt Tesařík. Na tuto chvíli se děti 
připravovaly účastí na mších svatých 
a  v  hodinách náboženství pod vede-
ním pana faráře P. Vladimíra Lange-
ra. Před přijetím této svátosti se děti 
společně s  jejich rodiči scházely na 
katechezích, v postní době se modlily 

při křížové cestě a 19. května vyrazily 
na společný výlet do Slavkova u Brna. 
Všechna setkání směřovala k  tomu, 
aby se děti uměly radovat z toho, že je 
Bůh miluje a čeká na ně s otevřenou 
náručí.

Pavla Chovancová

PRVNÍ SVATÉ PŘIJÍMÁNÍ

K létu patří výlety spojené s cestová-
ním různými dopravními prostředky 
za dobrodružstvím. Telnické sluníčko 
se připojilo k dětem z mateřské školy 

a spolu s nimi cestovalo v pondělí 24. 
června 2019 autobusem pana Hrd-
ličky do Modřic, kde jsme palubu au-
tobusu vyměnily za vláčky v  Parkové 

dráze Olympia Brno. Na jejím hlavním 
nádraží si všichni cestující zakoupili 
jízdenky a čekali na příjezd vlaku. Do 
stanice přijela lokomotiva s  otevře-
nými lavicovými vagony. Po nástupu 
nás pan průvodčí vyzval k předložení 
jízdenek, které kleštičkami řádně pro-
cvaknul. Po kontrole jízdenek se náš 
vlak vydal na cestu. Jak jsme se do-
zvěděli, hlavní nádraží tohoto parku 
tvoří skutečné zmenšeniny nádraž-
ních budov z přelomu 18. a 19. století. 
Všechny modely velkých měřítek řídí 
modeláři a obsluhují na nich všechny 
funkce stroje jako na skutečné loko-
motivě. Jízda to byla parádní a  bez-
pečná. Děkujeme všem modelářům, 
nadšencům, kteří se o  nás krásně 
starali a všechny děti po jízdě odmě-
nili lízátkem. Zbytek dopoledne jsme 
strávili na dětském hřišti a před obě-
dem nás pan Hrdlička odvezl zpět do 
Telnice. Děkujeme vedení mateřské 
školy za spolupráci a  možnost účasti 
na tomto výletu.

Za zúčastněné děti a maminky
Pavla Chovancová, Telnické sluníčko

VÝLET NA VLÁČKY DO MODŘIC
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V sobotu 8. června 2019 jsme vyrazili 
autem do části naší slovenské partner-
ské obce Cífer zvané Jarná, kde jsme se 
zúčastnili již 9. ročníku místní výstavy 
vín, který se konal v místním kulturním 
domě. Mezi 272 vystavovanými mo-
ravskými a  slovenskými víny (rekord-

ní počet) nás reprezentovalo našich  
12 vzorků.

Naši slovenští přátelé se o nás dobře 
postarali. Součástí kulturního programu 
byla oslava Dne dětí, takže i ty si přišly 
na své na skákacích hradech a  dalších 
atrakcích. Za cíferské přátele nás přivítal 

současný i bývalý předseda zdejšího vi-
nařského spolku Petr Krajčovič, resp. Lu-
dovít Slovák. V průběhu koštu jsme měli 
možnost besedovat s  místními vinaři. 
Kromě mimořádných degustačních zá-
žitků jsme si také odvezli pěkná ocenění 
některých našich vín:
Směs červeného 2017 – Václav Burk 

(zlatá medaile)
André 2017 – Václav Burk  

(stříbrná medaile)
Tramín 2018 – Vinotéka Hrdlička  

(stříbrná medaile)
Merlot 2018 – Vinotéka Hrdlička  

(stříbrná medaile)
Ostatním našim vinařům chybělo jen 

opravdu velmi málo, aby také dosáhli 
na stříbrné medaile. Diplomy a všechna 
ocenění předával úspěšným vinařům 
mladý slovenský hokejový reprezentant 
Martin Fehérváry. Jménem všech účast-
níků bych chtěl poděkovat obci Telnice 
za zajištění dopravy a Boženě Sklenářo-
vé za bezpečnou a příjemnou jízdu. Po-
děkování patří také všem hostitelům za 
péči, kterou nám věnovali.

Václav Burk

V neděli 2. června 2019 proběhl v are-
álu TJ Sokol Telnice dětský den. Na je-
denácti stanovištích byly pro děti při-
praveny soutěže, tvořivé dílničky a další 
zajímavé aktivity zaměřené na třídění 
odpadu, ekologii a  hospodaření s  vo-
dou. Postupně se děti mohly seznámit 
a  připomenout si, jak se mají správně 
chovat v  lese, že z  některých materiá-

lů, jako jsou PET lahve, je 
možné vyrobit třeba ku-
želky, překážkovou dráhu 
nebo je využít při posou-
vání těžkých předmětů. 
Zopakovaly si, do jakých 
popelnic patří jaký odpad, vy-
robily si hru z plastového kelímku, 
který nemusíme hned vyhazovat, a zku-

sily třeba vyčistit pomyslný  
oceán. Zpestřením bylo 
určitě místo, kde si moh-
ly vyzkoušet, jak zařídit, 
aby voda, která naprší, 

neodtekla hned pryč, ale 
abychom ji co nejvíce zachy-

tili pro další využití. Na každém 
stanovišti je čekala malá odměna za 
snahu v  podobě sladkosti nebo přímo 
výrobku, který si sami udělaly. Počasí 
nám letos přálo, takže všichni účastníci 
mohli prožít pěkné odpoledne, dát si 
něco dobrého a  pobavit se s  kamará-
dy. Doufáme, že si návštěvníci kromě 
odměn odnesli také povědomí o  tom, 
jak je důležité kolem sebe udržovat po-
řádek, chránit přírodu a  prostředí, ve 
kterém žijeme. Škoda, že to po skončení 
akce na některých místech sokolovny 
tak nevypadalo, i když nádob na odpad 
tříděný, směsný i popelnic bylo na místě 
dostatek. Ale buďme optimisté a věřme, 
že se to všechno časem naučíme a bu-
deme se ke svému okolí chovat ohledu-
plně. Děkujeme všem, kdo se podíleli na 
přípravě i zdárném průběhu této akce.

Leona Bímová,  
jménem kulturní komise obce Telnice

VÝLET NA VÝSTAVU VÍN DO CÍFERU-JARNÉ

DEN DĚTÍ ANEB RECY VĚCI
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Půlroční sportovní snažení telnic-
kých a  sokolnických ministrantů vy-
gradovalo v  závěrečnou Grand Prix 
v  řízení RC modelů. Na cyklodráze 
v  nádražní čtvrti se proháněla dálko-
vě ovládaná sportovní auta, pro která 
nebyl problém překonávat nástrahy 
travnatého a mírně kopcovitého teré-
nu. Třináct soutěžících kluků se rozdě-
lilo do dvou věkových kategorií a nad-
šeně běhalo za svým ovládaným au-
tíčkem. Kluci se to po několika okru-
zích docela slušně naučili a myslím, že 
někteří rodiče mají pro příští Vánoce 
postaráno o inspiraci. Vítězem v mlad-
ší kategorii se stal Čenda Beran, ná-
sledován druhým Davidem Horákem 
a  třetím Adamem Horákem. Ve starší 
kategorii byly výsledky velmi těsné, 
vítězství si odnesl Fanda Kroutil, před 
Ondrou Zapletalem a  Tomášem Ja-
hodou. V  krásném slunečném odpo-
ledni 27. června 2019 si to kluci ještě 
rozdali na svých kolech v cyklistickém 
závodě. Vyvrcholení každotýdenních 
sportovních schůzek se tedy vydařilo, 
poděkování patří rodině Trávníkových 
a  Nečasových za technické a  organi-
zační zajištění celé akce i  všem, kteří 
se pěkného odpoledne zúčastnili.

FK

V  pátek 14. června 2019 putovala 
skupinka dětí s  maminkami a  tatínky 
za zvířátky. V parném, už skoro letním 
odpoledni se všichni vydali z  areálu 
sokolovny a hledali směrovky v podo-
bě barevných fáborků. Cesta ukrývala 
tajné zprávy s úkoly pro děti. Děti tak 
měly motivaci spěchat i přes velké hor-
ko stále kupředu, hledat ukryté dopisy 
a  plnit vše, co na nich bylo uloženo. 
V  polovině naší trasy jsme si udělali 
menší odpočinek a  občerstvili se. Do 
cíle, bývalého areálu zemědělského 
družstva, dorazila naše skupinka asi 
po hodině cesty. Na místě nás přiví-
tala paní Ivana Sekaninová, chovatel-
ka koní, skotu a  drobného zvířectva. 
Ve stájích nás hlasitým zařehtáním 
přivítalo několik koní a  poníků. Po-
zdravil nás oslík David, telátka, krávy, 
kozy, slepice a  králíci. Všechny sta-
tečné děti se měly možnost svézt na  
poníkovi – kobylce jménem Ivory.

Pavla Chovancová, Telnické sluníčko

MINISTRANTSKÁ GRAND PRIX

PUTOVÁNÍ ZA ZVÍŘÁTKY S TELNICKÝM SLUNÍČKEM

Stříbrný Ondra Zapletal se svým závodním speciálem.
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Jako každý rok i  letos proběhl letní 
dětský tábor pod záštitou Sokola Telni-
ce. Na dobrodružnou výpravu jsme se 
vydali v  termínu 6.–14. července 2019. 
Již po několik let se s táborníky vracíme 
do malebného kraje v  okolí městečka 
Strážnice. Tábor probíhal kousek od 
Radějova v  rekreační středisku Hutník. 
V letošním roce se tábora zúčastnilo 63 
dětí. Všichni vedoucí se velmi těšili a při-
chystali pro děti pestrý program plný 
her a zábavy. 

Počasí letos nebylo tak příznivé jako 
minulá léta, a proto jsme ani jednou ne-
mohli navštívit nedalekou vodní nádrž 
Lučina, ale to nám nezabránilo prožívat 
jiná parádní táborová dobrodružství! 

Děti spaly v chatičkách po čtyřech, kde 
každý den musely dbát na úklid, který 
byl bodován. Byly rozděleny do oddílů 
podle věku. Nejmladší holčičky si zvo-
lily název Bramborové berušky, střední 
holky byly Zmrzlinky a  nejstarší dámy 
byly Ivetiny květinky. Pánové si zvolili 
také velmi originální názvy. Nejmlad-
ší chlapci byli Aligátoři, střední kluci 
Dřeváci a nejstarší pánové Behemondi. 
Vytvořily si i parádní vlajky. Každý oddíl 
měl svého oddílového vedoucího, pod 
jehož vedením podnikaly děti různé 
výpravy do lesa a plnily disciplíny jako 
např. Bludiště, Běh lesních zvířátek, Sta-
vění domečků pro skřítky, Kimova hra, 
různé překážkové dráhy, střílení z luku, 

Zrnko moudrosti (hledání přísloví, pro 
mladší dětičky hledání různých symbo-
lů), skákání v pytli a různé další sportov-
ní aktivity. Dále byly také děti rozděleny 
do týmů, které byly věkově různorodé. 
Následně celý týden probíhaly tzv. „Tý-
movky“, při kterých proti sobě vždy děti 
hrály nějakou bojovku, jako např. Ruce-
-nohy, Vlajkovanou, Běžeckou štafetu či 
Živé pexeso. 

Nesměla samozřejmě chybět ani Tá-
borová olympiáda, které se zúčastnily 
i děti z příměstského tábora z Uherské-
ho Hradiště, které za námi přijely na 
jeden den na návštěvu. Jedním z  nej-
větších dobrodružství byl Celotáboro-
vý pochod. Letos jsme jej pojaly trochu 

Letní prázdniny jsme zahájili – s více 
než čtyřiceti nadšenými dobrodruhy 
z národů všech světadílů Země a zku-
šenou posádkou – expedicí na ostrovy 
Kiribati v  Mikronésii, kterou pořádala 
CK Eagle. Z přístavu ve městě Acapul-
co jsme vypluli lodí Eagle po řádném 
výcviku. Ani jsme si nezačali užívat 
plavbu, už nás zastihla strašlivá devas-
tující bouře, která nás hnala oceánem, 
dokud jsme nenarazili na břeh ostrova, 
kde se naše loď roztříštila. Ztroskotání 
se obešlo bez ztrát na životech, část 
vybavení a  věcí se  podařilo vylovit 
a z trosek plavidla se nám podařilo po-
stavit provizorní příbytky. Ještě večer 
po  ztroskotání jsme zapálili oheň pro 
připoutání pozornosti případných za-
chránců.

Po zmapování blízkého i vzdálenější-
ho okolí účastníky expedice jsme si po-
tvrdili domněnku, že jsme na ostrově. 
Nález vzácného ptáka bokikokiko nám 
zase potvrdil, že jsme opravdu v oblasti 
ostrovů Kiribati. Zachránci ale žádní ne-
přijeli, přestože jsme zapalovali ohně. 
Na ,,našem“ ostrově jsme tedy setrvali 
několik měsíců, po které jsme se o sebe 
starali, lovili a sbírali potravu, ale i spor-
tovali, udržovali dobrou náladu písně-
mi a  seznamovali se s  kulturami všech 
národů, ze kterých členové expedice 
pocházeli. Dokonce jsme na ostrově 
oslavili i Vánoce (s hostinou s místních 
zdrojů, dárečky pro přátele i vánočními 
pohlednicemi pro naše blízké). 

Dlouhou dobu jsme byli na ostrově 
jen my, ale jednou jsme spatřili cizince. 

Naši průzkumníci zjistili, že jde o ozbro-
jené piráty a  pašeráky. Pro zachování 
našich životů a  vymyšlení plánu jsme 
v  tajnosti prchli do jiné části ostrova. 
Když lodě pirátů odpluly a my se vrátili 
do vyrabovaného tábořiště, pro  potě-
chu našich myslí jsme si zahráli oblíbe-
né hry a na ohni připravili ryby (jelikož 
nic ze zásob po nájezdu nezůstalo). 

Následující den byly zahlédnuty pi-
rátské lodě vracející se na ostrov, tak 
jsme se odhodlali k riskantnímu kroku, 
který ovšem vyšel – přepadli jsme pirát-
skou málo střeženou zbrojnici. Pašeráci 
se o přepadení dověděli a než jsme se 
se zajatci vrátili do tábora, byl obsazen 
piráty. Svedli jsme spolu tedy boj, když 
vyjednávání nebylo možné. A  vyhráli 
jsme – největším úspěchem bylo získání 
satelitního telefonu, skrze který se nám 
podařilo spojit s civilizací. Naše znalosti 
ostrova nám pomohly i přes jazykovou 
bariéru navést zachránce na správné 
místo a  byla nám přislíbena záchrana 
hned v následujícím dni. Ten večer jsme 
slavili a radovali se, připomněli si někte-
rá z  našich dobrodružství a  mimocho-
dem ještě rozdělili pirátskou kořist… 
Zachránci dorazili a my se dostali z os-
trova zpět k našim rodinám (ač jednou 
velkou rodinou jsme se stali i  jako tro-
sečníci).

Více o  našich strastech, dobrodruž-
stvích i úspěších najdete v zápiscích čle-
nů posádky spolu s videozáznamy a fo-
tografiemi, které se nám podařilo poří-
dit na www.oreltelnice.cz/tabor-2019. 

Za CK Eagle a pořadatele akce z řad OJT  
Anna Hrazdírová

SOKOLSKÝ TÁBOR

NA OSTROVY KIRIBATI – ORELSKÝ TÁBOR
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Už několik let k  nám jezdí Sekelo-
vé uctít památku svých předků, kteří 
padli v bitvě tří císařů roku 1805. Stej-
ně tak nás už několik let zvou na ná-
vštěvu k nim, do Sedmihradska. Letos 
jsme se tedy vypravili na tu dlouhou 
cestu spolu s telnickým panem staros-
tou, který kolem sebe měl celkem tři  
tlumočníky.

Z  Telnice jsme vyrazili ve čtvrtek 4. 
července 2019 v šest hodin ráno. V Bu-
dapešti jsme do auta přibrali pana Pavla 
Lelovicse, který je předsedou Brněnské-
ho maďarského občanského sdružení, 
a každoročně se stará o organizaci piet-
ního aktu u pomníků Kopjafa (dřevěné 
kopí).

Další zastávka byla ve městě Debre-
cen, kde na nás čekal můj bratr Alan. 
Dokud ještě bydlel v  České republice, 
tak se spolu s námi staral o údržbu po-
mníků a maďarské hosty. Konečně jsme 
byli všichni pohromadě a  mohli jsme 
směle vyrazit do neznáma.

Po překročení maďarsko–rumunské 
hranice se naše cesta trochu zpoma-
lila, protože naším směrem nevedla 
žádná dálnice. Byla to dlouhá cesta, 
která trvala 14 hodin. Ujeli jsme 1030 
km. Vzhledem k  tomu, že v  Rumun-
sku je ještě o  hodinu více než u  nás, 
dorazili jsme do cíle o  půl jedenácté  
v noci.

Naše první zastávka byla ve městě Gy-
ergyóremete, kde na nás trpělivě čekal 
náš hostitel a  průvodce Nagy József. 
Ubytovali nás v  příjemném penzionu, 
kde jsme okamžitě ulehli.

V  pátek ráno jsme kousek popojeli 
a vyšli jsme na pěší túru do krásné pří-
rody. Tato oblast je ve výšce 750 m nad 
mořem, takže tam byl příjemný vzduch 
a moc hezké výhledy do okolí. Navští-
vili jsme Žabí průsmyk (Békás-szoros) 
a Vražedné jezero (Gyilkos-tó). Na lou-
kách roste nespočet bylinek a  trav, 
a proto tam krávy dojí kvalitní mléko, 
ze kterého se vyrábí sušené mléko na 

výrobu velice dobré domácí čokolády. 
V  lesích je hodně zvěře, hlavně med-
vědů. My jsme ale naštěstí žádného 
nepotkali.

Na oběd jsme šli do místního kultur-
ního domu, kde je velký společenský 
sál a  taky se tam hodně vaří pro za-
městnance a pro důchodce. Po krátké 
odpolední siestě jsme šli na obecní 
úřad, kde nás pozval pan starosta obce, 
pan Laczkó-Albert Elemér. Příjemně 
jsme poseděli v  zasedací místnosti, 
kde si oba páni starostové popovídali 
o chodu svých obcí a životě obyvatel. 
V  Gyergyóremete mají základní i  ma-
teřskou školu, sportovní halu, kostel, 
zdravotní středisko a  obchody. Obec 
má 6 100 obyvatel.

Odpoledne jsme navštívili dva vod-
ní mlýny v  obci. Jeden spravuje obec 
a  snaží se ho zachránit i  s přilehlým 
domečkem, typickým pro tento regi-
on. V dalším ještě hospodaří jeho ma-
jitelka, která tam má stav a tká na něm 

kreativněji a zábavněji, a to jako velkou 
Honbu za pokladem. Děti šly celou dobu 
po barevných fáborkách a plnily nejrůz-
nější záludné úkoly, rébusy a hlavolamy. 
Menší děti ušly za ten den přes 5 kilome-
trů a všichni ostatní měli v nohách něco 
kolem 15 kilometrů. Na konci cesty děti 
čekal velký a zasloužený poklad, který si 
ale samozřejmě musely nejdříve najít! 

Kromě sportování jsme také často 
tančili. Proběhly dvě táborové diskoté-
ky. Na první si děti dokonce připravily 
vtipné scénky s  tématem filmových 
žánrů. Velmi oblíbenou hrou byl Šáte-

ček, což je hra k táborovému ohni, který 
se zapaloval každý večer. Děti každou 
noc držely hlídky po oddílech, aby nás 
někdo ve spánku neunesl. Jejich nebo-
jácnost jsme si samozřejmě vyzkoušeli 
i  na Stezce odvahy, kterou absolvoval 
téměř každý táborník úplně sám!

Dále děti měly možnost plnit různé 
táborové „bobříky“. Letos mezi ně patřil 
bobřík odvahy, mlčení, slepoty, hbitosti 
a zdatnosti. Pokud děti splnily všech pět 
malých bobříků, dostaly velkou Bobří 
medaili a odměnu! Pro velké oddíly byly 
připraveny noční hry jako např. Světlu-

šky. Byla to velká legrace a  naštěstí se 
nám vždy vrátili všichni a v pořádku. 

Letošní tábor byl skvělý! Myslím si, že 
si z  něj děti odvezly spoustu vzrušují-
cích zážitků. Moc děkuji všem vedoucím 
a  naší milované zdravušce Jarušce za 
jejich ochotu, kreativitu a  péči, kterou 
projevovali po celou dobu. Všem nám 
bylo smutno, že se už musíme rozlou-
čit, ale doufám, že se za rok opět všichni 
sejdeme a  zažijeme zase nová parádní 
dobrodružství! 

Veronika Slezáková,  
jménem všech organizátorů

NÁVŠTĚVA U NAŠICH SEKELSKÝCH PŘÁTEL V SEDMIHRADSKU
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koberce. V  nádrži, kde protéká a  točí 
se voda, paní majitelka pere velké ko-
berce a  jiné prádlo i  svým sousedům 
– je to taková ekologická automatická 
pračka.

Na večeři nás pozval pan starosta 
Laczkó do nedaleké stylové restaura-
ce. Při přátelském posezení došlo i  na 
zpěv lidových písní. Začal náš pan sta-

rosta František a pak ho vystřídal jeho 
protějšek, ke kterému se svorně přidali 
i  tři jeho kolegyně z  obecního úřadu. 
Večer rychle uběhl, a tak jsme se vydali 
na zpáteční cestu. Oba páni starosto-
vé seděli vpředu a opět se zpívalo. Při 
lidových písních „Na tých panských 
lukách“ a „Čerešničky“ jsme s  údivem 
zjistili, že na stejnou melodii existuje 

maďarský i český text, takže zapěl smí-
šený sbor, nejen co se pohlaví týče, ale 
taky řeči.

V sobotu ráno jsme se v krásném sále 
kulturního domu zúčastnili přednášky 
o  Sedmihradsku v  letech 1918–1919, 
kterou vedl náš průvodce József Nagy, 
čerstvý doktor historie. Přednášel pro 
středoškoláky z Budapešti, kteří vyhrá-
li celostátní soutěž ve znalosti historie. 
Náš pan starosta měl ze tří stran si-
multánní překlad, takže si z přednášky 
snad taky něco odnesl.

Na oběd jsme odjeli do města Csík-
somyló, kde nás ve svém domě po-
hostil jeden z našich známých husarů 
s  manželkou. Po příjemném popoví-
dání jsme se odebrali k  nedalekému 
pomníku na kopci Nyerges, kde už na 
nás čekala další skupina v  krásných 
uniformách. Společně s nimi a dalšími 
hosty jsme položili věnce k  pomníku 
padlých z  revoluce v  roce 1848. Na 
kopci nad pomníkem je mezi stromy 
ukryté malé pietní místo, kam dříve 
lidé přinášeli vrbové proutky s maďar-
skou stužkou a zapichovali je do země, 
protože přinášet kytky k pomníku bylo 
zakázané. Po uvolnění situace v deva-
desátých letech minulého století byly 
tyto proutky vyměněny za dřevěné 
pomníky kopjafa. Na každém je ná-
pis se jménem dárce, buď jednotlivce, 
nebo různých organizací a spolků.

S našimi hostiteli z obce Gyergyóremete

S uniformovanými vojáky před pietním aktem
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  PROMÍTÁNÍ LETNÍHO KINA  
KINEMATOGRAFU BRATŘÍ ČADÍKŮ

Stejně jako v  předchozích letech, 
i  letos přijel do Telnice Kinematograf 
bratří Čadíků rozdávat filmové zážitky 

z  české filmové produkce. V  nabídce 
byly tentokrát v  termínu 7.–10. čer-
vence tyto filmy: Čertí brko, Hastr-

man, Chata na prodej a Po čem muži 
touží. Letošní počasí nám celkem přá-
lo, i když večery byly poněkud chlad-
nější. Večerní chládek necelým čtyřem 
stovkám diváků příjemné filmové zá-
žitky nezkazil. Největší návštěvnost 
letos zaznamenala komedie v  hlav-
ní roli s  Jiřím Langmajerem a  Annou 
Polívkovou s  názvem Po čem muži 
touží. V  průběhu promítání moh-
li také diváci přispět dobrovolným 
vstupným na charitativní účely Kon-
ta bariéry Nadace Charty 77. Celkově 
se letos vybralo 15 579 korun, což je 
nový rekord této „filmové“ charitativní 
sbírky v Telnici. Děkujeme všem, kte-
ří touto cestou pomohli dobré věci. 
Celý projekt promítání letního kina 
byl hrazen z  rozpočtu obce Telnice. 
Za spolupráci také děkujeme Sokolu  
Telnice.

FK

Poté jsme ve městě Kézdivásárhely 
navštívili muzeum panenek, kde měla 
paní majitelka otevřeno už jen kvů-
li naší výpravě. Další muzeum, které 
jsme navštívili, patřilo panu sběrateli, 
který měl neskutečnou sbírku několika 
druhů předmětů, staré fotografie měs-
ta, hmoždíře, žehličky, zámky, kávové 
lžičky, známky, odznaky a ještě mnoho 
dalšího. Toto město je taky vyhláše-
né výrobou domácího perníku, tak-
že jsme museli ochutnat i  ten. Jeden 
místní pekař domácího perníku nás 
srdečně přivítal, i když už bylo k veče-
ru. Mohli jsme si u  něj nakoupit jeho 
dobroty.

V  zahradní restauraci jsme si dali 
s  našimi přáteli večeři a  rychle jsme 
ujížděli se ubytovat. Třetí noc jsme se 
ubytovali ve městě Csíkszereda. Ráno 
jsme s panem starostou navštívili ne-
daleký kostel, kde jsme se zúčastnili 
mše svaté. Místní lidé říkají kostelu 
andělíčkový, protože je zdoben an-
dílky. Má tvar kruhu, a proto je uvnitř 
zajímavě řešený. Oltář je uprostřed 
a lavice jsou okolo něj ve třech řadách. 
Je tam i ochoz, kde je taky hodně mís-
ta k  sezení. Jsme rádi, že jsme mohli 
být v  takovém hezkém a  zajímavém  
kostele.

Pak už jsme se vydali pomalu na ces-
tu domů. Ještě jsme měli jednu zastáv-

ku ve městě Korond, které je známé 
výrobou typických výrobků keramiky. 
Tam nás opět čekali naši další přátelé 
z  města Sováta se svým panem mís-
tostarostou. Po malém nákupu suve-
nýrů nás doprovodili na poslední za-
stávku našeho výletu, a  to k  solnému 
jezeru, kterému říkají Medvědí, proto-
že má tvar rozprostřené medvědí kůže. 

Jezero je asi 18 m  hluboké. V  jeho 
spodní polovině je voda slaná a v hor-
ní polovině sladká. Když se v něm člo-
věk koupe, tak ho slaná voda nadnáší. 
Odpoledne mezi jednou a  třetí hodi-
nou se v  jezeře nesmí nikdo koupat, 
aby se slaná a sladká voda opět vrátily 
do svojí poloviny.

Ještě jsme si s  našimi přáteli dali 
oběd v rybářské baště a trochu si po-
povídali o životě místních obyvatel. Ve 
dvě hodiny jsme se rozloučili a vydali 
jsme se opět na tu nekonečně dlou-
hou cestu domů.

V  Debrecenu jsme vysadili Alana 
a v Budapešti pana Lelovicse. Pak nám 
zbývalo posledních 300 kilometrů 
k domovu. V noci to bylo náročné, ale 
zvládli jsme to a ve dvě hodiny po půl-
noci jsme šťastně dorazili do Telnice.

Naši sekelští přátelé jsou velice po-
hostinní a  přátelští lidé. Rádi by se 
s námi setkávali častěji, nebýt té hroz-
né dálky. V  listopadu se ale s  někte-
rými opět setkáme na pietním aktu 
u pomníků Kopjafa v Telnici, těšíme se. 
Třeba dorazí tentokrát i  zpívající pan 
starosta Laczkó-Albert Elemér. Náš 
pan starosta mu slíbil, že si spolu zno-
vu zazpívají a pokusí se najít více písní 
na společný nápěv. Tak uvidíme.

Monika Haniková

Monika Haniková uprostřed mnoha 
kopjaf – kopec Nyerges
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V neděli 14. července 2019 se při mši 
svaté rozloučila telnická farnost, obce 
Telnice a Sokolnice a  také Orel jedno-
ta Telnice s  panem farářem Vladimí-
rem Langerem. Všichni mu přáli hodně 
zdaru v  jeho novém působišti v Horní 
Slatině na Vysočině. Po mši svaté pro-
běhlo přátelské posezení na kostelním 
nádvoří, při kterém zahrála Telničanka 
pod taktovkou Aleše Kučery a  všichni 
přítomní mohli ochutnat z  rozmani-
tého občerstvení, které připravili sami 
farníci. Místem dalšího působení otce 
Vladimíra bude Horní Slatina a  blízké 

okolí (poblíž Dačic). Starosta obce se 
s  otcem Vladimírem rozloučil těmito 
slovy:
Milý otče Vladimíre,

čtyři roky uplynuly jako nic. Odhadem 
jsme spolu s tebou slavili snad tisícovku 
mší, desítky křtů a svateb, ale také se roz-
loučili s desítkami farníků, kteří odešli na 
věčnost. Pod tvým vedením se nevídaně 
opravila a  zmodernizovala fara a  horní 
část kostelní věže, a přesto dnes farnost 
nemá žádné dluhy. Farníci pomáhali 
finančně, ale i  prací. Naše farnost na-
dále žila pestrým životem, a to jak v du-

chovní, tak i v kulturní rovině. V přístupu 
k mládeži, ale i dalším skupinám s tebou 
přišly nové směry a nápady.

Některým z nás chvíli trvalo, než jsme 
našli společnou řeč. Mnohým se to poda-
řilo, s  některými se cesty nepotkaly. Ně-
kteří však překročili práh, který bylo dří-
ve nemyslitelné překročit. A to jistě není 
dobré znamení ani pro nás, ani pro naši 
farnost. Výsledkem je toto dnešní před-
časné loučení. Mají-li mít všechny tyto 
okamžiky a  oběti do budoucna nějaký 
pozitivní význam, měli bychom hledat 
upřímné cesty k tomu, aby se to již nikdy 
neopakovalo. Aby se zájmy jednotlivců, 
různých skupin, rodin, spolků či částí 
farnosti nestavěly nad společný duchov-
ní cíl a  hlavní smysl toho, proč uvnitř 
našeho společenství spolu všichni vy-
znáváme jediného Boha a  Pána našich  
životů.

Milý otče Vladimíre, byli bychom ve-
lice rádi, kdybys na naši farnost a  far-
níky vzpomínal v  dobrém. Jsem si jistý, 
že v  srdcích mnohých z  nás zůstáváš 
dál přítomen a  svými modlitbami s  te-
bou nepřestaneme být i  nadále spojeni. 
Děkujeme ti za vše, co jsi pro nás a naši 
farnost vykonal. Přejeme ti hodně zdaru 
a  vyprošujeme Boží požehnání pro  tvé 
nové dílo, které tě na Vysočině už jistě 
vyhlíží. A  kdykoliv se tvé cesty budou 
blížit našemu kraji, jsi vždy mezi námi 
srdečně vítán. Na závěr bychom tě chtě-
li poprosit o požehnání pro nás všechny  
a naši farnost.

FK

ROZLOUČENÍ S P. VLADIMÍREM LANGEREM 
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Jako se prý pachatelé vrací na místo 
činu, tak i  my jsme se letos rozhodly 
vrátit po pěti letech na místo činu – na 
faru v Nížkovicích. Všechny holky, které 
7. července 2019 přijížděly na tábor, asi 
překvapilo, že se octly na Mezinárod-
ním letišti Nížkovice. Nížkovická fara se 
totiž proměnila v  letadlo, a  díky tomu 
jsme se každý den mohly probudit 
v jiné zemi.

Celkem nás čekalo pět zastávek, a to 
v Číně, Anglii, Americe, Řecku a na Ha-
vaji. V každé zemi jsme potkaly někoho 
zajímavého, ať už to byly Řekyně v chi-
tonu, krásné gejši, sama britská krá-
lovna, nebo havajské tanečnice. Při ná-
vštěvě Ameriky jsme dokonce pronikly 
přímo do tábořiště indiánského kmene.

Dvanáct pasažérek se rozdělilo do tří 
skupin: Letci, Šmoulinky a  Zlatí jedno-
rožci. Holky soutěžily ze všech sil, i když 
je vždy nečekaly jen jednoduché disci-
plíny. Zkuste hrát vlajkovanou mezi in-
diány, hledat pandu v Číně, jet anglický 
dostih, sportovat jako na olympiádě, 
anebo dělat želví závody. Nic snadného. 
Naše pasažérky byly ale moc šikovné 

a  nakonec v  celotáborové hře zvítězil 
tým Letců. Z tohoto týmu také vzešla ví-
tězka individuální soutěže Kája Gabrhe-
lová, protože získala do svého cestovní-
ho pasu nejvíce razítek. 

Kdo by si ale myslel, že se jenom sou-
těžilo, neměl by pravdu. Zkusily jsme 
jíst čínskými hůlkami, podívaly se k  řá-
dovým sestrám do Slavkova, vyráběly 
a tvořily, zachraňovaly kapitána, pozná-

V neděli 4. srpna 2019 jsme přivítali 
nového duchovního správce naší far-
nosti. Svou první mši svatou v  Sokol-
nicích, Telnici a  Praci sloužil P. Oldřich 
Chocholáč a  byl v  telnickém, pratec-
kém kostele a  sokolnické kapli slav-
nostně přivítán. Při této příležitosti byla 
otci Oldřichovi předána „olympijská“ 
kytice, vyzdobená ve tvaru olympijské 
pochodně. Ta má symbolizovat po-
žehnání Ducha svatého, které farníci 
vyprošují jak novému panu faráři, tak 
i celé farnosti. Oheň je také symbolem 
lásky a  právě si všichni jistě přejeme, 
aby působení otce Oldřicha provázela 
ve všech třech vesnicích skutečná křes-
ťanská láska.

Všichni farníci ze tří obcí byli panem 
farářem srdečně pozváni na odpoled-
ní přátelské setkání na nádvoří farního 
kostela sv. Jana Křtitele v  Telnici. Asi 
160 příjemně naladěných farníků se tak 
seznámilo při neformální příležitosti 
se svým novým duchovním správcem 
a  vyslechlo si spousty zajímavých in-
formací o  jeho životě, vzdělání, rodině 
či plánech do budoucna. Co na sebe 
neprozradil otec Oldřich sám, se snažily 

doplnit ještě položené otázky z  pléna, 
na které měl pan farář mnohdy vtipné 
a pohotové odpovědi.

O šesté večerní se všichni za zvuku 
zvonů pomodlili společnou večerní 
modlitbu Anděl Páně. Příjemnou atmo-
sféru doplňovala svým tradičně skvě-
lým zvukem cimbálová muzika Donava, 
košt dobrého vína nabídlo vinařství Ro-

zařín Richarda Janouška. Nechybělo ani 
dobré občerstvení jak z vlastních zdro-
jů, tak i z rukou mistrů grilu.

Děkujeme všem za pomoc s  organi-
zací tohoto milého setkání a  otci Old-
řichovi vyprošujeme požehnání Ducha 
svatého do jeho služby a  těšíme se na 
spolupráci s ním.

FK

DÍVČÍ TÁBOR – NÍŽKOVICE 2019

PŘIVÍTÁNÍ OTCE OLDŘICHA V TELNICKÉ FARNOSTI
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valy chutě exotického ovoce, a  taky si 
užily vodní bitvu.

Co nemohlo chybět, byla parádní 
stezka odvahy, kterou nám již tradičně 
připravila strašidla z  Telnice a  ze So- 
kolnic.

Nezbytnou součástí letadla byl skvě-
lý pilot a báječné letušky. Bez koho by 
se ale pasažérky ani posádka nemohly 

obejít, byl tým Hanka a Hanka zajišťující 
zásobování letadla a  přípravu vynikají-
cích pokrmů.

Když opomeneme pár turbulencí 
a jedno odložené přistání, tak jsme celý 
týden letěly bez komplikací a poslední 
den se vrátily do naší rodné vlasti.

Děkujeme všem úžasným tábornicím 
za to, že se nebály nasednout s námi do 

letadla, protože poté, co jsme se z  vy-
právění našeho pilota dozvěděly, co 
všechno s letadlem zažil, nebylo vůbec 
jisté, jestli se vrátíme. A největší díky pa-
tří Bohu. Za všechno.

Tak snad zase za rok!

Lucie Jahodová,  
za všechny organizátory

V  letošním roce vyrazili v  neděli 21. 
července 2019 naši ministranti nedale-
ko za historickou hranici Moravy – pří-
mo do srdce krásného východočeského 
městečka Polička, kde nás na faře přiví-
tal místní pan farář Tomáš Enderle. Ten 
se činil vskutku jako dobrý hostitel, při-
čemž jsme od něj „na zub“ dostali dva 
plechy fantastického domácího Tirami-
su (pro děti i ve variantě bez alkoholu). 
Moc děkujeme! Aby toho nebylo málo, 
byli jsme v  pondělí a  úterý pozváni na 
ranní tichou mši do kaple uvnitř budovy 
fary, kterou s ním koncelebroval známý 
křesťanský spisovatel a  přispěvatel do 
ministrantského časopisu Tarsicius otec 
Štěpán Smolen.

Připravili jsme si táborová trička, tý-
mové vlajky, do roztrhaných ponožek si 
vyrobili bojové papírové koule a mohli 
vyrazit vstříc dalším zážitkům. Progra-
mu jsme měli velmi mnoho, ať už to 
byly všelijaké sportovní soutěže, různé 
druhy her, tvoření, ale třeba netradičně 
také zálesácké vaření v  přírodě, stavě-
ní domečků apod. Však by vám mohlo 

19 kluků z Telnice, Otmarova, Sokolnic, 
Jakubova a Litohoře vyprávět. Po celou 
dobu nás doprovázeli manželé Trávní-
kovi s  dětmi, babička s  dědou a  vnuč-
kou Blažkovi, ale také kreativní kon-
zultantka a au-pair Markéta Kroutilová. 
O naše mlsné jazýčky se staraly Maruška 
Blažková s Terezkou Trávníkovou – moc 
děkujeme, v závěru došlo i na oblíbené 
bramboráky! Mňam!

Náš tábor měl velké požehnání v tom, 
že se jej přímo či nepřímo účastnila celá 
řada dalších kněží. Za všechny můžeme 
jmenovat především otce Ladislava Ko-
zubíka, který se nám snažil věnovat ka-
ždou volnou chvíli, která mu při vedení 
sebranické salesiánské komunity zbý-
vala. Pozdravit nás přišel také další sale-
sián a bývalý telnický kněz Milan Majo 
Mihulec, který do nedalekých Sebranic 
přivedl pražské ministranty z  Kobylis, 
kteří s  námi odehráli přátelský fotba-
lový zápas na velkém travnatém hřišti 
a také velký florbalový turnaj (8 minist-
rantských mužstev). Přijel za námi také 
P. Vladimír Hubálovský, mladý minorita, 

který nám vyprávěl o  životě sv. Fran-
tiška z Assisi a  také o  třech františkán-
ských řádech. Kluky jistě také potěšilo 
to, že jim přivezl film o  tomto velkém 
světci, jehož jméno dnes nosí součas-
ný papež. Právě téma „7 dní v  Assisi“ 
bylo ústředním motivem našeho celé-
ho tábora, a tak jsme byli moc rádi, že 
za námi otec Vláďa dorazil až z Jihlavy 
a celý den se nám věnoval, včetně toho, 
že si s  námi zahrál náš táborový tur-
naj ve fotbale. To otec Ladislav se zase 
hned chopil kladívka a  pomáhal všem 
tvořit dřevěný kostel, který si každý měl 
vyrobit na památku – po vzoru sv. Fran-
tiška tedy došlo i  na našem táboře na 
stavbu kostela.

Setkali jsme se také s P. Josefem Kopec-
kým, který i  pro nás sloužil mši svatou 
v  nedaleké Lubné. Té jsme se zúčastnili 
nejen jako ministranti, ale i  jako malý 
pěvecký sbor, který pod taktovkou kyta-
risty otce Ladislava a s klávesami Terezky 
Trávníkové snad aspoň málem obohatil 
oslavu svátku apoštola Jakuba. Na roz-
loučenou jsme se měli možnost setkat 
také s  otcem Mílou Brhelem, který nás 
mile pozdravil při nedělní mši svaté v po-
ličském kostele sv. archanděla Michaela.

Milá a  přátelská atmosféra provázela 
celý náš tábor a snad ji nějak nezkazily 
ani zdravotní komplikace, se kterými 
jsme se museli vypořádat. Ba naopak, 
kluci se moc těšili a každý den se modlili 
za návrat hlavního vedoucího Ferryho 
Kroutila ze svitavské nemocnice. Skvě-
lá parta spolu strávila týden především 
v Poličce na faře a školním multifunkč-
ním hřišti, v Sebranicích na farní zahra-
dě, hřišti, v  lese a na louce, v Lubné ve 
sportovní hale Skalka, v Litomyšli na pa-
rádním Adventure minigolfu či v areálu 
úchvatného zámku v  Nových Hradech 
s jeho zábavným přírodním labyrintem, 
muzeem motokol, klobouků atd. Atmo-
sféra noční farní zahrady pod kamen-
nou věží středověkých hradeb a  pod 
věží nádherného gotického chrámu sv. 
Jakuba se stala vhodným místem pro 

MINISTRANTSKÝ TÁBOR V POLIČCE 
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Letošní 9. ročník Letního dětského tá-
bora Draci z Tennessee se odehrával od 
21. do 27. července 2019 nedaleko Buch-

lova a Uherského Hradiště v rekreačním 
středisku Vlčák. Samotné ubytovací stře-
disko se nachází za městysem Osvětima-

ny v zalesněné oblasti Pastviny v podhů-
ří Chřibů. Atmosféra se nesla ve sportov-
ním duchu, program byl bohatý, ceny se 
do poslední rozdaly. Letos jsme navštívili 
s dětmi Kyjov a hrad Cimburk. Zde si děti 
opekly na nádvoří hradu špekáčky a hle-
daly poklad, vyráběly jsme s akrylovými 
barvami na hrnky, praky, hráli různé hry 
(i míčové) a užívali si prázdnin. Naši ve-
doucí dělali pro děti možné i nemožné, 
aby měly děti na co vzpomínat. Na tábor 
za dětmi letos zavítali místní dobrovolní 
hasiči, dětem předvedli svoji techniku 
a  první pomoc, na konec si děti mohly 
také vyzkoušet i  stříkaní z  hadic. Může-
me říci, že se letošní tábor se perfektně 
vydařil a že se děti bavily každý den.

Touto cestou bych ráda poděkovala 
našim dlouholetým sponzorům, i z řad 
rodičů, panu Jedličkovi. Také chci podě-
kovat Jiřímu Hrazdírovi z TJ Orel Telnice. 
V příštím roce se těšíme na viděnou. Ter-
mín bude 19.–25. července 2020.

Olga Netolická, Draci z Tennessee

noční hru se zapomenutým františkán-
ským  poustevníkem. Po letech jsme si 
také zahráli hru vyměňovačka, a mohli 
jsme tak ocenit štědrost a vstřícnost se-
branických obyvatel. Kreativitu si kluci 
rozvíjeli nejen u stavby kostelíků, ale i u 
modelování františkánských křížků či 
výroby slizu (to se jim moc líbilo).

I když to není to hlavní, proč jsme na 
tábor jeli, přesto se sluší napsat, že tá-
borovou hru v  mladší kategorii vyhrál 
Standa Beran ze Sokolnic a  ve starší 
Peťa Gabrhel z Telnice. Nejlepší týmem 
se stali modří Aquameni pod vedením 
Kuby Chovance. Gratulujeme!

Velké díky patří všem, kteří se na orga-
nizaci tábora podíleli: kromě skvělých 
kuchařinek děkujeme také oběma řidi-
čům a  technickým spolupracovníkům 
Kájovi Blažkovi st. a  Kubovi Trávníkovi 
a  také Pavlovi Zapletalovi za jeho po-
moc a  finanční podporu. Nezapome-
nutelným se tento tábor jistě stal pro  
Ferryho Kroutila, který měl na starosti 
programové vedení tábora – díky Fan-
do! Jednou z nejvýraznějších osobností 
se stal asistent vedoucího tábora a au-
tor dřevěných kostelíků Jirka Budík, 
jehož jméno s  oblibou skandovali při 
sportovních soutěžích kluci z pražských 

Kobylis, díky Jirko! Zvláštní poděkování 
patří všem zmíněným kněžím, přede-
vším otci Ladislavovi, Tomášovi a Vladi-
mírovi.

Díky také všem skvělým účastníkům 
za jejich pohodový přístup a kamarád-
ství a  také jejich rodičům za spoluprá-
ci. Děkujeme také všem kněžím, kteří 
se o  nás jakýmkoliv způsobem starali, 
pomáhali a žehnali nám. Na závěr chci 
poděkovat také našemu Pánu za to, že 
jsme všechny ty zdravotní komplikace 
a  virózy ustáli a  ve zdraví se v  neděli  
28. července zase vrátili domů. Tak tře-
ba zase za rok.  FK

Začátkem srpna odjeli telničtí a  so-
kolničtí mládežníci z  naší farnosti 
na šestidenní pobyt do malé ves-
ničky na Vysočině jménem Heřma-
nov. Po náročné cestě s  krosnami na 
zádech jsme dorazili na tamní faru. 
Místo večeře jsme si opekli špekáčky  
a kukuřici. 

Sobotní den byl ve znamení smíchu 
a zábavy. Večer nás přijel navštívit otec 
Oldřich a přivezl i krabičku svatebního 
cukroví. Díky panu faráři jsme moh-
li přijmout svátost smíření. A  potom 
měla většina z  nás možnost zazářit 
v karaoke.

Každý den nás pravidelně v šest ho-
din ráno budily kostelní zvony a o ho-
dinu později budíček v podobě klučičí-
ho zpěvu a hry na kytaru. Neděli jsme 
začali mší svatou, po níž jsme se vydali 
na nedalekou louku, kde jsme prověřili 
své znalosti v oblastech sportu, histo-
rie, zeměpisu, přírody a života vedou-
cích. Odpoledne jsme se pak vyčerpali 
při hře „Seminář“. Večer nás pak čekala 
soutěž náhodně vytvořených dvojic, 
které mezi sebou soupeřily v netradič-
ních disciplínách.

V pondělí ráno jsme zjistili, že během 
noci zmizeli vedoucí, a  tak jsme se je 

vydali hledat. Stopování trvalo dlou-
hých dvanáct kilometrů a  bylo plné 
náročných úkolů. Následovalo jídlo 
a dlouhý odpočinek a večer byl připra-
ven film a popcorn.

V  úterý ráno nás překvapila ranní 
modlitba, kterou byly chvály. A  po 
zbytek dne jsme si užívali společný čas 
zpíváním, hrami a  fotbalem. Poslední 
večeře byla v  podání Jirky a  Fandy – 
ty nejlepší párky na světě. Na večerní 
program jsme se ocitli v  Kasinu, kde 
jsme mohli vyzkoušet poker, blackjack, 
kostky, ruletu, střelbu, ale taky zajít do 
baru.

LETNÍ TÁBOR DRACI Z TENNESSEE

POBYT MLÁDEŽE V HEŘMANOVĚ
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  TELNIČTÍ SOKOLI PŘI OSLAVÁCH  
100. VÝROČÍ SOKOLA GAJARY

V sobotu 20. července 2019 se br. Zde-
něk Sedlák, Ladislav Kozelek, Jiří Sekani-
na, Pavel Sekanina, Jiří Netolický a  ses. 
Zdeňka Šafářová zúčastnili oslav 100. 
výročí založení TJ Sokol v obci Gajary na 
Slovensku. Při slavnostním nástupu bylo 
požehnáno nejen všem zúčastněným, 
ale také celému Sokolu za jeho činnost 
a práci pro mládež místním panem fará-
řem Peterem Čižmárem. Při této příleži-
tosti předal br. Z. Sedlák dámský sokol-
ský kroj starostovi TJ Sokol Gajary. Tento 
kroj darovala ses. Květa Sedláková.

Sokol Gajary pojal tyto 
oslavy ve sportovním 
duchu, a tak jsme se i my 
přihlásili do turnaje v pé-
tanque. Na startovní čáře 
se sešlo osm družstev 
různých věkových kate-
gorií. Družstvo  Sokola 
Telnice ve složení Z. Sed-
lák, L. Kozelek a  Z. Šafá-
řová, přestože tuto hru 
nikdy nehrálo, obsadilo 
úžasné 2. místo.

V odpoledních hodinách nás čeka-
la slavnostní tabule, při které pronesli 
zdravice starostka Sokola Bratislava, 
starostka Sokola Trenčín a někdejší sta-
rosta Sokolské unie Slovenska. Po zápi-
su do obecní knihy předal starosta TJ 
Sokol Gajary diplomy a poháry a potom 
už nás čekala večerní zábava s  živou 
hudbou. 

Závěrem přejeme Sokolu Gajary mno-
ho úspěchů a sil do dalších 100 let jejich 
úspěšné činnosti.

Zdeněk Sedlák, TJ Sokol Telnice 

Během těchto dnů postupně všem 
přicházely dopisy, které měly stejného 
odesílatele, Boha, což nám dalo hodně 
podnětů k  přemýšlení a  povzbuzení. 
Na konci pobytu všem přišel také balí-
ček, ve kterém byl ukrytý Nový zákon. 
Téma celého pobytu bylo „Můj příběh“. 
Někteří z vedoucích nám vyprávěli ten 
svůj a snažili se nás motivovat k životu 
s Bohem.

A kuchyň – ta patřila všem. Každý 
den vařil někdo jiný a  jídlo bylo vždy 
dobré. Jako náhradu různých sociál-
ních sítí jsme spustili vlastí sociální síť 
„Koště“. Tam měl každý možnost na-
psat někomu dalšímu vzkaz, zprávu 
nebo třeba nalepit obrázek. Myslím, že 
společný čas jsme si moc užili, a už se 
těšíme na páteční setkávání.

Za všechny spokojený účastník

Slovenští Sokolové (uprostřed se starostou Sokolské unie  
Slovenska Vladimírem Holčíkem)

Stříbrný telnický pétanquový tým (Z. Sedlák,  
Z. Šafářová, L. Kozelek)
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O prvním srpnovém víkendu 2019 se 
v Telnici setkalo několik manželských párů 
s dětmi na přípravném víkendu před kur-

zem Manželských setkání, který se koná 
každé léto v Litomyšli. Manželská setkání 
jsou iniciativou křesťanských manželů, 

kteří usilují o  obnovu, zlepšení a  upev-
nění vztahů v manželství a v rodině. Vět-
šina rodin byla ze severních, někteří také 

O letošních letních prázdninách se 
poprvé v  Telnici uskutečnil příměstský 
tábor nazvaný: „Prázdniny u koní“, který 
probíhal ve třech turnusech v  telnické 

stáji rodiny Sekaninových (1.–5. 7., 15.–
19. 7., 5.–9. 8. 2019). Každodenní pro-
gram začínal snídaní nejdřív koní (zvířat) 
a  pak i  dětí. Po ní si děti vyčistily koně 

a šly jezdit. Po jízdě děti vyčistily koním 
stáj a společné poobědvaly. V průběhu 
poledního klidu si účastníci vyráběli 
různé předměty s  koňskou tématikou 
a následovala další jízda na koni. Mnozí 
si zajezdili opravdu celých pět dní, ně-
kterým už ale opravdu docházely síly. 
Bylo milé, že se tábora zúčastnily hlavně 
děti, které chodí pravidelně po celý rok 
do našeho farmářského kroužku. Na pa-
mátku se všichni mohli na koni vyfotit 
v různých kostýmech.

O víkendu 10.–11. srpna se pak „naše 
farmářské děti“ zúčastnily Jezdeckého 
dne Kaverto v Nikolčicích, kde se všich-
ni (vč. koní) zařadili do startovního pole 
15 jezdců a  odnesli si pěkné výsledky 
z trailových závodů. Nejlépe se umístil 
Vítek Dvořák (8.), Barbora Sekaninová 
(11.), Lucie Kašparová (12.) a Charlotte 
Prášková (13.). Na to, že to byl jejich prv-
ní životní závod, je to naprosto úžasný 
výsledek. Ještě jednou gratulujeme!

Stáj Sekaninových

MANŽELSKÁ SETKÁNÍ V TELNICI

Focení v kostýmech

Telnické děti na trailovém hobby závodu

  PRÁZDNINY U KONÍ V TELNICKÉ STÁJI  
RODINY SEKANINOVÝCH
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z východní Čech a z Moravy. Společný čas 
jsme využili k přípravě kurzu, ale i společ-
nému výletu do okolí Boleradic a Klobouk 
u  Brna. Turistiku jsme završili v  těšanské 
Maryše pozdním obědem a  návštěvou 
kovárny. V sobotní večer ochutnali účast-
níci moravská vína při řízené degustaci 

v  podání Richarda Janouška z  vinařství 
Rozařín a  jeho milé cimbálové muziky. 
Pozdravit nás dorazil i nový telnický pan 
farář Oldřich Chocholáč, který se ten ví-
kend čerstvě nastěhoval na faru. Atmo-
sféra večera byla radostná, koštovalo se, 
zpívalo a tancovalo. Návštěva jižní Mora-

vy a prožití naší historie a folkloru sklidily 
mezi účastníky velké ohlasy. Děkujeme 
obci Telnice a  ZŠ Telnice za poskytnutí 
azylu v prostorách MŠ a ZŠ. Více informací 
o  kurzech Manželských setkání najdete 
na www.centrumprorodinu.cz.

Petr a Zdeňka Wajdovi

Telnická rodina Jaroslava Kříže reno-
vuje historické autobusy od roku 1997 
a za tu dobu vdechla nový život už ně-
kolika desítkám vozů. Zákazníky jsou 
většinou nadšenci starých veteránů po 
celé zemi a někteří z nich se do Telnice 
znovu vrátili v  sobotu 24. srpna 2019, 
aby potěšili místní i přespolní návštěv-
níky svými krásnými historickými vozy. 
Stejně jako loni nechyběly autobusy RO, 
RTO Škoda 706, Karosa ŠL, ale také ha-
sičské speciály a nově nákladní vozidlo 
Škoda RO Barča i  osobní vozy značky 
Tatra, Fiat a Škoda. 

Dopoledne byli všichni účastníci při-
vítáni Monikou Součkovou v dobovém 
oblečení a  pozváni k  prohlídce všech 
vystavených exponátů. Po vynikajícím 
obědě v  místní restauraci U  Seňora se 
zástupy mladších i starších zájemců vy-
daly na prohlídkovou jízdu autobusy na 
zámek do Slavkova u Brna. Díky spolu-
práci s  vedením zámku bylo umožně-

no zaparkovat vozy na terase zámecké 
zahrady a každý si mohl na tomto nád-
herném místě užít dvě hodiny po svém. 
Někteří vyrazili na prohlídku zámku, 
jiní si užili osvěžujícího klidu v zahradě, 

další navštívili centrum města. Panova-
lo příznivé počasí, takže si lidé mohli 
pořídit spousty nezapomenutelných 
záběrů s  historickými vozy a  zámkem 
v pozadí. 

VETERÁN BUS KŘÍŽ – II. ROČNÍK
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Letošní folklorní setkání v  Telnici se 
oproti minulému ročníku neslo v duchu 
krásného počasí. V kostele sv. Jana Křtite-
le všechny přivítal otec Oldřich a osvětlil 
význam slova folklor. Následovalo po-
žehnání a průvod krojovaných z náměstí 
na sokolovnu. Cestou nás doprovázela 
dechová hudba Telničanka Aleše Kuče-
ry, ale také slezští muzikanti, ještě o nich 
bude zmínka. V  krásně nazdobeném 
kočáru, který byl zapřažen s koňmi Fran-
tiška Vlacha, se na čestném místě svezli 
paní Věra Kovářů a právě místní pan farář. 

Na sokolovně se po přivítání staros-
tou obce představily jednotlivé folklor-
ní soubory, které nás letos poctily svou 
návštěvou. Slovácký krúžek v Brně v čis-
tě ženské sestavě krásně zpíval, hanác-
ký Národopisný soubor Pantlék úžasně 
tančil. Velkým překvapením však byla 
všechna vystoupení Slezského soubo-
ru Heleny Salichové z  Ostravy. Tento 
soubor dorazil v  nejpočetnější sesta-

vě s  vlastní cimbálovou muzikou a  už 
v  kostele a  průvodu naznačil, na co se 
můžeme těšit. A  folklorní duše stovek 
účastníků nebyly zklamány. Nádherná 
vystoupení s úsměvem na tváři skuteč-
ně potěšila. Místní folkloristy reprezen-
tovali stárci (chasa) v telnických krojích 
pod vedením hlavní stárky Silvie Hroz-
kové, která se také ujala moderování 
celého odpoledne. Zlatým hřebem 
prezentace naší vesnice se také stali 
bratři Antonín, Josef a  František Jaho-
dovi, kteří srdcem zazpívali deset svých 
nejoblíbenějších písní na různá témata. 
S nepatrnou hlasovou podporou staros-
ty obce zazněla i píseň Telnická hymna. 

Mezi jednotlivými vystoupeními zpí-
vala a  hrála Telničanka a  když soubory 
dotančily a dozpívaly, přišla na řadu hor-
ňácká cimbálová muzika Libora Supa, 
která kromě svého oblíbeného repertoá-
ru hrála také na přání. Srdce přítomných 
milovníků folkloru opět plesalo. Myslím 

si, že kdo měl chuť, ten se dobře bavil 
a v areálu Sokola strávil velmi příjemné 
odpoledne s lidmi, kteří se folkloru věnu-
jí s láskou a velkým nadšením. Velké díky 
všem, kteří přinesli kus poctivé tradice 
mezi nás. Poděkování patří také všem or-
ganizátorům z řad členů kulturní komise 
i  všem dobrovolníkům, telnickému So-
kolu, obecním pracovníkům, telnickým 
stárkům, panu faráři, Františku Vlachovi, 
Policii ČR a  hasiči Aleši Kupskému a  re-
stauraci U Seňora. Poděkování patří také 
telnickým spolupracovníkům, kteří při-
pravili doprovodný program na místní 
téma: Martině Hostěradské za prodejní 
výstavu malovaných obrázků na téma 
Okolí Telnice a Monice Hanikové a Rena-
tě Jahodové za přehled vývoje telnické-
ho kroje a  výstavu panenek. Správkyni 
obecních krojů Renatě Jahodové také 
patří poděkování za vzornou přípravu 
našich slavnostních oděvů. Tak zase tře-
ba někdy příště…   FK

FOLKLORNÍ DEN

Trošku nás zarazilo, když se kolem 
čtvrté odpolední začala ke Slavkovu 
přibližovat bouřka a  objevily se i  kap-
ky deště. Vzpomněli jsme si na loňskou 
průtrž a  obávali se, jestli nás to opět 
nepotká. Naštěstí se však v Telnici opět 
ukázalo sluníčko a krásné počasí, takže 

nic nebránilo tomu, abychom pokračo-
vali v  připraveném programu v  areálu 
Sokola. K  dobré náladě i  poslechu hrál 
náš kamarád Mirek Hamrla, lidé se bavili 
až do brzkých ranních hodin.

Neděle pak už byla jen uklízecí, všich-
ni autobusoví přátelé se rozloučili a tiše 

si slíbili, že za rok třeba zase v Telnici… 
Pište si: sobota 22. srpna 2020 (ale zná-
te to, termín je to bez záruky). Chtěli 
bychom poděkovat za spolupráci tel-
nickému Sokolu, obci Telnice a Tomáši 
Sobotkovi alias restauraci U  Seňora za 
vynikající občerstvení.  Rodina Křížova
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Je konec prázdnin, a tak jsem si řekla, 
že bychom se s nimi mohli rozloučit ne 
grilovačkou, ale důstojnějším způso-
bem. Zavolala jsem do zámku v Nových 
Hradech, který jsme původně měli na-
vštívit v květnu, ale pro nedostatek času 
to nevyšlo, byl volný termín, tak ještě 
autobus, vyhlášení v  obou vesnicích 
a můžeme jet. Byla to makačka, sehnat 
plný autobus, ale zadařilo se a  1. září 
jsme mohli vyjet.

Díky panu Karlu Blažkovi jsme tento 
vydařený zájezd mohli tak trošku nazvat 
zájezdem poutním. Poradil mi totiž, aby-
chom navštívili Luže, kde je nádherný 
poutní kostel, zasvěcený Panně Marii 
Pomocné. Zavolala jsem tam a pan kos-
telník František Jirásko  přislíbil otevření 
kostela.

V Nových Hradech je nádherný ba-
rokní zámek, který nechal vybudovat v 
letech 1774–1777 hrabě Jean Antoine 
Harbuval de Chamare. Po II. světové vál-
ce byl zámek zestátněn, později tu byly 
třídy pro žáky a vrchol tomu dala vlád-
noucí klika, která zámek dala do užívání 
místnímu JZD, které tu, jak to na tehdej-
ší dobu bylo normální,  začalo chovat 
prasata (podobně jako v  benediktin-

ském klášteře v Rajhradě). Po roce 1989 
byl zámek navrácen původním  maji-
telům, kteří ho ale v  roce 1997 prodali 
manželům Kučerovým (dnes je jim 70 
let), pod jejichž rukama začíná zámek 
pomalu ožívat a  dnes se mu říká nový 
Schönbrunn. Všechno je zrestaurováno, 
jsou upraveny zahrady okrasné i zeleni-
nové, kaskádovitý vodopádek, jezírko 
s  lekníny, chov koní, jelenů, muzeum 
klobouků, cyklistiky, hradní cukrárna, 
do které paní Kučerová peče moučníky, 
hradní restaurace s  výběrem několika 
jídel, aby nasytila lačné návštěvníky, 
a jídlo je opravdu chutné a velké porce, 
to pro jedlíky.

Po prohlídce zámeckého areálu jsme 
odjeli do obce Luže, kde si pro nás na par-
koviště přijel pan Jirásko.  Nemohoucím 
osobám byl nabídnut výtah, protože ke 
kostelu vedou schody, je jich jako zrnek 
v růženci, ale oni jich tam prý mají o deset 
víc. Místo, kde tento poutní kostel stojí, se 
jmenuje Chlumek a  svou dominantou, 
která je vidět už zdaleka, láká poutníky 
z  celého okolí. Bývá zde dost zájezdů, 
které s dějinami kostela svým poutavým 
vyprávěním seznamuje pan Jirásko, jenž 
je zde kostelníkem už 44 roků. 

V období baroka se velké oblibě 
a  úctě těšily mariánské obrazy a  má-
lokde se setkáváme s  tím, aby se kopii 
obrazu prokazovala taková úcta, jako 
právě tady na Chlumku. Autorem je Lu-
cas Cranach. Originál je v  Dráždanech. 
Do dějin poutnictví se vepsala kopie 
z Pasova. Zakladatelkou poutního místa 
byla hraběnka Marie M. E. T. hraběnka 
ze Žďáru, narozená 8. 9. 1633. Při stavbě 
kostela, ani při požáru, který tento kos-
tel postihl, nikdy nikdo nebyl zraněn, 
je nad ním zvláštní moc a  požehnání. 
První pouť na Chlumek se konala roku 
1693, na svátek Neposkvrněného poče-
tí Panny Marie 8. 12. Poutníci přichází-
vali nejenom z okolních vesnic, ale i ze 
vzdálenějších míst, od Svratky a Poličky, 
přes Skuteč a posléze Anenské údolí, ve 
kterém se nachází pramen s  léčivými 
účinky. Nad „zázračným pramenem“ vy-
budovali skutečtí měšťané kapli zasvě-
cenou sv. Anně. 

Po vyprávění o poutním kostele jsme 
si mohli prohlédnout všechny krásné 
malby, dřevořezby, výzdobu, zakoupit 
obrázky a mlsalové i luhačovické oplat-
ky. V kostele jsme se pomodlili za naše 
rodiny, přátele, známé, za naši farnost, 
klid a lásku v naší farnosti, v našich rodi-
nách, a snad nám Panna Maria pomůže 
zvládnout tíživé situace, které přináší 
tato neklidná doba. Nemluvím snad 
jenom za sebe, ale byli jsme „nabiti“ 
energií, která na takových posvátných 
místech sestupuje na poutníky, i  když 
nejsou přímo přítomni mše svaté. 

S rozvážným, klidným a  usměvavým 
řidičem panem Hrdličkou jsme se vrace-
li ke svým domovům, kde snad budeme 
vzpomínat na výlet, který se zadařil. Ješ-
tě bych chtěla upozornit spoluobčany, 
kdyby měl někdo zájem, že na Chlumku 
bývají poutě čtyřikrát do roka, poslední 
kolem svátku sv. Václava (28. září). Pokoj 
vám, přátelé. Anna Nečasová

ZÁJEZD NA ZÁMEK V NOVÝCH HRADECH

  PAMĚTNÍ DESKA NA SOKOLOVNĚ  
K VÝROČÍ 110 LET ZALOŽENÍ SOKOLA

Již předešlý výbor v čele se starostou 
bratrem Pavlem Oborným odsouhlasil 
návrh pamětní desky k letošnímu výro-
čí založení telnického Sokola (9. května 
1909). Tento návrh vznesl bratr Ladislav 
Kořalník, nejstarší člen naší jednoty 
a bylo mu vyhověno. Samotnou desku 
zhotovili a zabudovali na zeď hlavního 

vchodu do sokolovny otec a  syn Re-
mešovi z  Tuřan. Na podkladové des-
ce se uprostřed nachází část kamene, 
který byl dovezen z  tyrolského Öetzu 
(Rakousko). Tímto městečkem proté-
ká divoká řeka Ácha, v níž se původně 
kámen nacházel. Právě v  jejích vodách 
nalezl svou smrt zakladatel Sokola br. 
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Miroslav Tyrš. V horní části desky nalez-
neme rok a  místo jeho narození: 1832 
v Děčíně a rok a místo úmrtí: 1884 v Öe-
tzu. Ve spodní části desky je uveden rok 
založení telnického Sokola: 1909 spolu 
s letošním výročním rokem 2019.

V uvedeném krásném alpské městeč-
ku se každoročně scházejí a  drží pietu 
sokolové z  celého světa. Mezi prvními 
tuto pietu konali američtí sokolové již 
v době, kdy my jsme se za naše hranice 
nemohli jen tak podívat. 

U vchodu do sokolovny ovšem mů-
žeme najít ještě jednu desku, která byla 
v roce 1931 dovezena ze schodů Kozího 
hrádku, místa kázání Mistra Jana Husa, 
a  zazděna jako základní kámen místní 
sokolovny. Ať nám obě tyto desky při-
pomínají naši sokolskou historii!

Eva Kořalníková, TJ Sokol Telnice

Nejenom že starší žáci vyhráli Jiho-
moravskou ligu, a  jsou tak mistry jižní 
Moravy, ale velmi dobře obstáli i v celo-
státní Žákovské lize.

Před začátkem celé sezóny 2018–
2019 jsme spojili síly s týmem Sokolnice 
a utvořili ze všech hráčů jeden tým So-
kola Telnice a  jeden tým Sokola Sokol-
nice, kdy hlavně tým Telnice měl za cíl 
vybojovat Žákovskou ligu.

Žákovská liga je celostátní soutěž 
o  mistra republiky starších žáků. Účast-
ní se jí vítězové všech krajů a zbývajících 
deset míst je pro postupující z kvalifika-
ce. Celkem 25 týmů z  celé republiky se 
po celé jaro utkávalo každý měsíc při 
nalosovaných turnajích, a postupně tak 
jednotlivé týmy odehrály utkání každý 
s  každým. Příprava začala již tradičně 
v srpnu, po sérii tréninků, turnajem v No-
vém Veselí a  dalším turnajem v  Zubří. 
Hlavně turnaj v Zubří, kde jsme nakonec 
prohráli jen jeden zápas o tři góly s do-
mácím týmem, dával tušit, že by tato 
sezóna nemusela být špatná. V září tým 
odjel na soustředění do chorvatské Rije-
ky, kde se v krásných halách uskutečnilo 
několik tréninkových jednotek a  zápa-
sů. Někteří hráči již tradičně absolvovali 
kemp v Novém Veselí a také pod hlavič-
kou RHC (regionální házenkářské cent-
rum) Vysočina odehráli několik turnajů 
jak v  České republice, tak v  Rakousku, 
Maďarsku a  na Slovensku. Tři hráči (Po-
pela Marek, Dufka Jan a  Jochman Mar-
tin) také po celou sezónu sbírali zkuše-

VELMI ÚSPĚŠNÁ SEZÓNA STARŠÍCH ŽÁKŮ SOKOLA TELNICE

• 

Tabulka Žákovské ligy
    Z V R P skóre B

1 Dukla A 24 22 2 0 565 : 342 46
2 Zubří 24 22 0 2 572 : 396 44
3 HBC Olomouc 1966 24 19 2 3 528 : 370 40
4 Talent Škoda JS Plzeň 24 19 1 4 530 : 392 39
5 Liberec 24 17 2 5 459 : 382 36
6 Telnice 24 17 1 6 512 : 430 35
7 Zlín 24 15 1 8 464 : 409 31
8 HK FCC Město Lovosice 24 15 1 8 580 : 502 31
9 HCB Karviná 24 15 1 8 449 : 391 31

10 C. S. Cargo HBC Jičín 24 15 0 9 514 : 488 30
11 Sokol N. Veselí 24 14 1 9 460 : 422 29
12 Kopřivnice 24 14 0 10 521 : 468 28
13 SKKP Handball Brno 24 13 0 11 479 : 469 26
14 TJ Sokol Centrum Haná 24 10 0 14 439 : 482 20
15 Ostrava 24 10 0 14 468 : 484 20
16 S. Vršovice 24 9 1 14 447 : 495 19
17 Pepino SKP Frýdek-Místek 24 9 1 14 449 : 439 19
18 SK Kuřim 24 6 1 17 404 : 506 13
19 TJ Sokol Velké Meziříčí 24 5 3 16 421 : 549 13
20 Polanka 24 6 1 17 381 : 464 13
21 Házená Mělník 24 5 2 17 391 : 517 12
22 Úvaly 24 5 1 18 446 : 535 11
23 Bohunice 24 3 0 21 389 : 588 6
24 Lokomotiva Vršovice 24 2 0 22 395 : 565 4
25 Dukla B 24 1 2 21 367 : 545  4
 

nosti v 1.  lize mladšího dorostu v dresu 
Žďáru nad Sázavou, což je rezervní tým 
Nového Veselí. Ostatní hráči, kteří se 
nedostali do výběru RHC se zúčastnili 
kempů a  turnajů za Jihomoravský kraj.

Podzimní část Jihomoravské ligy se 
zvládla jen s  jednou prohrou s  SKKP 
Brno. I když Brno v soutěži také jednou 
zaváhalo, právě tento smolný zápas nás 
na vzájemné utkání odsoudil na druhé 
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rok 2018–2019 v kategorii starších žáků. 
Z  každého kola jsme vozili pěkný pří-
děl bodů, což nám nakonec stačilo ve 
velmi vyrovnané tabulce na nádherné 
šesté místo v  republice. Těší nás neje-
nom fantastické umístnění, ale přede-
vším hra, jakou se náš tým prezentoval 
v  celé soutěži. I  v  zápasech, které naši 
borci prohráli, neskláněli hlavu a  hráli 
svoji hru do poslední minuty. Respekt, 
který si u  soupeřů po dobu soutěže 
získali, si plně zaslouží. Velký dík patří 
všem fanouškům. Hlavně při autobuso-
vých zájezdech do Prahy nám bylo vždy 
vytvořeno doslova domácí prostředí  
a  každý soupeř nám plný autobus zá-
viděl. A  stejná divácká kulisa byla i  na 

dvou posledních kolech v Telnici. Všem 
patří velký dík s  pomocí při organizaci 
těchto turnajů. V  našich podmínkách, 
při nedostatku šaten a zázemí pro hráče 
při tak prestižní soutěži, opravdu díky za 
každou pomocnou ruku.

Hráči starších žáků Telnice: Valach 
Martin, Švach Jan, Popela Marek, Horá-
ček Jakub, Jahoda Tomáš, Jahoda Ond-
řej, Brát Jan, Doležal Ondřej, Vítek Milan, 
Jochman Martin, Chovanec Jakub, Duf-
ka Jan a Plíhal Zdeněk.

Hráči starších žáků Telnice hrajících za 
Sokolnice: Lengál Miroslav, Luskač Sa-
muel, Páral Tomáš a Řezníček Jan.

Trenéři: Popela Jaromír, Holčapek Ka-
rel a asistentka Strakatá Eva

Tabulka Jihomoravské ligy starších žáků
    Z V R P skóre B

1 Telnice 18 17 0 1 648 : 387 34
2 Handball Brno A 18 16 0 2 615 : 355 32
3 SK Kuřim 18 14 0 4 588 : 403 28
4 Újezd u Brna 18 11 0 7 613 : 512 22
5 Bohunice 18 10 0 8 536 : 478 20
6 Házená L. Hustopeče 18 9 0 9 528 : 576 18
7 Handball Brno B 18 6 0 12 409 : 528 12
8 Ivančice 18 5 0 13 386 : 527 10
9 Juliánov 18 2 0 16 332 : 587 4

10 Sokolnice 18 0 0 18 351 : 653 0 
Jaromír Popela, oddíl házené TJ Sokol Telnice

místo v tabulce po podzimu, a tudíž do 
kvalifikace o Žákovskou ligu.

V  jarní části soutěže jsme již nenašli 
přemožitele a zaslouženě jsme vybojo-
vali titul mistrů Jihomoravského kraje. 

Nepodařený přímý postup do Žá-
kovské ligy a  odsun do kvalifikace byl 
pro hráče i trenéry určitým zklamáním. 
Využili jsme možnosti pořádání jedno-
ho z kvalifikačních turnajů, a v prosinci 
tak přivítali v naší hale týmy z Polanky 
nad Odrou, Rožnova pod Radhoštěm, 
z  pražského Chodova a  tým Centrum 
Haná. Všechny zápasy jsme jednoznač-
ně vyhráli, a mohli se tak těšit na hlav-
ní soutěž žákovské ligy. Šest kol, každý 
měsíc jedno, co kolo, to pět turnajů po 
pěti družstvech. Čtyři těžká utkání v je-
den den. Ještě před Vánocemi jsme od-
jeli na 1. kolo do Kopřivnice, v lednu nás 
hostilo Centrum Haná, v únoru a březnu 
jsme byli v Praze, napřed na Dukle, pak 
ve Vršovicích. 5. a 6. kolo jsme pořádali 
v  domácím prostředí v  Telnici. Spanilá 
a úspěšná cesta celou soutěží začala již 
v prvním kole, kde jsme porazili mimo 
jiné i  loňského mistra republiky Baník 
Karviná. A  telnickým divákům jistě zů-
stane v paměti domácí zápas s Duklou 
Praha A, v němž jsme v nádherném zá-
pase dokázali remízovat. Dukla Praha 
se nakonec stala mistrem republiky pro 

Deset nejlepších školních házenkář-
ských týmů se sjelo do Velké Bystřice, 
kde se od středy 22. do pátku 25. května 
2019 ve dvou halách konalo národní fi-
nále 48. ročníku Novinářského kalamáře 
v házené základních škol mladších žáků.

Tým základní školy Újezd u Brna tvo-
řený hráči Telnice a  Újezdu v  loňském 
roce po 42 letech dokázal vybojovat 
historické druhé vítězství pro tuto ško-
lu. Letošní tým, ročníkově již hodně 
obměněný, vyhrál v  Brně jednoznačně 
kvalifikaci krajského kola. A protože loň-
ské vítězství zajistilo pro Jihomoravský 
kraj dvě místa do národního finále, měl 
jistotu postupu i druhý tým kvalifikace, 
a tou se stala základní škola Kuřim.

ZŠ Újezd u  Brna postupně během 
prvního hracího dne v pětičlenné sku-
pině A  porazila školu z  Velké Bystřice 
22:7, Velké Meziříčí 26:11, Kuřim 14:13 
a Plzeň 22:14. V pátečním dopoledním 
semifinále jsme po dramatickém zápa-
se porazili Zubří 14:12 a čekal nás finá-
lový zápas s  dalším těžkým soupeřem 
– Kopřivnicí. Ve finále kluci předvedli 

ÚSPĚCH HÁZENKÁŘŮ ZE ZŠ ÚJEZD U BRNA 
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Celkem 3  dny, 2  noci, v  každé kate-
gorii 11 soupeřů z  celé ČR, 220 minut 
strávených na hřišti. Tím vším museli 
naši borci projít od pátku 31. května 
do neděle 2. června 2019 na největším  
miniházenkářském turnaji v  ČR nazva-
ném Litovel MINICUP 2019.

Starší kluci se museli vypořádat s ještě 
jedním soupeřem navíc. Bylo jím obrov-
ské horko, které je provázelo celé tři dny 
na venkovním hřišti. Družstvo táhnul 
především Matěj Habiger – později vy-
hlášený jako nejlepší střelec v kategorii 
starší miniházené. Sekundoval mu Da-
niel Sklenář a  pro tento turnaj se role 
brankáře statečně zhostil Laďa Dvořák 
jr. Bodově se zapsali i  Ondřej Domša, 
Dominik Štefke, Nicolas Prášek a Marek 
Sekanina. Kluci se drželi celý pátek na 
první příčce tabulky, když si hravě po-
radili s týmy Valašského Meziříčí, Velké-
ho Meziříčí, Dukly Praha a SK Žeravice. 
V  sobotu ráno zdolali Lions Hostivice, 
ale bohužel následovaly dvě prohry – 
s Prahou Chodov a hned na to s pozděj-
ším vítězem Horkou nad Moravou. Den 
zakončili jasným vítězstvím nad Soko-
lem Sokolnice. Nedělní jízda už byla bez 
ztráty bodu. Jasné výhry nad HK Ivanči-
ce, Kostelcem na Hané a Tatranem Lito-
vel udržely kluky na výborném druhém 
místě.

Mladší kluci si vedli podobně. V pátek 
si hravě poradili s  týmem HK Ivančice, 
SK Žeravice, Kostelcem na Hané a  do-
mácím Tatranem Litovel. Největší zkouš-
ka nás čekala v sobotu, hned v prvních 
dvou utkáních. Velký rival z  Náchoda, 
který znovu dokázal, že proti nám ne-
umí hrát podle pravidel fair play, a na-
dupaný výběr Dukly Praha. Oběma sou-
peřům jsme bohužel podlehli. Prohrát 
s  Duklou, pozdějším vítězem turnaje 
a  Náchodem A, který skončil druhý, 

rozhodně nebyla ostuda. Kluci se z pro-
her rychle oklepali a  následovala série 
výher s Velkou Bystřicí, Prahou Chodov 
a  Horkou nad Moravou. V  neděli jsme 
nedali šanci Sokolu Sokolnice a Nácho-
du B. Díky těmto výhrám se kluci udr-
želi na bedně a  týmovým výkonem, 
při němž hru tvořili sami bez nutnosti 
dirigování z  lavičky, si zaslouženě po-
věsili na krk bronzové medaile. Výborný 
brankář Matyáš Nezval, společně s To-
biášem Mrkvicou, Danielem Pytlíčkem, 
Honzou Kubovým, Vítkem Dvořákem 
a Matyášem Konečným, mohli nakonec 
pogratulovat nejlepšímu střelci v kate-
gorii mladší minižáci Patriku Habigerovi 
a nejlepšímu hráči turnaje Matějovi Žá-
kovi.

Tři herně náročné dny byly prokládá-
ny i  zábavnými akcemi. Ať už to bylo 
páteční kino, sobotní diskotéka nebo 
exhibiční utkání trenérů proti Tatranu 

Litovel. Tam náš klub reprezentoval Lu-
boš Mrkvica, který bohužel nemohl zů-
stat po celou dobu turnaje. Jako projev 
úcty k  jeho čerstvě ukončené hráčské 
kariéře pokládali mladší kluci při kaž-
dém předzápasovém pokřiku ruce na 
dres s legendární desítkou.

Děkujeme klukům za jejich bojovnost 
a  vzornou reprezentaci. Gratulujeme 
oběma Matějům a Patrikovi k  jejich in-
dividuálním oceněním. A děkujeme sa-
mozřejmě i fanouškům. Ať už těm, kteří 
nám drželi palce doma, ale především 
těm, kteří nás přijeli podpořit přímo 
na tribuny. Fotky z  turnaje naleznete 
na www.hazenatelnicemini.wbs.cz/fo-
togalerie. Všechny výsledky, statistiky, 
další fotky a  videa ze slavnostního vy-
hlášení a zápasů naleznete na stránkách 
minicup.tatranlitovel.cz.

Martin Žák,  
oddíl házené TJ Sokol Telnice

snad nejlepší výkon za oba dva dny 
a nedali několikanásobnému vítězi ka-
lamáře vůbec šanci. Od začátku šli za 
svým snem obhájit vítězství a dokázat 
to, co předvedl ročník před nimi. Repre-
zentovali tak úspěšně nejen svoji školu, 
ale i  oba kluby, za které hrají. Vyhrát 
tuto soutěž dvakrát po sobě je fantas-
tický úspěch, o který se spousta gene-
rací před nimi marně snažila. Zaslou-
ženě si na konci turnaje převzali pohár 
a medaile za první místo. Patří jim titul 
mistři republiky v  házené základních 
škol 5.–7. tříd. A jako bonus: nejužiteč-

nějším hráčem skupiny A byl vyhlášen 
Jakub Horáček.

Na tomto velkém úspěchu nemají 
podíl jen trenéři obou klubů, ale přede-
vším paní učitelka Hana Pešáková, která 
má sportování a  přípravu na  turnaj po 
celý školní rok na starost.

Hráči: Jahoda Ondřej, Jahoda Roman, 
Luskač Samuel, Kachlík Matěj, Vach Erik, 
Měšťan Ondřej, Horáček Jakub, Bureš 
Ondřej, Flajšinger Martin, Absolon Do-
minik, Ritter Lukáš a Hájek Jakub.

Trenéři: Popela Jaromír, Mgr. Pešáko-
vá Hana

Umístnění a týmy:

 1. ZŠ Újezd u Brna
 2. ZŠ Emila Zátopka Kopřivnice
 3. ZŠ Zubří
 4. XX. ZŠ Plzeň
 5. ZŠ Kuřim
 6. ZŠ Hostivice Praha
 7. ZŠ Oslavická Velké Meziříčí
 8. ZŠ Vítězná Litovel
 9. ZŠ a MŠ Velká Bystřice
10. VII. ZŠ Most

Jaromír Popela,  
oddíl házené TJ Sokol Telnice

LITOVEL MINICUP 2019



  TELNICKÝ ZÁJEZD NA KVALIFIKAČNÍ UTKÁNÍ  
ČESKÁ REPUBLIKA – BOSNA A HERCEGOVINA

  MEMORIÁL JANA KRATINY  
A NÁVŠTĚVA CHORVATSKÝCH HÁZENKÁŘŮ
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V  pátek 21. června 2019 odjeli naši 
malí házenkáři na poslední dvoudenní 
turnaj letošní sezóny, Memoriál Jana Kra-
tiny, do Velké Bystřice. Postavili jsme dvě 
družstva ve dvou kategoriích, pro někte-

ré to byl opravdu poslední turnaj za mi-
nižáky, takže jsme si to všichni jeli hlavně 
užít. Turnaje se zúčastnilo přes dvacet 
týmů včetně házenkářů z chorvatské Ri-
jeky. V mladší kategorii nenašli naši bor-

ci přemožitele, a  přivezli tak domů kov 
nejcennější. Starší kluci prohráli s Velkou 
Bystřicí a Prosenicemi, takže na ně zůsta-
lo krásné třetí místo. Všichni si zaslouží 
velkou pochvalu za předvedené výkony. 
Po skončení turnaje se k nám přesunuli 
kamarádi z  Rijeky, aby zde prožili dal-
ší čtyři dny. Ubytováni byli na orlovně 
a stravu jim zajistila restaurace U Laštův-
ků. Nedělní hodový zápas mužů a  od-
polední krojovaný průvod byl pro naše 
hosty určitě velkým zážitkem. Během 
pobytu využili házenkářské hřiště pro 
své tréninky a v pondělí odpoledne se-
hráli přátelská utkání s našimi minižáky, 
mladšími i staršími žáky. V úterý večer se 
vydali na zpáteční cestu, která proběhla 
bez problémů. Se všemi jsme se rozlou-
čili a už se těšíme na další setkání příští 
rok. Děkujeme všem, kdo se podíleli na 
organizaci a  zajištění zdárného průbě-
hu návštěvy našich chorvatských přátel. 
Fotky najdete na webových stránkách 
telnické házené www.hazenatelnice.
wbs.cz v sekci Minižáci / Fotogalerie.

Leona Bímová,  
oddíl házené TJ Sokol Telnice

V neděli 16. června 2019 jsme nabídli 
všem zájemcům o velký sportovní zážitek 
návštěvu kvalifikačního utkání o postup 
na mistrovství Evropy v tradičním telnic-
kém sportu – v házené mužů. Podle oče-
kávání byl o zájezd ihned po zveřejnění 
velký zájem z řad mužů, žen i dětí, a tak 
se podařilo zaplnit autobus bez problé-
mů. Naši reprezentanti hnáni v  Ostravě 
rekordní diváckou návštěvou předved-

li fanouškům doslova ze všech koutů 
republiky bojovné utkání se spoustou 
krásných branek, ale ani soupeř z Balká-
nu neskládal zbraně a v závěru atraktiv-
ního zápasu překlopil výsledek na svoji 
stranu. I  jednobranková porážka ve vy-
rovnané skupině nakonec stačila Česku 
k  postupu z  prvního místa. Věřím, že si 
utkání všichni účastníci zájezdu užili, 
především telnickou mládež jsme po po-

sledním hvizdu marně odvolávali z palu-
bovky, kde kluci i holky posbírali podpisy 
a společné fotky snad se všemi reprezen-
tanty. Někteří z nich při vřelých rozhovo-
rech překvapili vzpomínkou na své za-
čátky, kdy jako malí žáčci nastoupili i na 
hřišti v Telnici při různých turnajích nebo 
zápasech. Děkujeme obci Telnice za fi-
nanční podporu při úhradě dopravních  
nákladů.  David Bím
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  MINIKEMP  
KUKLÍK

Ve středu 26. června 2019 proběhlo 
v  areálu sokolovny hodnocení jarní se-
zóny minižáků, kterého se zúčastnila vět-
šina hráčů i  se svými rodiči. Připomněli 
jsme si úspěšné tažení od ledna až do 
posledního turnaje v  červnu. Tréninko-
vá docházka hráčů byla po celou dobu 
velmi dobrá. Odehráli osm kol turnajů 
v  rámci Jihomoravské soutěže minižac-
tva, jeden z  nich proběhl na domácím 
hřišti. Mimo soutěž se naši borci zúčastni-
li turnajů v Prostějově, Kostelci na Hané, 
Litovli a  Velké Bystřici, kde se neztratili 
a obsazovali přední místa v obou katego-
riích. Reportáže k  jednotlivým turnajům 
včetně fotodokumentace je možné najít 
na webových stránkách telnické házené 
www.hazenatelnice.wbs.cz. Jarní turnaj, 
který jsme uspořádali druhým rokem, byl 
opět kvalitně obsazen týmy České i Slo-
venské republiky, a tak návštěvníci mohli 
zhlédnout zajímavá utkání našich nej-
menších borců. Tradičně jsme se při hod-
nocení rozloučili s nejstaršími kluky, kteří 
od podzimu posílí družstvo mladších 

žáků. Letos to byli: Matěj Sobotka, Matěj 
Habiger, Matyáš Štelcl, Jakub Prax, Ladi-
slav Dvořák, Ondřej Domša, Daniel Skle-
nář a  Ondřej Sovadina. Děkujeme klu-
kům za vzornou reprezentaci telnických 
minižáků a přejeme jim hodně úspěchů 
v mladších žácích. Jako každý rok násle-
dovalo poděkování všem hráčům i  tre-

nérům s předáním malého dárku a také 
rodičům, kteří během sezóny pomáhali 
především se zajištěním dopravy na tur-
naje. Občerstvení v podobě párku v roh-
líku a kofoly definitivně ukončilo letošní 
úspěšnou sezónu.

Leona Bímová,  
za trenéry minižáků TJ Sokol Telnice

Nedělní hodové dopoledne 23. červ-
na 2019 patřilo již klasicky předhodové-
mu házenkářskému utkání mezi býva-
lými a aktivními hráči. Do letošního zá-
pasu naskočili i hráči tvořící tým starších 
žáků, kteří měli možnost zahrát si proti 
výrazně zkušenějším hráčům. Pro dopl-
nění a zatraktivnění klání byly oba celky 
obohaceny hráči chorvatského týmu RK 
Pecine Rijeka, kterým v tuto dobu pro-
bíhalo v Telnici soustředění. Děkujeme 
všem zúčastněným hráčům a  divákům 
za příjemnou a  zábavnou atmosféru, 
o niž v tomto duelu jde na prvním mís-
tě. Sportu zdar a hodům zvlášť!

Oddíl házené TJ Sokol Telnice

HODNOCENÍ JARNÍ ČÁSTI SEZÓNY MINIŽÁKŮ 

HODOVÝ HÁZENKÁŘSKÝ ZÁPAS

I v  letošním roce jsme uspořádali há-
zenkářský minikemp pro naše nejmladší 
naděje tradičního telnického sportu. Tato 
akce proběhla od 18. do 23. srpna 2019 
v  krásném  prostředí penzionu Kukla na 
Vysočině. Pro děti byly připraveny hry 
v  přírodě, na čerstvém zdravém vzdu-
chu v lese, a současně intenzivní míčová 
příprava na hřišti i na přilehlých travna-
tých plochách v  okolí. Tyto plnohod-
notné tréninkové dávky se už projevily 
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V poslední prázdninový týden (26.–
30. srpna 2019) se v  areálu Sokola 
Telnice odehrál pátý ročník příměst-
ského tábora Handball kemp, který 
je určen pro děti narozené v  období 
2005–2008 a  pro ty, kteří mají zájem 

užít si poslední chvíle prázdnin ve 
sportovním duchu. Oproti minulým 
ročníkům jsme se letos více zaměřili 
na házenou, testovali jsme sportovní 
výkonnost našich hráčů a  v  dalších 
částech se zaměřovali na zlepšování 

herních činností. Celkem se zúčastnilo 
24 dětí, tentokrát jenom chlapci. Dou-
fám, že si to chlapci užili. Těšíme se na 
příští ročník.

Marek Jahoda,  
oddíl házené TJ Sokol Telnice

34. ročník tradičního volejbalového 
turnaje místních smíšených družstev 
proběhl v  sobotu 25. května 2019 na 
obecních víceúčelových hřištích u soko-
lovny v Telnici. Počasí i nálada byly více 
než dobré. Sportovní atmosféru jako 
každoročně doplňovaly vůně a  chutě 
z  kuchyně. Děkujeme všem zúčastně-
ným hráčům i  četným fanouškům za 
podporu.

Pořadí:
1. Mně to moc nejde (to chce talent) 
2. Pražský výběr Z. K. 
3. Šlapky 
4. Diť je to jedno 
5. Nám taky 
6. Neposkladatelní 
Kateřina Páralová, jménem pořadatelů

V sobotu 29. června 2019 se v areálu 
telnické sokolovny sešlo 20 párů dospě-
lých i dětí, aby změřili své síly v  již tra-
dičním turnaji v  pétanque. Touto akcí 

bylo zahájeno letošní Telnické „kultur-
ně-sportovní“ léto a  byla první z  akcí 
ke 110. výročí založení TJ Sokol Telnice. 
Nechyběli ani diváci, kteří navodili tu 

správnou soutěžní atmosféru, a někteří 
z  nich v  příštím roce třeba rozšíří naše 
řady. Hrálo se na dvou hřištích zastí-
něných stromy, takže sluníčko a  horké 

v nové sezóně, která začala již 31. srpna 
prvním turnajem v Horce nad Moravou. 
Kvalitu  pobytu, stravování, spokojenost 
a nadšení malých telnických házenkářů si 

můžete domyslet  při prohlížení  fotodo-
kumentace na webových stránkách tel-
nické házené www.hazenatelnice.wbs.cz 
v sekci Minižáci / Fotogalerie, komentáře 

k  jednotlivým dnům si pak můžete pře-
číst v sekci Minikemp 2019.

Jiří Bím,  
za trenéry oddílu házené TJ Sokol Telnice

HANDBALL KEMP 

34. ROČNÍK VOLEJBALOVÉHO TURNAJE

TURNAJ V PÉTANQUE
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počasí nikomu nevadily. Nálada byla 
bojovná, ale přátelská. V  třech kolech 
se střídali soupeři a  hra nabývala na 
atraktivnosti. Některé hody byly oprav-
du mistrovské. Při závěrečném součtu 
bodů na tom byly nejlépe Eva a  Iveta 
Vymazalovy, druzí skončili Leona a  Jiří 
Bímovi a třetí Martina a Roman Lengá-
lovi. Pro všechny byly připraveny ceny, 
které po skončení turnaje mohli všich-
ni společně zkonzumovat. Občerstvení 
v  podobě grilovaného steaku a  stude-
ných nápojů zajistil Seňor, takže příjem-
né posezení pokračovalo až do večera. 
Doufáme, že si všichni přítomní dobře 
zahráli a  pobavili se. Už se těšíme na 
další ročník, který proběhne opět v are-
álu sokolovny. Poděkování patří všem 
organizátorům této sportovní akce.

Leona Bímová, TJ Sokol Telnice

Víceúčelové hřiště u  sokolovny přiví-
talo v  sobotu 1. června 2019 dvanáct 
místních tenistů, kteří v krásném jarním 
počasí poměřili své síly ve čtyřhře na 
obecním jarním turnaji. Po spravedli-
vém rozlosování dvojic se odehrál tur-
naj systémem „každý s každým“. Žádný 
z  tenistů nechtěl odevzdat byť jediný 
míček zadarmo, k  vidění byly opravdu 
parádní momenty a  dramatické výmě-
ny. Po odehrání základní skupiny bylo 

zřejmé, kdo postoupí do bojů o poháry 
a kdo bude bojovat o umístění. Nakonec 
zvítězila herní zkušenost na straně páru 
Ivoš Langer a  Jiří Sekanina, kteří v  ce-
lém turnaji nebyli ani jednou poraženi. 
Gratulujeme vítěznému páru, ale i všem 
dalším, kteří v  půldenním turnaji udě-
lali něco pro své zdraví a kondici. I když 
jsme chtěli samozřejmě všichni vyhrát, 
nejdůležitější je to, že jsme v  příjemné 
a  přátelské atmosféře strávili čas spo-

lečným pohybem na čerstvém vzduchu. 
Děkujeme všem za účast i všem fanouš-
kům, kteří nás dorazili podpořit, a  Mr. 
Seňorovi děkujeme za občerstvení.
Pořadí párů:

 1. Ivoš Langer/Jiří Sekanina 
2. Ladislav Hebký/Pavel Laštůvka 
3. Michal Kašpar/Marek Lindner 
4. František Kroutil st. + ml. 
5. Tomáš Václavek/Aleš Potěšil 
6. Zdeněk Sedlák/Patrik Strakatý  FK

Ve středu 26. června 2019 spo-
lečně hodnotili svou jarní půlsezó-
nu mladí futsalisté TJ Sokol Telnice. 
Mladší tým jasně vyhrál svoji soutěž 
Bambini liga juniorů BSMK, starší ob-
sadili druhé místo. Nejlepším střel-

cem ligy mladších se stal s  dvanácti 
góly Nicolas Prášek, mezi staršími 
byl pak celkově druhý Marek Toužín 
s  dvaadvaceti přesnými zásahy. Fut-
salový klub také zhodnotil jarní tur-
najové účasti (v rámci Charity Day  

v Těšanech a  BisconCup tamtéž), při-
čemž výsledkově jsme byli úspěš-
nější vždy, když jsme hráli v  plné 
sestavě. Když opory chybí, dobré 
výsledky se většinou nedostaví. Ale 
důležitější je, že náš klub tvoří dob-

OBECNÍ TENISOVÝ TURNAJ VE ČTYŘHŘE

HODNOCENÍ JARNÍ SEZÓNY MLADÝCH FUTSALISTŮ
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Rok utekl mnohem rychleji, než by se 
dalo čekat, a  u Sekaninů proběhl už II. 
ročník vozatajských Hobby závodů. Za 
velmi horkého dne 29. června 2019, kdy 
se sluníčko ukázalo v plné síle, se na 10. 
hodinu začali sjíždět vozatajci se svý-
mi spřeženími, jakož i hosté a příznivci 
koní. V 11 hodin začaly samotné závody. 
Hlavní slovo měl opět Martin Foretník 
z  Krumvíře, který všem návštěvníkům 
něco o  každém řekl. U  časomíry byla 
jeho pravá ruka Jaruška Nováková.

Soutěžilo se nejprve v  jednospře-
ží, kterých bylo tentokrát nejvíce. Pak 
následovala soutěž malých koní, v  níž 
si přijely zasoutěžit i  nám málo zná-
mé páry. Jako zpestření si zasoutěžily 
i  děti, které si projely stejnou trasu na 
konících, vlastně ponících. Po přestáv-
ce na oběd začala soutěž velkých koní, 
do které se bohužel přihlásila jen jedna 
pára, a to z místní stáje. Tak poměřil síly 
sám Tonda, jeho dcera Martina a  její 
spolužačka Kačka. Na závěr se jela šta-

feta, což je disciplína dvou kočárů, které 
si po projetí tratě předají bič. Vyhrává 
nejrychlejší dvojice.

Na závěr bych chtěla poděkovat 
všem zúčastněným za krásné zážitky, 
sponzorům za věcné dary, divákům za 
účast, všem lidem, kteří se podíleli na 
přípravě a chodu celého dne, a hlavně 
rodině Sekaninově. Všem výhercům 
gratulujeme.

Tabulka vítězů:
Jednospřeží

 1. Hofírek Slávek – Goldi 
2. Dobrovolný František – Lumen 
3. Měřínský Petr – Crosby

Malé koně
 1. Svoboda Roman – Safír a Pegas 
2. Pilař Honza – Oliver a Eda 
3.  Dobrovolný František – Lumen 

a Leontýnka
Děti

 1. Barča – Ivory 
2. Vítek – Šohaj 
3. Deniska – Deny

Dvojspřeží
 1. Sekanina Antonín – Wendy Far a Shia 
2. Sekaninová Martina – Wendy Far  
     a Shia 
3.  Pavlišová Kateřina – Wendy Far 

a Shia
Štafety

 1. Svoboda a Pilař 
2. Hofírek a Měřínský 
3. Hofírek a Frýbort

Iveta Kamenická (Dobrovolná)

rá parta kluků a  holek, která spo-
lu tráví čas smysluplnou sportovní  
činností.

Na závěr každého hodnocení mezi 
sebou členové klubu ocení nejlepší fot-
balisty. V jarní sezóně jimi byli: Nicolas 
Prášek (mladší), Marek Toužín (starší) 
a Markéta Kroutilová (děvčata). Trené-
ři zvolili nejlepšími talenty tentokrát 
dvojčata Ondřeje a  Matěje Michalíko-
vy. Gratulujeme!

Po sedmi letech jsme také poděko-
vali Romanovi Švandovi za svědomitou 
práci klubového pokladníka. V  jeho 
funkci jej nahradí od nové sezóny Ka-
tarína Králová, těšíme se na spoluprá-
ci. V  příští sezóně se již klub nebude 
účastnit juniorské Bambini ligy, ale při-
hlásí se do dětské futsalové ligy. Tým 
starších hráčů se přihlásil do II. B ligy 
Brněnské asociace futsalu.

Futsalový oddíl TJ Sokol Telnice

VOZATAJSKÉ HOBBY ZÁVODY TELNICE
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V  sobotu 17. srpna 2019 se konal již 
tradiční tenisový turnaj ve čtyřhře na 
nových travnatých tenisových kurtech 
za sokolovnou (víceúčelové hřiště) za 
účasti osmi párů z  Telnice a  blízkého 
okolí. Turnaj byl zahájen po osmé ho-
dině a  hrál se systémem každý s  kaž-
dým. Počasí se vydařilo a všichni byli po 
skončení posledního zápasu spokojení. 
Tento rok se z vítězství radoval pár Zde-
něk Kubíček s  Jaroslavem Salajkou, ač 
měli na kontě jednu porážku. Občerst-
vení bylo zajištěno z  místní restaurace 
a  všichni si ho pochvalovali. Akce byla 
realizována za finanční podpory obce 
Telnice.

Michal Kubíček

O víkendu 10.–11. srpna 2019 probě-
hl výroční desátý ročník nohejbalového 
turnaje Tennessee Cup. Letos se zadařilo 
a zúčastnilo se 20 týmů, z toho 2 dám-
ské. I  když nám počasí zkomplikovalo 
sobotní základní skupinu, vše nakonec 
dopadlo dobře a bez vážného zranění.

Občerstvovací tým nám na sobotu 
připravil grilovanou krůtu a  na nedě-
li výborný kotlíkový guláš. Tímto jim 
děkujeme a  těšíme na další kulinářské 
chuťovky. I stálá sestava za výčepem se 

o nás skvěle starala a nenechala nás na 
suchu. Dámy, i vám patří velký dík.

Boj o 3. místo svedly týmy Jejda (Malá-
tová V., Holátová V. a Pavlíčková S.) a tel-
ničtí bojovníci Mirďas a Police (Knol M., 
Ondráček P. a Štefke J.). Po velmi vyrov-
naném souboji zvítězil tým domácích 
a doplnil sbírku pohárů o bronz. Do finá-
le postoupili pánové Mészáros F., Máca 
F. a  Lorenc ml. alias Dva a  půl chlapa 
a tým Dušani ve složení: Pavlíček T., Žák 
D. a Procházka J. V tomto utkání jedno-

značně vyhráli Dušani. Cenu za nejlep-
ší hráče si odnesli Věra Holátová a  Jan 
Štefke. Tragédem byl letos oceněn Ivo 
Šrot, hlavně za komické výstupy a herní 
zázraky. Všem oceněným gratulujeme.

Velké poděkování patří sponzorům 
a obci Telnice za finanční podporu – bez 
vás by nebylo možné turnaj realizovat. 
A samozřejmě děkujeme všem, kteří se 
podíleli na přípravách i úklidu. Tak zase 
za rok!

Za pořadatele Romana Vymazalová

TENNESSEE CHALLENGE CUP 2019

NOHEJBALOVÝ TURNAJ TENNESSEE CUP X
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Jistě si kladete otázku, jakou souvis-
lost má socha svatého Jana a  telnický 
Sokol. Právě to se budu snažit v tomto 
článku vysvětlit. 

Barokní socha sv. Jana Nepomuckého 
z  roku 1740 původně stála vedle školy 
před budovou hostince pana A. Řičán-
ka. V  roce 1836 rozhodlo obecní zastu-
pitelstvo, že bude socha přemístěna na 
obecní pozemek v  prostoru dnešního 
sokolského areálu, kde v  té době byl 
obecní, většinou olšový lesík, což v  té 
době bylo ideální místo. V pozdější době 
byl lesík vykácen a prostor byl využíván 
jako jízdárna a „stání“ pro dobytek. 

Hned na počátku dvacátého století, 
konkrétně 15. září 1908 byla v Telnici za-
ložena Tělocvičná jednota Sokol, zatím 

jen jako oddíl Sokola Chrlice, a  k osa-
mostatnění došlo dne 9. května 1909. 
Kolik bylo členů a jak se jmenovali, jste 
si mohli přečíst v červnovém Telnickém 
zpravodaji v  článku paní Evy Kořalní-
kové. Sokol se nezabýval jen sportovní 
činností, ale snažil se pořádat i zábavy, 
při čemž narážel na odpor obecního 
úřadu. Později se věnoval také nácviku 
divadelních představení a  dalším kul-
turně vzdělávacím akcím, které byly 
organizovány zejména učitelem Fran-
tiškem Pernou. 

V průběhu první světové války čin-
nost Sokola ochabla v  důsledku od-
chodu většiny činovníků a cvičenců na 
vojnu, ale také proto, že sál hostince 
pana A. Řičánka, který jim sloužil jako 

tělocvična, byl využit jako ubytovna pro 
haličské uprchlíky. 

Velký rozmach spolkových činností 
nastal po skončení války, rozpadu Ra-
kousko-Uherska a  vzniku samostatné 
Československé republiky. Usnesením 
obecního zastupitelstva ze dne 26. 
srpna 1920 byl darován (jiné prameny 
hovoří o prodeji za velmi nízkou cenu) 
Tělocvičné jednotě Sokol obecní po-
zemek na hřiště a  výstavbu sokolovny 
o výměře 32,5 arů s podmínkou, že vše 
bude sloužit také jako školní cvičiště. 
S  takovým řešením nesouhlasila zdejší 
Lidová strana, zřejmě i proto, že dopo-
sud jako školní cvičiště sloužila orlovna 
a Tělocvičná jednota Orel si za tuto služ-
bu účtovala poplatek. Znovu bylo o po-

Před čtyřmi roky začala naše spolu-
práce s obcí Telnice. Náš Sportovní klub 
Stará hora se věnuje výuce tenisu. Na-
ším cílem není dosahování výborných 
výsledků v  mládežnických soutěžích, 
ale seznámení dětí s  tenisem tak, aby 
ho měli rádi a v pozdějším věku ho i dál 
hráli. Když se objeví talentované dítě, 
rádi ho doporučíme do brněnských od-
dílů. Kromě běžných tréninků v průbě-

hu roku každoročně pořádáme o prázd-
ninách tenisové příměstské tábory. V le-
tošním roce jsme tyto tenisové tábory 
uskutečnili v  posledních dvou srpno-
vých týdnech. Tyto termíny se stanou i v 
příštích letech tradicí.

Tenisový tábor se koná od pondělí 
do pátku od 9.00 do 15.00 hod. V pro-
gramu je 20 hodin výuky tenisu a další 
sportovní aktivity. Díky restauraci na 

orlovně máme zajištěné kvalitní obědy. 
Tréninky jsou na kurtech v orlovně a na 
nově vybudovaných víceúčelových kur-
tech za sokolovnou. Vstřícnost obce Tel-
nice, Orla a Sokola je pro nás zárukou, že 
se i další roky budeme v Telnici věnovat 
výuce tenisových dovedností dětí od 
pěti do čtrnácti let.

Radovan Šimbera, SK Stará hora
www.sportovniklub.websnadno.cz

SOCHA SVATÉHO JANA NEPOMUCKÉHO A SOKOL TELNICE

TENISOVÁ TELNICE

• 
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skytnutí pozemku Sokolu zdarma jed-
náno na schůzi obecního zastupitelstva 
22. srpna 1921, pro darování hlasovalo 
8 členů, 1 se vzdal hlasování a 5 opusti-
lo schůzi. Roku 1927 bylo rozšířeno hři-
ště přikoupením asi 20 arů sousedního 
obecního pozemku. 

Hned po obdržení pozemku jej zača-
la zejména mládež využívat jako hřiště 
a cvičiště. Na hřišti však stála socha sv. 
Jana Nepomuckého, o  jejíž přemístění 
mimo pozemek Sokola se snažila ze-
jména rodina Svobodova, známá svým 
antiklerikalismem. Proti přemístění 
se však postavili místní farníci, vede-
ni svým farářem a  biskupským radou 
Janem Mahelem a  podporováni pa-
mátkovým úřadem v  Brně. Po různých 
jednáních státní úřad rozhodl, že socha 
musí zůstat na svém místě. 

Rozhodnutí památkového úřadu, že 
socha musí zůstat na svém místě, zna-
menalo, že socha mohla při různých 
hrách utrpět na svém vzhledu a že její 
okolí nebude ušetřeno od vandalismu 
mládeže. V roce 1922 nechaly ženy čle-
nů Sokola sochu natřít barvami, čímž ji 
bohužel zohyzdily. Začalo být jasné, že 
pokud socha nemá být zcela zničena, 
bude muset být přemístěna na bezpeč-
nější místo. 

Obhájce dosavadního umístění, bis-
kupský rada Jan Mahel, 21. února 1926 
zemřel. Jeho nástupce farář Josef Šťast-
ný v roce 1930, když viděl, jak socha za 
poslední čtyři roky utrpěla, po dohodě 
s  katolickými spolky vymohl na pa-
mátkovém úřadě, že socha bude pře-
místěna na jiné vhodné místo. Takové 
rozhodnutí přijal Sokol s povděkem, už 
i proto, že chtěl brzy zahájit stavbu tělo-
cvičny a socha byla příliš blízko pláno-
vané výstavby budovy.

Obecní úřad byl ochoten poskytnout 
bezplatně každé místo, které pan farář 
s  památkovým úřadem uznají za vhod-
né. V úvahu byla vzata tři místa: kostelní 
nádvoří, vyvýšené místo před frontou 
hostince Pavla Pokorného (dnes restau-
race U  Laštůvků) a  konečně neurovnané 
místo mezi hasičským skladištěm a  farní  
stodolou. 

Proti uzavřenému kostelnímu nádvoří 
byli mnozí místní katolíci, kteří nechtěli 
sv. Jana schovávat. Proti vyvýšenému 
terénu u  hospody byl majitel hostince 
Pavel Pokorný, takže bylo vybráno po-
slední navrhované místo – trojúhelník 
mezi hasičským skladištěm a  farskou 
stodolou, které bylo posléze upraveno 

tak, aby socha českého světce stála na 
nejfrekventovanějším místě obce. Místo 
bylo upraveno spojenými silami míst-
ních katolíků a do jara 1931 připraveno 
k přemístění sochy. 

Vlastní oprava sochy byla na dopo-
ručení památkového úřadu zadána so-
chaři panu Křivánkovi z  Brna a  zhoto-
vení kopie původního podstavce panu 
Josefu Chudáčkovi, staviteli z  Telnice. 
Ostatní práce obstarali členové kato-
lických spolků. Celkem oprava včetně 
jejího přemístění stála 1  767 Kč a  byla 
uhrazena z  dobrovolných darů. Vlast-
ní přemístění sochy bylo zahájeno 26. 
května a dokončení prací na přemístění 
sochy pak 27. června 1931. 

Opravená socha byla v neděli dne 16. 
srpna 1931 slavnostně za veliké účasti 
farníků posvěcena. O  10. hodině slou-
žil slavnou mši svatou v  kostele P. Petr 
Hlobil, OSB, opat z Rajhradu, který po ní 

sochu posvětil. Slavnostní kázání měl P. 
Alois Svára, farář ze Žatčan, a  závěreč-
nou promluvu, v níž upozornil na histo-
rii pomníku, místní farář Josef Šťastný. 

Dne 20. září 1931 byl položen základ-
ní kámen ke stavbě sokolovny na hřišti, 
stavba byla ukončena v  prosinci 1932 
a  slavnostní otevření proběhlo 3. září 
1933, to je ale již jiná kapitola. 

Socha sv. Jana Nepomuckého je nyní 
majetkem obce Telnice, na jejímž po-
zemku na Masarykově náměstí se také 
nachází. V  roce 2012 byla socha sv. 
Jana Nepomuckého, která je památ-
kově chráněná, za dohledu Národního 
památkového ústavu zrestaurována 
akademickým sochařem Radomírem 
Vavrušou. Restaurátorské práce činily 
64 000 korun.

K sepsání článku posloužila Pernova  
telnická kronika a další historické záznamy. 

Arnošt Špánek
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MŮJ ŽIVOTOPIS
Narodila jsem se v  Telnici 21. října 

1915. Moji rodiče se nazývají Vincenc 
a  Terezie Doležalovi. Otec je želez-
ničním zřízencem. Pochází z  Otmaro-
va. Matka jest rozená Pešlová. Náleží 
nám v  Telnici dům čís. 88 a  kromě 
toho 4  měřice pole. Matka obstarává 
hospodářství. Mám 4  sestry a  2 bra-
try. Tři sestry jsou provdány a  jeden 
bratr je ženatý. Doma jsme zůstali tři. 
Bohumír, Štěpánka a já. Ráda vzpomí-
nám na své dětství. Nejvíce mi utkvě-
la v  hlavě vzpomínka na moji velkou 
pannu. Považovala jsem ji za svoji 
malou sestřičku. Jen mi bylo líto, že 
neumí mluvit. Do školy jsem začala 
chodit v  7 letech, protože jsem byla 
tělesně slabá. V  1. třídě učila mne 
paní učitelka Koudelková, ve 2. třídě 
pan řídící Oktavián Chloupek. Když mi 
bylo 12 let, byla jsem nemocná plic-
ní chorobou. Lékař mi návštěvu školy 
zakázal. Asi rok jsem měla dovolenou. 
Brzy mi bude 15 let a školu budu mít 
vyjitou. Již se těším, až budu cho-
dit na pole. Ráda bych šla na službu  
do německé rodiny, abych se naučila 
německy.

Alžběta Doležalová, 
8. šk. rok, 1930

MŮJ ŽIVOTOPIS
Narodila jsem se v Telnici roku 1922. 

Otec je obchodník a  matka se stará 
o  domácnost. Když mně bylo 6  roků, 
zemřela mladší sestra. Jednou jsem si 
hrála s  krabičkami. Jedna mně spad-
la do vysokého hrnce s  vodou. Chtěla 
jsem si ji podat. Nahla jsem se hodně 
hluboko. Převážila jsem se a  spad-
la jsem dolů hlavou do vody. Mohla 
jsem se utopit. Když jsem byla malá, 
měla jsem černý kašel. Jak jsem spala, 
ve snu jsem si stoupla na kočár. Jed-
nou jsem si také stoupla a  převrátila 
jsem se i  s  kočárem. Nejmilejší moje 
kamarádka je Jurkova, Hřibova a  Svo-
bodova. Když jsem chodila do prvé 
třídy, učili jsme se číst. Paní učitelka 
vyvolala Tichého, aby přečetl slabiku 
„me“. Tichý řekl: „mééé“. V ručních pra-
cích jsme dělali chrousta. Herman se 
ptal paní učitelky: „Mami, jak ty tykadla  
mám udělat?“ Všichni jsme se mu za-
smáli.

Vlasta Boučková, 
5. šk. rok, 1933

BOUŘE
Včera po celý den bylo velké teplo. 

Odpoledne se obloha zatahovala mra-
ky. Bylo vidět, že bude bouře. K večeru 
začalo pršeti. Pojednou se zablesklo 
a  hrom udeřil. Spustil se veliký liják. 
Blýskalo se a  hřmělo. Po ulici tekly 
proudy kalné vody. Za nedlouho hrom 
umlkl a dešť přestával. Po bouři jsme se 
dověděli, že blesk udeřil do transfor-
mátoru.

Alžběta Pešlová, 
8. šk. rok, 1930

MOJE RODIŠTĚ
Mým domovem jest Telnice. Jest 

mým domovem, protože jsem se zde 
zrodila. Žijí zde moji sourozenci, ro-
diče, příbuzní a  známí. Telnice jest 
úhledná vesnice, avšak okolí její jest 
jednotvárné. Není u  nás lesa. Tatínek 
je železniční zřízenec. Musím mamince 
pomáhat v  domácnosti. Jest nás pět 
dětí. Večer se všichni sejdeme. Tatínek 
píše své poznámky a my si vyprávíme. 
Telnice jest mi milá. Nevyměnila bych 
ji za jiné pěknější vesnice. Nešťastný,  
kdo domova nemá.

Alžběta Doležalová, 
8. šk. rok, 1929

MOJE RODIŠTĚ
Bydlím v Telnici. Telnice leží na levém 

břehu Zlatého potoka. Zlatý potok pra-
mení u  Křtin. Poblíž Telnice se dělí na 
dvě ramena. Okolí Telnice je jednotvár-
né. Není zde lesa. V  Telnici je několik 
nově vzniklých ulic. Letos dostanou 
ulice pojmenování. Ulice, která vede 
k nádraží, bude se nazývati Palackého 
třída. Draha se jmenují Revoluční ulice. 
Prostranství před farou a školou Masa-
rykovo náměstí, dědina Dobrovského 
ulice. U  nádraží je část, která také ješ-
tě náleží k Telnici. Jmenuje se nádražní 
čtvrť. K  nádraží je třešňová alej. Také 
k Otmarovu je nová silnice. Kolem Tel-
nice jsou pole. Telnice je pěkná vesnice.

M. Vlachová, 
8. šk. rok, 1929

MOJE RODIŠTĚ
Telnice je pěkná vesnice. Leží na le-

vém břehu Zlatého potoka. Jdeme-li 
od nádraží, vítá nás z  daleka kostelní 
věž se školou. Obě budovy vykukují ze 
stromoví. Ulicí Palackého přijdeme na 
Masarykovo náměstí. Stojí tam škola, 

kostel a  fara vedle sebe. Před farou je 
pomník padlých. K jihozápadu je ulice 
Dobrovského. Jest široká. Domy jsou 
vybíleny a  ozdobeny černou nebo 
modrou podrovnávkou. Před domy 
jsou vysázeny ovocné stromy. Zahrá-
dek není. U božích muk odbočuje Rů-
žová ulice. Toto jméno si nezasluhuje, 
poněvadž v ní není čisto. Na konci ves-
nice je rybník, u rybníku je opatrovna. 
Blíže opatrovny jest rejdiště pro doby-
tek. Ulice Dobrovského jest nejstarší 
část vsi. Jižní stranu náměstí Masaryko-
va uzavírá hostinec Pokorných. Býval 
to panský dvůr. Od Pokorných začíná 
ulice Revoluční. Dříve Draha. Býva-
la tam panská stodola a  obecní sýp-
ka. Panská stodola byla tam, kde mají 
Kulhánkovi dům, a sýpka tam, kde má 
pan Binek obchod. Před válkou vznik-
la za mostem nová ulice, zvaná Štefá-
nikova. K Telnici patří i  nádražní čtvrť. 
Jsou to domy vystavěné podél silnice 
od Sokolnic k nádraží. Okolí Telnice jest 
jednotvárné. Není zde lesa. Jsou zde 
úrodná pole. Zato silnice od Brna ke 
Kloboukům je živá. Projíždí zde státní 
autobus. Také mnoho automobilů a ji-
ných vozidel projíždí. 

J. Kramářová, 
8. šk. rok, 1930

KDE JSEM BYLA NEJDÁLE
Nejdále jsem byla ve Valticích u Břec-

lavi. Již jsou tomu dva roky. Byl tam 
bratr v  hospodářské škole. Jela jsem 
tam s maminkou a s bratrem. Ráno nás 
tatínek dovezl vozem do Rajhradu, kde 
jsme sedli do vlaku a  jeli do Břeclavi. 
V Břeclavi jsme přesedli a jeli do Valtic, 
kde nás čekal bratr. Potom nás zavedl 
do školy, všechno nám ukázal a vysvět-
lil. Také nás zavedl do zahrady. Byly tam 
ovocné stromy. Jeden pán mně dovo-
lil, abych si nasbírala jablek. Poděko-
vala jsem. Den mně utekl. Po poledni 
maminka řekla, že se budeme pomalu 
vypravovat na vlak. Ale špatně jsme 
se vrátili. Když jsme přijeli do Břeclavi, 
museli jsme víc jak hodinu čekat. Strh-
la se bouře. Čekání mně bylo dlouhé. 
Konečně vlak přijel. Bouře nepřestala. 
Měla jsem strach. V Rajhradě na nás če-
kal tatínek. Doma jsme vypravovala, že 
ve škole bylo pěkně, ale že jsem ráda, 
že jsem doma. 

M. Sklenářová,  
6. šk. rok, 1930

Připravila Marta Klanicová

ARCHIVNÍ SLOHOVÉ PRÁCE DĚTÍ Z TELNICKÉ ŠKOLY
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Jmenuji se Danuše Urbanová (*1952) 
a možná si řeknete, co mám společné-
ho s vaší vesnicí. Mé rodné příjmení je 
Tihlaříková. To už některým z  vás při-
pomene jména Aloise a Ladislava Tihla-
říkových, která si v Telnici připomínáte 
každý rok při výročí osvobození obce. 
Můj dědeček Robert Tihlařík z  Telnice 
mi vždycky vyprávěl, že tito moji mladí 
strýcové zahynuli při posledním náletu 
na Telnici, když vybíhali ze svého úkrytu 
ve sklepě domu a  očekávali blízký ko-
nec II. světové války. Jak říkal dědeček, 
byli to „kluci nezbedníci“. Vždycky vzpo-
mínal na to, jak je našli s  úsměvem na 
tváři. Moji babičku Marii tento okamžik 
velmi silně zasáhl a od této chvíle žila ve 
svém vnitřním světě. Nikdy se nedoká-
zala smířit se ztrátou dvou ze svých čtyř 
dětí. 

Moje telnická babička s  dědečkem 
vychovali kromě Aloise a  Ladislava 
ještě dceru Alžbětu (později provda-
nou Čechovou, maminku telnických 
bratrů Františka a  Jindřicha), a  syna 
Františka, což byl můj tatínek. Ten se 
oženil ještě na vojně s mojí maminkou 
Zdenkou a společně chvíli žili v Telnici 
u jeho rodičů (dnes Masarykovo nám. 
106). Tatínek pracoval jako kotlař Prv-
ní brněnské strojírny. Ta ho posílala na 
stavby různých továren, konkrétně do 
Lukavice na Moravě (stavba papíren) 
a později do Kralup nad Vltavou (stav-

ba továrny na kaučuk). Naše rodina 
se tehdy z Telnice v mých dvou letech 
odstěhovala za tatínkem do míst, kde 
pracoval. Tak jsme se dostali do Čech. 
Usadili jsme se v  Kralupech nad Vlta-
vou, kde nakonec tatínek ve svých 41 
letech tragicky zahynul při dozoru vý-
stavby městské kanalizace. Mne osud 
zavál až do Liberce, kde dnes se svým 

synem Lukášem Dobešem žiji, nyní 
po těžké autonehodě na invalidním  
vozíku.

Náhoda chtěla, abych zpomalila a za-
čala žít normální život. A  tak jsem „zís-
kala“ čas hledat kořeny naší rodiny a při-
pomenout si krásné časy mého dětství, 
které jsem částečně trávívala v  Telnici. 
Jezdívala jsem na prázdniny do Telnice 

VZPOMÍNKY NA PRÁZDNINY V TELNICI

Danuše Urbanová (80. léta 20. století)

Marie Tihlaříková v roce 1933 se svými dětmi – zleva: Ladislav, Alois, Alžběta, 
v ruce drží Františka
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za dědečkem a babičkou, kteří mě měli 
velice rádi. Dědeček pracoval v  trafice 
na náměstí naproti kostelu a  chodíval 
také zvonit. Do kostela jsme spolu cho-
dili se modlit za moje dva zesnulé strýce 
a vzpomínali na tyto časy. Vzpomínám si, 
že dědeček pracoval ještě jako lampař – 
rozsvěcel a zhasínal veřejné osvětlení.

Od malička mne rodiče učili na ulici 
slušně pozdravit, a když jsem někoho 
v  Telnici potkala, často se se mnou 
lidé dávali do řeči. Byli sice asi trochu 
zvědaví, ale na druhou stranu to bylo 
velmi příjemné a milé, že si mne tu lidé 
všímali. To byla doba přelomu 50. a 60. 
let, Telnice tehdy nebyla tak velikou 
vesnicí, jako je dnes. S místními kama-
rády jsme tu prováděli docela lotrovi-
ny, však si taky dědečkovi chodili lidé 
stěžovat. Tenkrát jsem se tu i zamilova-
la, od té doby mne to sem ještě víc táh-
lo. Dnes už si na jeho jméno nevzpo-
menu, ale vím, že ten klučina bydlel 

v  jednom z  prvních domů Nádražní 
ulice (dnes Palackého), hned kousek za 
náměstím. 

Po autonehodě jsem měla amnézii 
a probudila se z umělého spánku. Mu-
sela jsem se znovu učit mluvit a  vyba-
vovat si vzpomínky na můj předchozí 
život. Dnes, dva roky po této nehodě, 
však musím konstatovat, že se mi mno-
ho těchto vzpomínek nevrátilo. Chtěla 
bych proto poprosit ty z vás, kteří si na 
mne vzpomenou z  dob svého dětství 
a  mládí, aby se mi ozvali prostřednic-
tvím paní Dagmar Čechové a  připo-
mněli mi ty krásné chvíle, které jsem 
u vás prožívala. Budu komukoliv, kdo se 
ozve, velice vděčná. Předem vám děkuji 
a budu se moc těšit.

P. S. Chystám se v  první polovině lis-
topadu znovu navštívit Telnici a pokud 
byste se se mnou někdo chtěli potkat, 
ráda vás uvidím.

Danuše Urbanová, roz. Tihlaříková

Zleva: Marie a Jan Mrkvicovi, Danuše Urbanová (roz. Tihlaříková), Zdena Čechová, Alžběta a František Čechovi

Zvoník, trafikant, lampař Robert 
Tihlařík – otec zahynulých bratrů 
Tihlaříkových, ročník 1899,  
na Masarykově náměstí  
(60. léta 20. století)
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DATUM NÁZEV AKTIVITY POŘADATEL MÍSTO

21. září Přednáška Kuba rok po Fidelovi Obec Telnice U Laštůvků

24. září Pravidelné setkání KLAS KLAS Telnice Klubovna v Šatlavě

27. září Divadlo Proč muži neposlouchají… Obec Telnice Sokolovna

28. září Zájezd na hody do Cíferu Obec Telnice Cífer (SK)

3. října Schůzka organizátorů a spolků Obec Telnice Zasedací místnost OÚ

6. října Drakiáda Orel jednota Telnice Na Lopatě

8. října Pravidelné setkání KLAS KLAS Telnice Klubovna v Šatlavě

12. října Jihomoravské bicyklení – Brněnské 
kolečko Orel jednota Telnice Brno a okolí

12. října Sběr pneumatik a stavební sutě Obec Telnice Dvůr obecního úřadu

13. října Vítání občánků Obec Telnice Zasedací místnost OÚ

16. října Sběr pneumatik a stavební sutě Obec Telnice Dvůr obecního úřadu

18. října Setkání přátel lidových písní Jindřich Čech Zasedací místnost OÚ

19. října Beseda s Věrou Sosnarovou Obec Telnice U Laštůvků

19. října Sběr pneumatik a stavební sutě Obec Telnice Dvůr obecního úřadu

19. října Sběr nebezpečného odpadu Obec Telnice Parkoviště U Laštůvků,  
před budovou nudlárny

22. října Pravidelné setkání KLAS KLAS Telnice Klubovna v Šatlavě

5. listopadu Beseda s Marií Terezií Obec Telnice Zasedací místnost OÚ

9. listopadu Ministrantská olympiáda Děkanství modřické Kostel, hala, sokolovna

10. listopadu Lampionový průvod s připomínkou  
sv. Martina Telnické sluníčko Telnice

12. listopadu Pravidelné setkání KLAS KLAS Telnice Klubovna v Šatlavě

15. listopadu Zájezd do retro muzea k výročí 30 let 
od revoluce Obec Telnice Dolní Heršpice

17. listopadu Bollo ball a kuželky Orel jednota Telnice Orlovna

24. listopadu Folklorní podvečer Telnický folklorní 
spolek Bude upřesněno

26. listopadu Pravidelné setkání KLAS KLAS Telnice Klubovna v Šatlavě

29. listopadu Adventní tvoření Telnické sluníčko Bude upřesněno

30. listopadu Pietní akt u pomníků Kopjafa Monika Haniková Palackého ul.

1. prosince Rozsvícení vánočního stromu ZŠ a MŠ Telnice Kostelní nádvoří

1. prosince Divadelní představení pro děti. Obec Telnice Orlovna

TELNICKÉ AKCE DO 1. PROSINCE 2019
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TJ Sokol Telnice srdečně zve 
děti od 4 let na

CVIČENÍ
předškolních dětí  

každý čtvrtek – 
začínáme 12. září 2019

v 16.00 hod. v sále místní sokolovny.

Na všechny se těší cvičitelka  
Zdeňka Šafářová.

Činnost organizace podporuje obec Telnice.

TJ Sokol Telnice srdečně zve 
děvčata od 6. třídy na

CVIČENÍ
starších žákyň  

každý čtvrtek – 
začínáme 12. září 2019

v 18.00 hod. v sále místní sokolovny.

Na všechny se těší cvičitelka  
Zdeňka Šafářová.

Činnost organizace podporuje obec Telnice.

TJ Sokol Telnice srdečně zve na 

ZDRAVOTNÍ 
CVIČENÍ

pro ženy
vždy ve středu – 

začínáme 18. září 2019
v 18.00 hod. v sále místní sokolovny.

Na všechny se těší kvalifikované cvičitelky
ses. Miluše Roblíková a ses. Jana Kocmundová.

Činnost organizace podporuje obec Telnice.

TJ Sokol Telnice srdečně zve     
děvčata od 6 let na

CVIČENÍ
mladších žákyň 

každý čtvrtek – 
začínáme 10. října 2019

v 17.00 hod. v sále místní sokolovny.

Na všechny se těší cvičitelka  
Lenka Formánková.

Činnost organizace podporuje obec Telnice.
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sobota 12. října 2019: 10–12 h.
středa 16. října 2019: 15–17 h.
sobota 19. října 2019: 10–12 h.

pouze osobních 
automobilů

pouze
3 kolečka/rodinný dům.

Mezi stavební suť patří:

Mezi stavební suť nepatří:

Tyto služby jsou pro telnické občany bezplatné.

MOBILNÍ SBĚR 
NEBEZPEČNÉHO ODPADU

sobota 19. října 2019
10.00–10.45 na parkovišti U Laštůvků
10.50–11.15 před budovou nudlárny

Obec Telnice ve spolupráci se společností KTS Ekologie pro své občany 
připravila mobilní sběr nebezpečného odpadu: odevzdat bude možné  
bezplatně: oleje, plechovky od barev, baterie všeho druhu, kyseliny 
a zásady, barvy a ředidla, teploměry, kosmetika, pesticidy, fotochemikálie, 
léky, lepidla, desinfekční prostředky, čistící prostředky na okna a WC, laky, 
zaolejované hadry, nádoby se zbytky chemikálií apod.
Upozorňujeme občany, že sběr pneumatik proběhne ve stejném termínu 
jako sběr stavební suti (12.–19. října 2019 na obecním dvoře). Nefunkční 
elektrospotřebiče, tonery do tiskáren, baterie, žárovky, zářivky a  výbojky 
je možné odevzdávat průběžně na obecním dvoře v běžnou otevírací dobu 
sběrného místa: sobota 10–12 h, středa 15–17 h. Děkujeme za pochopení.
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Srdečně zveme nejmenší děti 
k návštěvě mateřského klubu Sluníčko

Od 10:00 do 11:00 – Cvičení, tvoření pro malá 
stvoření (aktivní část)
● cvičení za dopomoci dospělých provázané říkankami
● jednoduché hry a pohybové aktivity  
● rozvoj hudebního vnímání 

11:00 - 11:30 - Hernička (oddechová část)
● samostatná hra s využitím hraček
● poznávání prvních kamarádů, integrace do většího 
kolektivu

S sebou přezůvky, pohodlné oblečení, svačinku, pití 
a dobrou náladu . Příspěvek 20 Kč.

Kontakt: Pavla Chovancová, mobil: 774 513 735, 
e-mail: pavla.chovancova@telnickeslunicko.cz

S sebou si vezměte lampiony, lucerničky, svítilny 
a hlavně dobrou náladu. 

Těšíme se na vás 

Lampionový průvod
s připomínkou svátku

sv.Martina
a k oslavě 

17. listopadu 

Přijměte srdečné pozvání 
na

v neděli 
10. listopadu 2019

Čas a místo setkání bude 
ještě upřesněno

ÚKLID KOSTELA 
A FARY

sobota 12. října 2019
od 8 do 12 hod.

s sebou pracovní rukavice
občerstvení zajištěno
bližší info získáte
u K. Umláškové:
728 225 216

www.farnosttelnice.cz

VELKÝ
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Obec Telnice 
srdečně zve na besedu

s paní Věrou Sosnarovou,
ženou, která přežila gulag…

Sobota 19. října 2019
velký salon 

restaurace U Laštůvků
v 17 hodin.

Beseda bude probíhat asi 2 hodiny 
a je určena nejen starším, kteří 

dobře vědí, co je to gulag, 
ale především mladé 
generaci, aby nikdy 

nezapomněla…

Vstupné je dobrovolné.
Na místě bude možné 

si zakoupit knihu 
Krvavé jahody.
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Přijďte se seznámit s jógou do 
Orlovny v Telnici. Lekce jógy jsou 
vedeny v příjemném tempu tak, 
abychom uvolnili napětí těla i duše, 
protáhli se a obnovil i vnitřní 
rovnováhu. 

Lekce probíhají každou  STŘEDU 
od 17.30 do 18.30 hod. v Orlovně. 
Cena lekce: 120,- Kč 
Od října možnost kurzu (říjen-leden). 

S sebou: pohodlné  oblečení, 
doporučuji dále polštářek na sezení, 
deku nebo šál na zakrytí při relaxaci. 

info: 
 antonina.pirochtova@seznam.cz 

http://www.yogify.cz 

TĚŠÍM SE NA VÁS  

 Antonina Pirochtová

LEKCE JÓGY  
V TELNICI 
OD 4.9.  V 17.30 HOD.

Přijďte se seznámit s jógou do 
Orlovny v Telnici. Lekce jógy jsou 
vedeny v příjemném tempu tak, 
abychom uvolnili napětí těla i duše, 
protáhli se a obnovil i vnitřní 
rovnováhu. 

Lekce probíhají každou  STŘEDU 
od 17.30 do 18.30 hod. v Orlovně. 
Cena lekce: 120,- Kč 
Od října možnost kurzu (říjen-leden). 

S sebou: pohodlné  oblečení, 
doporučuji dále polštářek na sezení, 
deku nebo šál na zakrytí při relaxaci. 

info: 
 antonina.pirochtova@seznam.cz 

http://www.yogify.cz 

TĚŠÍM SE NA VÁS  

 Antonina Pirochtová

LEKCE JÓGY  
V TELNICI 
OD 4.9.  V 17.30 HOD.

 
Činnost organizace podporuje obec Telnice.
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Telnické hody v roce 2019

Stavění máje
Cimbálové posezení s muzikou  
Aleše Smutného

Ženáčské hody v Růžové ulici

Telnické krojované děti při nástupu na parket

s  Hodová mše svatá

Hodová házená

Ženáčské hody a Jan Rožnovský s Dambořankou

Předání hodového práva

Požehnání ženáčům u kostela sv. Jana Křtitele

Nástup stárků

Stárci čekají na předání hodového práva

Poděkování cvičitelkám lidových tancůTelničtí stárci (chasa) „pod májó“

Hlavní stárcis



v 7:30  - nástupiště u školky 
             odjezd historickým busem s dětmi do školy v Újezdě
v 8:00  - nástupiště u Laštůvků 
             odjezd do Retro muzea pro veřejnost – bezplatná jízda, vstupné do muzea není v ceně
v 9:00 & 10:00 - nástupiště u školy 
             odjezd do Retro muzea – děti 1.-2. třída & 3.-5. třída - vstupné hradí Obec Telnice

CCesta zpět zajištěna. Délka programu 1,5 h.

V muzeu proběhne komentovaná prohlídka a zábavná soutěž na téma „Život před 30 lety“.
Pořádá Obec Telnice. Bližší informace na tel. 544 224 410, nebo na: urednice@telnice.cz.

v pátek 15. listopadu 2019

retro busem,
který bude pendlovat mezi Telnicí a Dolními Heršpicemi

prohlídkou Retro muzea v Dolních Heršpicích

ruční stavění máje na tanečním parketu v areálu Sokola Telnice

posezení u cimbálové muziky před Šatlavou na Masarykově náměstí

předhodová zábava se skupinou IMPULS v areálu Sokola Telnice

hodová mše svatá s krojovanými ve farním kostele sv. Jana Křtitele

tradiční hodový házenkářský zápas v areálu Sokola Telnice

krojovaný průvod obcí a předání hodového práva stárkům u Šatlavy  
na Masarykově náměstí

hodové odpoledne se ZLAŤANKOU v areálu Sokola Telnice

hodová taneční zábava se skupinou ZLAŤANKA v areálu Sokola Telnice

Ženáčské hody v Růžové ulici s cimbálovou muzikou PRIMÁŠ  
a dechovou hudbou DAMBOŘANKA

12.00

19.00

20.00

 9.00

10.30

14.00

16.00

20.00

19.00

SOBOTA 22. 6.

22. - 24. cervna 2019

NEDĚLE 23. 6.

PONDĚLÍ 24. 6.


